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ال کلاسیکو در فینال سوپرجام
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دبیر: فوتبال بالاتر از کشتی نیست که به آنجا بروم

همهمیبینیدفوتبالمملکتخوبکارمیکند!
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خبر گزارش و خبر

مسابقات فوتبال استان تهران تعطیل شد
بـــا توجه به بـــالا بودن شـــاخص آلودگی هوای اســـتان 
تهـــران، کمیته پزشـــکی هیـــأت فوتبال اســـتان تهران، 
تمامی مســـابقات فوتبال اســـتان تهران در روز یکشنبه 
مورخ بیســـت و ســـوم دی مـــاه ســـال 1403 را لغو کرد. 
علـــی پورمنـــد، رئیـــس کمیته پزشـــکی هیـــأت فوتبال 
اســـتان تهران در تکمیل این خبر گفت: »تصمیم فوق 
بـــه جهت حفظ و مراقبـــت از ســـامت بازیکنان اتخاذ 
شـــده اســـت و امیدواریم با بهبود شـــرایط آب و هوا در 
روزهای آتی بتوانیم مســـابقات فوتبال در سطح استان 
تهران را برگـــزار کنیم.« زمـــان برگزاری مســـابقات لغو 
شـــده در روز یکشنبه، متعاقباً از ســـوی کمیته برگزاری 
مســـابقات هیأت فوتبال اســـتان تهران اطاع رســـانی 

شد. خواهد 

نخستین پیروزی ملوان در اردوی دبی
تیـــم فوتبـــال ملـــوان در اولین دیـــدار دوســـتانه اش با 

الامارات بـــه پیروزی رســـید.
تیم ملوان پـــس از اتمام نیم فصل نخســـت رقابت های 
لیـــگ برتر بـــرای آماده ســـازی بازیکنان جهـــت برقراری 

اردوی تدارکاتی بـــه دبی رفت.
ملـــوان در اولین دیـــدارش در اردوی تدارکاتـــی خود در 
کناره هـــای جنوبـــی خلیج فـــارس به مصـــاف الامارات 
رفـــت و با نتیجـــه یک بـــر صفر بـــه پیروزی رســـید. تک 

گل ایـــن بـــازی را محمد عمـــری به ثمر رســـاند.
سفیدپوشـــان انزلـــی در اولین دیدارشـــان در نیم فصل 
دوم لیـــگ برتـــر دوشـــنبه اول بهمن به مصـــاف گل گهر 

. ند و می ر

جام حذفی انگلیس
برد قاطع لیورپول برابر اکرینگتون

تیـــم فوتبال لیورپـــول در دیـــداری خانگی و با برتـــری مقابل 
اکرینگتـــون بـــه دور بعدی جـــام حذفی فوتبـــال انگلیس راه 

. فت یا
مرحله ســـوم رقابت هـــای فوتبال جـــام حذفی باشـــگاه های 
انگلیـــس در شـــرایطی دنبال شـــد کـــه در یکـــی از بازی های 
برگزار شـــده تیم فوتبـــال لیورپول با برتری 4 بـــر صفر مقابل 
اکرینگتـــون جواز حضـــور در مرحلـــه بعدی ایـــن رقابت ها را 

به دســـت آورد.
نیمـــه نخســـت این بـــازی بـــا برتری ۲ بـــر صفر سرخ پوشـــان 
آنفیلـــد همـــراه بـــود و دیوگـــو ژوتا و ترنـــت الکســـاندر آرنولد 
در دقایـــق ۲۹ و 4۵ بـــرای لیورپـــول گلزنـــی کردنـــد. در نیمه 
دوم بازهـــم شـــاگردان آرنه اشـــلوت در گلزنی موفـــق بودند و 
توانســـتند در دقایـــق ۷۶ و ۹0 توســـط جیدن دانـــز و فدریکو 
کیـــه زا به گل برســـند تا ایـــن بازی بـــا برتری قاطـــع 4 بر صفر 

آنها همراه باشـــد.
نتایج سایر دیدارها:

بریستول یک - ولورهمپتون دو
میدلزبورو صفر - بلکبرن یک

بیرمنگام دو - لینکولن سیتی یک

وزیر ورزش دستورپیگیری اتفاقات شیراز  را داد
قمه و چاقو روی تشک کشتی

وزارت ورزش و جوانـــان با دســـتور احمد دنیامالی ماجـــرای درگیری در 
مســـابقات کشـــتی فرنگی جوانان اســـتان فـــارس را پیگیـــری می کند. 
مســـابقات کشـــتی فرنگی جوانان اســـتان فارس به میزبانی شهرستان 
کوار در حال برگـــزاری بود که به دلیل درگیری مربیان و کشـــتی گیران 
و دخالت تماشـــاگران به جنجال و درگیری کشیده شد. این مسابقات 
به دلیل هجوم تماشـــاگران به روی تشک مسابقات و استفاده از ساح 
ســـرد و شـــدت گرفتن درگیری ها نیمه کاره رها شـــد. برخی از حاضران 
در ســـالن مدعی شـــدند که برخی از تماشـــاگران که وارد درگیری شده 
بودنـــد از قمـــه و چاقـــو اســـتفاده کردنـــد. البته مشـــخص نیســـت که 
دلیـــل اصلی شـــروع ایـــن درگیری ها چـــه چیزی بـــود امـــا چندین بار 
ایـــن مســـابقه به دلیـــل اعتـــراض مربیان و کشـــتی گیران بـــه یکدیگر 
قطع شـــد و هربار با وســـاطت ساســـان خوبیاری رئیس هیأت کشـــتی 
اســـتان فارس مســـابقات ادامه پیدا کـــرد اما به یکباره تماشـــاگران هم 
وارد ماجرا شـــدند تا درگیـــری اوج بگیرد. این برای چندمین بار اســـت 
که مســـابقات کشتی در ســـطح اســـتان ها به درگیری کشیده می شود. 
چنـــد بار در اردبیـــل و چند بار در تهران و مازندران هـــم از این اتفاقات 
رخ داده اما ســـکوت فدراسیون کشتی در قبال این اتفاقات باعث شده 
تـــا همچنان این اتفاقات که دور از شـــأن و جایگاه کشـــتی اســـت تکرار 
شـــود. البته این بـــار وزارت ورزش و جوانان به دســـتور احمد دنیامالی 
پیگیـــر این ماجرا شـــده اســـت. ظاهراً وزیـــر ورزش دســـتور داده تا این 
اتفـــاق از جوانـــب مختلف پیگیری شـــود و بـــه همین دلیل هم ســـید 
محمد شـــروین اســـبقیان معاون توســـعه ورزش قهرمانی و حرفه ای با 
ارســـال نامه ای به مدیرکل ورزش و جوانان استان فارس، از او خواسته 
»نســـبت به بررســـی ســـریع تر اتفاقات با هماهنگی فدراسیون کشتی و 
طـــرح در کمیته انضباطی و بـــا تصمیمات قاطع و قانونـــی برابر ضوابط 
و مقررات اقدام شـــده و نتیجه بـــه این معاونت جهت اســـتحضار وزیر 

محترم ورزش و جوانان اعام شـــود.«

 شکست تیم ملی هندبال مقابل عراق 
در دومین بازی دوستانه

تیم ملـــی هندبـــال مـــردان ایـــران در راه آماده ســـازی بـــرای حضور در 
رقابت هـــای بین المللـــی پیـــش رو، در دومین مصاف دوســـتانه خود با 
تیم ملی عراق، ۲۲ بر ۲1 شکســـت خورد. شاگردان رافائل روز جمعه در 
نخســـتین دیدار تدارکاتی برابر عراق 3۷ بر ۲4 به برتری رســـیده بودند. 
محمد سیاوشـــی، پویا نوروزی نژاد، رضا شـــجاعی، امیرعباس سلطانی، 
علـــی رحیمـــی کازرونی، رضا یـــادگاری، مهـــران رهنما، میـــاد قلندری، 
وحید مســـعودی، کامیار طاهـــری، یونس آثاری، یاســـین کبیریان جو، 
امیرحســـین فیروزبخت، ســـعید برخورداری، آرمان رحمانـــی، علیرضا 
پیرزاداهـــوازی، محمد غامی، ســـعید علی اکبـــری و محمدرضا کاظمی 

بازیکنـــان حاضر در ایـــن دیدار بودند.

عالمی: تعطیلی استقلال کار موسیمانه است
ایمـــان عالمی، سرپرســـت اســـتقال در واکنـــش به تعطیلـــی تمرین 
اســـتقال که مـــورد انتقـــاد بســـیاری از کارشناســـان قرار گرفتـــه، این 
واکنش را نشـــان داد:»این تصمیم موسیمانه و کادر فنی بود. تقریباً 1۲ 
بازیکن اســـتقال در طول فصل دچار مصدومیت های متفاوت شدند 
کـــه با نظـــر کادر فنی تصمیم بر این شـــد که کمی بازیکنان اســـتراحت 
کنند. اردوی اســـتقال امروز بـــه لطف خدا در کیش آغاز می شـــود.«

محمدحســـن ســـلطانی در گفت وگو با آنا، 
در خصـــوص اتفاقاتی که پیرامون مســـائل 
داوری در لیگ دســـته اول فوتبـــال جوانان 
اســـتان تهران برای تیم ایســـاتیس ایرانیان 
بـــه وقـــوع پیوســـت، گفـــت: »متأســـفانه 
مســـائل داوری نصیـــب تیـــم مـــا هم شـــد. 
تماس هایـــی از ســـوی کوبـــل داوری یکی از 
دیدار هـــای مـــا حاصل شـــد که فـــردا بازی 
داریـــد و اگـــر می خواهیـــد هـــوای تیم تـــان 
را داشـــته باشـــیم مبلـــغ 10 میلیـــون تومان 
واریـــز کنیـــد. بافاصله بـــا هیـــأت فوتبال 
اســـتان تهران تمـــاس گرفتیـــم، موضوع را 
اطـــاع دادیـــم، اول باور ایـــن موضوع برای 

آنها ســـخت بود، اما در نهایت پذیرفتند. از 
ســـوی هیأت فوتبـــال تهران به مـــا گفتند با 
هماهنگـــی ما وارد »بازی« با داوران شـــوید. 
از آنها خواســـتم که کوبـــل داوری تغییر کند 
و با ارائه مســـتندات این اتفـــاق افتاد. قبل 
از تغییـــر، فیلم واریـــزی را گرفته و همان جا 
گفتـــم با هماهنگی کمیتـــه داوران و کمیته 
اخـــاق هیـــأت فوتبـــال ایـــن پـــول واریـــز 
می شـــود. فیلـــم را در لحظـــه فرســـتادیم و 
کوبـــل داوری تغییـــر کـــرد. مجـــدداً کمیته 
داوران گفتنـــد ای کاش تا آخـــر راه با داوران 
می رفتیـــد ولی من گفتم مســـتندات عیان 
اســـت. دوباره از ما خواســـتند همان کوبل 

بـــرای یکـــی دیگـــر از بازی های ما گذاشـــته 
شود ولی چون ما شـــرایط خوبی در جدول 
داشـــتیم وارد چنیـــن بازی هایـــی نشـــده و 
مقاومت کردم. خواســـتم دیگر وارد چنین 
فضایی نشـــویم، امـــا یک ماه بعـــد که بازی 
داشـــتیم روز قبل از آن با زاهدی سرپرست 
تیـــم تمـــاس گرفتنـــد، چـــون هیـــچ گاه 
مســـتقیم به من زنگ نمی زدند.« وی ادامه 
داد: »در بـــازی دوم که با مـــا تماس گرفتند 
بافاصلـــه با کمیتـــه داوران تماس گرفتیم 
و گفتیـــم چـــه می کنیـــد و چرا جلـــوی این 
موضوع گرفته نمی شـــود؟ بـــازی دوم مبلغ 
۲0 میلیـــون تومان خواســـتند و مســـتقیماً 

کمـــک داور تمـــاس گرفـــت کـــه اگـــر واریز 
نکنید مـــا با تیـــم مقابل می بندیـــم. کوبل 
داوری هم برای بازی دوم تغییر کرد. شـــبیه 
بازی مافیا شـــدیم و دیدم که جای شهروند 
و مافیـــا عوض شـــد، اطرافیان ایـــن تصور را 
داشـــتند کـــه مـــا بـــا داور بســـتیم و کمیته 
داوران اعـــام نکـــرده بود که ما روشـــنگری 

کرده ایـــم.«
بـــه  فوتبـــال  هیـــأت  مســـئولان  از  یکـــی    
ایـــران ورزشـــی گفـــت: »هیـــأت فوتبـــال 
قطعاً با کســـب مســـتندات برخـــورد لازم را 
با متخلفـــان خواهد کـــرد و منتظـــر اثبات 

اســـت.« تخلفات 

هیأت فوتبال تهران به دنبال برخورد با متخلفان
افشاگری از رشوه به داوران در لیگ جوانان

ملی  تیم  سرمربی  نصیرشال  نواب 
وزنه برداری اعام کرد استعفای خود 
و  کرده  فدراسیون  رئیس  تقدیم  را 
دیگر در این مسئولیت حضور ندارد. 
او بعد از بازگشت تیم ملی وزنه برداری 
از مسابقات قهرمانی جهان، دیگر در 
اطراف فدراسیون دیده نشد و حالا خبر 
آمده که از سرمربیگری تیم ملی استعفا 
کرده است. در نشست خبری چند روز 
پیش رئیس فدراسیون وزنه برداری هم  
سجاد انوشیروانی اعام کرد با اینکه به 

توانایی نواب نصیرشال اعتقاد دارد 
برایش  بگیرد،  او  که  تصمیمی  هر  اما 
قابل احترام است. حالا با اعام خبر 
نظر  به  ل  نصیرشا ب  ا نو ی  ستعفا ا
فدراسیون هم با آن مخالفتی نخواهد 
کرد اما حالا مهم ترین موضوع این است 
که چه کسی سرمربی تیم ملی می شود؟
حسین  انتخاب  از  حکایت  شنیده ها 
ملی  تیم  بی  سرمر ن  ا عنو به  توکلی 
وزنه برداری به جای نواب نصیرشال 
دارد. حسین توکلی چند روز پیش در 

کنار  وزنه برداری  فدراسیون  نشست 
تلویحاً  و  نشست  وانی  انوشیر سجاد 
ز  برا ا لیت  مسئو ین  ا یرفتن  پذ ی  برا
آمادگی کرد. این در حالی است که او 
هم همان روز در نشست کمیته فنی 
ترتیب حسین  این  به  حضور داشت. 
دانست.  شده  انتخاب  باید  را  توکلی 
عنوان  به  هم   ۹4 سال  توکلی  حسین 
سرمربی تیم ملی انتخاب شد و حالا 
بعد از نزدیک به یک دهه دوباره به تیم 

ملی برمی گردد.

نصیرشلال از تیم ملی استعفا کرد 
حسین توکلی، سرمربی تیم ملی وزنه برداری می شود

ت  ا کر ا مذ که  یطی  ا شر ر  د
ی  ر ا تز ما لتر  ا و با  لیس  سپو پر
ایتالیایی در دو روز گذشته جدی 
شده بود به نظر می رسد حضور این 
مربی در تهران و جمع سرخ ها تا 

حد زیادی منتفی شده است.
والتر ماتزاری اعام کرده  ظاهراً 
فصل  نیم  مقطع  در  نمی خواهد 
بنابراین  و  بگیرد  تحویل  را  تیم 
پرونده حضور این سرمربی مطرح 
ایتالیایی در پرسپولیس بسته شد.
در  که  کرده  تمایل  ابراز  ماتزاری 
را تحویل بگیرد و  اول فصل تیم 
ببندد  را  تیم  خودش  سلیقه  با 
ح،  مطر دستیار  یک  همچنین  و 
یک مربی دروازه بان و یک مربی 

بدنساز را همراه با خود بیاورد.
ر  د لیس  سپو پر ل  حا ین  ا با 

به  نیاز  کنونی  حساس  یط  شرا
ن  ا خو ی  ا بر نشین  جا ن  د ر و آ
کارلوس گاریدو دارد و اصاً دلش 
پیش  ی  جام ها که  هد  ا نمی خو
از  راحتی  به  را  فصل  این  در  رو 
از اعام  دست بدهد. سه هفته 
رد  می گذ و  ید گار خراج  ا رسمی 
با  کره  ا مذ ر  د لیس  پرسپو ما  ا
ایرانی و خارجی خود  گزینه های 
بن بست  به  دیگری  از  پس  یکی 

رسیده است.
 نکته جالب اینکه ماتزاری در حالی 
اعام کرده تمایل دارد اول فصل 
تیم را تحویل بگیرد که در تابستان 
گذشته نیز گزینه پرسپولیس بود 
اما در آن مقطع هم با پرسپولیس 
به توافق نرسید تا در نهایت گاریدو 

به تهران بیاید.

کایسری اســـپور در حضور یک نیمه ای 
هافبـــک ایرانی خود مقابل سامســـون 

اســـپور شکست خورد.
در چهارچوب مسابقات هفته نوزدهم 
ســـوپر لیگ ترکیه، تیم فوتبال کایسری 
اســـپور در حالی که برای نخســـتین بار 
در ایـــن فصل ســـیدمجید حســـینی و 
علـــی کریمـــی را به طـــور همزمـــان در 
لیســـت نفرات و روی نیمکت داشت، 
دیـــروز در اســـتادیوم کادیـــر هـــاس 
مقابل سامســـون اســـپور رده ســـومی 
قـــرار گرفت. یـــاران حســـینی و کریمی 
کـــه طی ســـه هفتـــه اخیر ســـوپر لیگ 
ترکیه هیچ بـــردی به دســـت نیاورده و 
یک مســـاوی و دو شکست داشتند، در 
مســـابقه خانگی دیروز هم نتوانستند 
برابر سامسون اســـپور امتیاز بگیرند و 

مغلوب شـــدند.

تیـــم فوتبال کایســـری اســـپور در روزی 
کـــه موقعیت های پرشـــماری بـــه ویژه 
در نیمـــه دوم از دســـت داد، بـــا نتیجه 
یک بـــر صفر مقابل سامســـون اســـپور 
شکســـت خورد تـــا 1۶ امتیازی شـــده و 
در رتبه شـــانزدهم جدول ســـوپر لیگ 

ترکیـــه بماند.
علی کریمـــی، هافبک ایرانی کایســـری 
اســـپور کـــه در دیدار اخیرشـــان غایب 
بـــل  مقا وز  دیـــر مســـابقه  در  بـــود، 
سامســـون اســـپور از ابتدای نیمه دوم 
وارد زمیـــن شـــد و چهاردهمیـــن بازی 
فصـــل خـــود را انجام داد. ســـیدمجید 
کایســـری  ایرانـــی  مدافـــع  حســـینی، 
اســـپور کـــه پـــس از یک ســـال و دوران 
مصدومیت طولانی دوبـــاره به میادین 
بازگشـــته، به طور کامـــل روی نیمکت 

حضور داشـــت.

معمای نیمکت پرسپولیس هر روز پیچیده تر از دیروز
ماتزاری هم پرید

کایسری اسپور در منطقه سقوط
ناکامی دوباره یاران کریمی و حسینی



گزارش خبری

خبر

ترافیک برای نمایندگی باشگاه ها در هیأت رئیسه

 مدیران ورشکسته به خط شدند

 از میـــان ۸۰ نامزدی که برای پســـت های 
مختلف هیأت رئیســـه فدراسیون فوتبال 
در مجمـــع ماه اســـفند ثبت نـــام کردند، 
۱۴ مدیرعامـــل بـــرای ۲ پســـت نمایندگی 
باشـــگاه ها در هیأت رئیســـه فدراســـیون 
فوتبال حضـــور یافتنـــد تا شـــاهد رقابتی 
جـــذاب برای این دو پســـت باشـــیم. رضا 
درویش )مدیرعامل پرســـپولیس( محمد 
اســـفندیارپور )مدیرعامـــل گل گهر( نیما 
نکیسا )مدیرعامل ذوب آهن( علی نظری 

جویبـــاری )مدیرعامل اســـتقلال( محمد 
رجاییـــان )مدیرعامـــل آلومینیوم( کیوان 
بابادی )مدیرعامل اســـتقلال خوزستان( 
مـــس  مـــل  یرعا مد ( منـــی  مؤ محمـــد 
رفســـنجان( و علـــی خطیـــر )مدیرعامل 
نســـاجی( ۸ مدیـــر عامـــل باشـــگاه لیگ 
برتری بودند که برای این پســـت در هیأت 
رئیســـه ثبت نام کردند. محمـــد رحیمی 
حســـین  محمـــد  ســـایپا(  )مدیرعامـــل 
رحمانـــی )مدیرعامـــل صنعـــت نفـــت( 
رســـول خطیبی )مدیرعامل پیکان( یاسر 
نجـــف زاده )مدیرعامـــل مس ســـونگون( 
احمد عشـــقان ملک )مدیرعامل باشگاه 
فوتبال ســـاحلی گلســـاپوش یزد( و سعید 

نجاریـــان )مدیرعامل باشـــگاه فوتســـال 
شـــهروند ســـاری( نیز جزو ســـایر مدیران 
کارزار  وارد  کـــه  بودنـــد  باشـــگاه هایی 
انتخاباتی شـــدند. هوشـــنگ نصیـــرزاده، 
مدیرعامل فولاد خوزستان نیز در اقدامی 
عجیب برای پســـت کارشناسی در هیأت 

رئیســـه فدراســـیون ثبت نـــام کرد.
 در حالـــی تنهـــا هفـــت مدیرعامـــل لیگ 
برتری از حضور در انتخابات فدراســـیون 
فوتبـــال انصـــراف داده انـــد کـــه وضعیت 
مالـــی و مدیریتـــی باشـــگاه ها در فوتبـــال 
امـــروز ایـــران چنـــدان تعریفـــی نـــدارد و 
بســـیاری از باشگاه ها، با مشـــکلات مالی 
بـــزرگ دســـت و پنجه نـــرم می کننـــد. از 

بیـــن تیم هایی که مدیـــران آنهـــا در این 
انتخابـــات ثبـــت نـــام کردنـــد، می تـــوان 
ل  ســـتقلا ا ی  ه ها شـــگا با کـــه  گفـــت 
خوزستان، استقلال، ذوب آهن، نساجی، 
پرســـپولیس و فولاد بـــه طور گســـترده با 
مشـــکلات مالـــی مواجه هســـتند و برخی 
از این مدیران، در مشـــکلات باشگاه های 
خود به طور مســـتقیم اثرگـــذار بوده اند. 
موضوعـــی کـــه باعث شـــده حضـــور این 
مدیران در انتخابات فدراســـیون فوتبال 
بـــرای نمایندگـــی از حقـــوق باشـــگاه ها 
عجیب بـــه نظر برســـد. از ســـویی دیگر، 
روی  مدیـــران  ایـــن  از  برخـــی  حضـــور 
صندلی خود در زمان برگـــزاری انتخابات 

فدراسیون فوتبال مشخص نیست و این 
موضوع نیز حضور برخـــی از این چهره ها 
مانند نیما نکیســـا و رضا درویش را در این 
انتخابات تعجب انگیـــز می کند. باید دید 
کـــه در ایـــن انتخابات، پســـت نمایندگی 

باشـــگاه ها در هیأت رئیسه ســـرانجام به 
ســـود باشـــگاه ها عمـــل می کند یـــا مثل 
ســـابق، این پســـت یک پســـت فرمایشی 
در هیـــأت رئیســـه فدراســـیون فوتبـــال 

خواهـــد بود.

با گذشـــت یک نیم فصل از برگزاری مســـابقات 
لیـــگ برتر فوتبال کشـــور با سیســـتم کمک داور 
ویدیویـــی، نواقـــص زیـــادی در اســـتفاده از این 
تکنولوژی در فوتبال ایران مشـــاهده شد. پس از 
چندین ســـال انتظار و مطالبه هواداران فوتبال 
بـــرای اســـتفاده از ایـــن سیســـتم، ســـرانجام با 
حواشـــی مختلف، سیستم کمک داور ویدیویی 
در مســـابقات فوتبال کشـــور به کار گرفته شـــد 
امـــا این سیســـتم، با مشـــکلات زیـــادی در بدو 
ورود خـــود همراه بـــود. از عـــدم یکپارچگی در 
برگزاری مســـابقات گرفته تا اســـتفاده نادرست 
داوران از ایـــن سیســـتم  و اتـــلاف بیـــش از حد 
زمان در مســـابقات، از ایرادهای بزرگ سیستم 
کمک داور ویدیویی بـــود. با این حال موضوعی 
که بیـــش از هر چیـــز اعتراض فوتبالدوســـتان 

ایرانـــی و باشـــگاه ها را بـــه همراه داشـــت، عدم 
یکپارچگـــی در برگزاری مســـابقات با اســـتفاده 
از سیســـتم کمـــک داور ویدیویـــی و برگـــزاری 
برخی بازی هـــا بدون VAR بود کـــه صحنه های 
پرحاشـــیه زیـــادی را در نیم فصـــل ابتدایی لیگ 

برتـــر فوتبال ایـــران به همراه داشـــت.
محســـن حکیم مدیر پـــروژه VAR فدراســـیون 
فوتبـــال ایـــران، در گفت و گویـــی کـــه بـــا رادیو 
داشـــت، صحبت هـــای جالبـــی را در خصوص 
وضعیـــت VAR در فوتبال کشـــور مطـــرح کرد. 
در حالـــی کـــه گفتـــه می شـــد قـــرار اســـت دو 
دســـتگاه جدید VAR وارد کشـــور شـــود، تعداد 
دســـتگاه های کمـــک داور ویدیویـــی در ایـــران 
فعـــلاً از پنـــج دســـتگاه عبـــور نمی کنـــد و در 
حـــال حاضـــر فدراســـیون فوتبـــال و ســـازمان 
لیـــگ توانایی برگـــزاری هـــر ۸ بازی لیـــگ برتر 
بـــا دســـتگاه های ثابـــت را ندارنـــد و همچنـــان 
دســـتگاه ها  ایـــن  جابه جایـــی  شـــاهد  بایـــد 
در شـــهرهای مختلـــف باشـــیم کـــه می توانـــد 
آســـیب هایی بـــه ایـــن دســـتگاه ها وارد کنـــد. 
تجهیـــزات گران قیمتـــی کـــه در حـــال حاضـــر، 
حـــدود ۵۰۰هـــزار دلار قیمـــت دارنـــد و همیـــن 

موضـــوع، باعث شـــده کـــه باشـــگاه ها توانایی 
خریـــد دســـتگاه های VAR را نداشـــته باشـــند. 
البته برخی از باشـــگاه ها مانند سپاهان با توجه 
به شـــرایط مالی بهتری که دارند خواهان خرید 
این دســـتگاه ها از فدراسیون فوتبال هستند اما 
این مبلغ، برای بســـیاری از باشـــگاه ها سنگین 
اســـت و حتـــی عقـــد قـــرارداد بـــا گران تریـــن 
بازیکنـــان برخـــی باشـــگاه های حاضـــر در نیمه 
دوم جـــدول چنین هزینـــه ای برای باشـــگاه ها 

بـــه همراه نـــدارد.
راه حـــل فدراســـیون فوتبـــال در ایـــن ماجـــرا، 
اســـتفاده اجاره ای از VAR اســـت. بـــا توجه به 
نظر کارشـــناس دادگستری، اســـتفاده اجاره ای 
از سیســـتم کمـــک داور ویدیویـــی بـــرای هـــر 
باشـــگاه حـــدود ۴۲۰میلیون تومـــان هزینه دارد 
که بـــا توجـــه بـــه ۱۵ میزبانـــی در طـــول فصل، 
هـــر باشـــگاه بـــرای هـــر فصـــل بایـــد ۶میلیارد 
تومان برای اســـتفاده از کمـــک داور ویدیویی در 
مسابقات خود هزینه کند. این در حالیست که 
در جهـــان، مدیـــران تیم ها برای ورزشـــگاه های 
خود سیســـتم کمک داور ویدیویی را به شـــکل 
مســـتقل خریـــداری می کننـــد امـــا بـــا توجه به 

اینکـــه باشـــگاه های مـــا ورزشـــگاه اختصاصـــی 
ندارند و شـــرایط متفاوتی بر فوتبال ایران حاکم 
اســـت، مســـئولیت هزینـــه بـــرای VAR به خود 

باشـــگاه ها محول می شـــود.
ضمـــن اینکه فدراســـیون فوتبال نیـــز از ابتدای 
فصـــل در هزینه هـــای خـــود، پیش بینی خاصی 
بـــرای هزینه هـــای تعمیـــر و تعویـــض تجهیزات 
فرســـوده VAR نداشـــته و این موضـــوع را طبق 
بـــه باشـــگاه ها محـــول کـــرده  قوانیـــن فیفـــا 
اســـت. بنابرایـــن فدراســـیون فوتبـــال، هیـــچ 
هزینه ای بـــرای تعمیر نمایشـــگر ســـوخته یکی 
از این دســـتگاه ها و تعمیر کابـــل از بین رفته در 
ورزشـــگاه تختـــی انجـــام نمی دهد و باشـــگاه ها 
بایـــد بـــرای ایـــن تجهیـــزات، خودشـــان هزینه 

. کنند
نکتـــه دیگر اینکه در صورت ســـفارش دســـتگاه 
جدید برای بیشـــتر شـــدن تعداد دســـتگاه های 
VAR در کشـــور، ایـــن تجهیـــزات به طـــور آنـــی 
بـــه کشـــور نمی رســـند و طبـــق گفته محســـن 
حکیـــم، ورود این دســـتگاه ها به کشـــور پس از 
ثبت ســـفارش، حدود پنج یا شـــش مـــاه طول 

می کشـــد.

 کیفیت چمن ورزشگاه ها معضلی که هنوز 
حل نشده است

 روشنک: باید به دنبال راه حل 
جدی باشیم

 در شـــرایطی که ورزشـــگاه امام خمینی)ره( گزینه اصلی 
ســـازمان لیـــگ بـــرای دیـــدار ســـوپرجام بیـــن تیم های 
پرســـپولیس و ســـپاهان اســـت، ســـرمربی اراکی هـــا 
مخالـــف سرســـخت برگـــزاری ایـــن بـــازی در این شـــهر 
اســـت. در چنیـــن شـــرایطی امیرحســـین روشـــنک در 
خصوص احتمـــال تغییر مکان میزبانـــی دیدار تیم های 
فوتبال پرســـپولیس و سپاهان در ســـوپرجام گفت: »با 
کمال احترام به نظر ســـیدمجتبی حســـینی ســـرمربی 
تیـــم فوتبال آلومینیـــوم باید بگویم کـــه هماهنگی برای 
برگزاری چنیـــن دیدارهایی خیلی زودتـــر از زمان انجام 
آن صـــورت می گیرد که در ایـــن رابطه ما با اســـتانداری، 
هیـــأت فوتبـــال اســـتان مرکـــزی و باشـــگاه آلومینیـــوم 
هماهنگی هـــای لازم را انجـــام داده ایـــم و پـــس از اینکه 
جلســـات برگزار شـــد ما از مـــکان انجام این دیـــدار نام 

بردیم.«
 او برخـــلاف اراکی هـــا معتقد اســـت برگـــزاری یک بازی 
اثر منفی روی چمن ورزشـــگاه امـــام خمینی)ره( نخواهد 
گذاشت: »در کنار ورزشـــگاه امام خمینی)ره( شهر اراک 
مـــا دو، ســـه گزینه دیگـــر را هم بـــرای میزبانـــی مد نظر 
داشـــتیم اما بـــا توجه به ملاحظـــات و شـــرایط موجود، 
تصمیـــم گرفته شـــد کـــه ایـــن بـــازی در ورزشـــگاه امام 
خمینـــی)ره( برگزار شـــود. با توجه به اینکـــه ما در فصل 
زمســـتان قرار داریـــم طبیعی اســـت که کیفیـــت زمین 
چمن ورزشـــگاه ها دچار افت شـــود و ایـــن موضوع فقط 
مختص زمین چمن ورزشـــگاه امام خمینی)ره( نیســـت 
و لازم اســـت تا تدابیر لازم برای حفظ چمن  ورزشـــگاه ها 
صـــورت گیـــرد. صرفاً برگـــزاری یک مســـابقه باعث افت 
کیفیت چمن ورزشـــگاه نخواهد شـــد و عوامل مختلفی 

در آن دخیل اســـت.«
 در چنین شـــرایطی مشـــخص نیســـت این تدابیری که 
روشـــنک از آن حرف می زند دقیقاً چه زمانی قرار اســـت 
اتخـــاذ شـــود، چرا که نـــه تنها لیگ بیســـت و چهـــارم با 
چنین بهانه هایی با تأخیر شـــروع شـــد، بلکـــه میزبانی 
از تیم هـــای اســـتقلال و پرســـپولیس گرفتـــه شـــد کـــه 
وضعیت چمن ورزشـــگاه ها مطلوب شـــده و کیفیت آن 
بالاتر بـــرود ولی حالا بـــا پایان نیم فصـــل اول می بینیم 
کـــه هیچ تغییـــری در این زمینه صـــورت نگرفته و چمن 
ورزشـــگاه هایی مثل یـــزد، اراک، قزوین و شـــهرقدس نه 
تنها مطلوب تر نشـــده که اوضاع آنقدر خراب اســـت که 
ســـرمربی اراکی ها می ترســـد با برگزاری دیدار سوپرجام 

وضعیـــت چمن از اینی که هســـت بدتر شـــود.

تمرین شاگردان چمنیان در ورزشگاه 
امام رضا)ع( با استقبال مربیان

ملی پوشـــان نوجـــوان فوتبـــال کشـــورمان دومیـــن 
تمریـــن خود را در اردوی مشـــهد برگـــزار کردند. قبل 
از تمریـــن ملی پوشـــان، بازیکنـــان آکادمـــی فوتبـــال 
»آرمو مشـــهد« با اهدای گل و ســـوغات بارگاه مقدس 
ثامن الائمـــه، حضور تیـــم نوجوانـــان در این شـــهر را 
خیـــر مقـــدم گفتنـــد. همچنیـــن تعـــدادی از مربیان 
دوره مربیگـــری درجـــه B نیز با حضور روی ســـکوهای 
ورزشـــگاه تمرین تیـــم ملی را زیـــر نظر گرفتنـــد. این 
تمریـــن به مدت ۷۵دقیقـــه در زمین اصلی ورزشـــگاه 
امام رضا)ع( برگزار شـــد. در بخش حمله شـــاگردان 
عباس چمنیان، تمرین انتقال ســـریع را انجام داده و 
در بخـــش دفاع نیز تاکتیک هـــای مدنظر برای تقویت 
ســـاختار دفاعی در دســـتور کار قرار گرفت. نوجوانان 
کشـــورمان در جریان این اردو که تا چهارشنبه ۲۶ دی 
در جریان اســـت، ۲ بازی دوســـتانه برگـــزار می کنند. 
تیم ملـــی خود را بـــرای حضور در جـــام ملت های زیر 

۱۷ســـال آســـیا آماده می کند.
 

نکولعل: خیری مسئولیتی در فوتبال ندارد
مصطفـــی نکولعـــل آزاد رئیس فدراســـیون ناشـــنوایان 
درباره حکم قضایی برای شـــاهین خیری رئیس انجمن 
فوتبال این فدراســـیون، می گوید: »من شـــخصاً از دلیل 
ایـــن موضـــوع اطلاعی نـــدارم ولی مثـــل اینکه ایشـــان 
چندســـال پیش مشـــکلات شـــخصی داشـــته اســـت و 
برگه هـــای شـــکایت برایـــش آمده اســـت. حـــدود ۱۰ روز 
پیـــش نیـــز اســـتعفا داد و دیگر ســـمتی در فدراســـیون 
ندارد. تا جایی که من شـــنیدم شـــکایات مطرح شـــده 
از خیری ربطی به کارش ندارد و شـــاکی های او خصوصی 
هســـتند. خیری تمـــام کارهـــای اداری اش را انجام داده 
بـــود و حتی گواهی سوءپیشـــینه نیز برای مـــا آورده بود. 
خیلی بـــه او اصرار کردیم کـــه بماند و از خـــودش دفاع 
کند ولی خـــودش گفت این طور راحت تر اســـت. ما هم 
استعفای او را پذیرفتیم و درحال حاضر هیچ مسئولیتی 

در فدراســـیون ندارد.«
 

ساحلی بازان به خط شدند
دعوت از 18 بازیکن

ششـــمین اردوی تیم ملـــی فوتبال ســـاحلی از ۲۷دی 
تـــا 3بهمـــن در بندر بوشـــهر برگزار خواهد شـــد. علی 
نـــادری، ســـرمربی تیم ملـــی فوتبال ســـاحلی ۱۸نفر را 
به اردوی تیم ملی دعوت کرد. ســـیدمهدی میرجلیلی، 
ســـیدمحمد داســـتان، محمدجواد خســـروی، ســـعید 
پیرامـــون، رضـــا امیـــری زاده، محمـــد مـــرادی، مهدی 
شـــیرمحمدی، علـــی میرشـــکاری، موحـــد محمدپور، 
محمدعلـــی مختـــاری، محمد معصومی زاده، ســـبحان 
فالـــه، رضـــا دیـــری، محمدعلـــی نظـــرزاده، حمیدرضا 
دهقانی، عباس رضایی، اســـحاق مطهری و ســـیدعلی 
ناظم بازیکنان دعوت شـــده بـــه این اردو هســـتند. در 
این اردو تیم ملی فوتبال ســـاحلی کشـــورمان سه دیدار 
دوســـتانه مقابل تیم ملی بلاروس انجـــام خواهد داد.

 هزینه سنگین 
یکپارچگی مسابقات

 باشگاه ها VAR را 
اجاره می کنند

گزارش

 نقض اساسنامه فدراسیون با کدام منطق؟
ناظمی به جای ذکایی در لیست اعضای مجمع فوتبال

پاداش عملکرد خوب در ریاض
ماجراجویی طارمی در ونیز

گلاره ناظمـــی به جـــای مهناز ذکایی در لیســـت 
اعضـــای مجمـــع بـــرای انتخابـــات فدراســـیون 
فوتبـــال قـــرار گفـــت. در روزهایی کـــه انتخابات 
فدراســـیون فوتبال ورزش ایران را تحت الشعاع 
قـــرار داده اســـت، موضـــوع حـــذف حـــق رأی 
از  ذکایـــی داور بین المللـــی کشـــورمان یکـــی 
هزارمیـــن حواشـــی ایـــن انتخابـــات اســـت که 
حالا مســـئولان فدراســـیون فوتبال بایـــد در این 
باره پاســـخگو باشـــند. ذکایی کـــه داور لیگ برتر 
زنـــان و همچنین میادیـــن بین المللـــی زیرنظر 
کنفدراســـیون فوتبال آسیا است، در حال حاضر 
بیشترین امتیاز را در میان داوران زن ایرانی دارد 
و طبق اساســـنامه بایـــد نام او در میـــان اعضای 
مجمع باشـــد، امـــا در اقدامـــی عجیـــب نه تنها 
خبری از اســـم ذکایی نیســـت کـــه گلاره ناظمی 
جایگزین او در لیســـت مجمع شـــده اســـت. در 
چنین شرایطی سعی داشتیم  موضوع را از طریق 
ذکایی پیگیری کنیم که او حاضر به پاســـخگویی 

در ایـــن زمینـــه نشـــد و ممنوع المصاحبه بودن 
داوران را بهانـــه کـــرد: »همان طور کـــه می دانید 
داوران ممنوع المصاحبه هســـتند، من هم حق 

صحبت نـــدارم.«
در ادامـــه هـــم اصرارهای مـــا راه بـــه جایی نبرد 
و ذکایـــی در پاســـخ به این ســـؤال که چـــرا باید 
به جـــای نام او که بیشـــترین امتیـــاز را در میان 

داوران زن ایـــران دارد، نـــام گلاره ناظمـــی در 
لیســـت مجمع قرار بگیـــرد، گفت: 

»اگر اجـــازه بدهیـــد در این باره 
صحبتـــی نمی کنم.«

درشـــریطی کـــه ذکایـــی خود 
روزه ســـکوت گرفتـــه اســـت، 
ن  ســـیو ا ر فد ن  لا مســـئو
فوتبـــال باید در ایـــن زمینه 
شفاف ســـازی کـــرده و بـــه 
این ســـؤال جواب دهند که 
چه چیزی باعث شـــده تا 

اساســـنامه خود را نقض 
کـــرده و با کـــدام منطق 
را جایگزیـــن  ناظمـــی 

ذکایـــی کرده انـــد.

خفیـــف  مصدومیـــت  ز  ا پـــس 
ر  ا یـــد د ر  د م  ا تـــور س  رکـــو ما
نیمه نهایـــی ســـوپرجام ایتالیـــا و 
حضور مهـــدی طارمـــی در ترکیب 
اصلـــی افعی ها برای جـــدال نهایی 
مقابل میـــلان که منجربـــه یک گل 
و یـــک پـــاس گل بـــرای ســـتاره ایرانی 
شـــد، حـــالا احتمـــال حضـــور طارمـــی در 
ترکیـــب اصلی اینتـــر برای اولین مســـابقه 
سری آ در ســـال ۲۰۲۵ افزایش یافته است. 
دی جنـــارو، آچربی، مخیتاریان، بیســـک، 
چالهان اوغلـــو و کوره آ، بازیکنانی هســـتند 
کـــه اینتر را در ســـفر به ونیز بـــرای تقابل با 
تیم ونتزیا همراهـــی نمی کنند اما مارکوس 
تورام با توجه به بهبود نســـبی، در لیســـت 
اینتر برای ســـفر به ونیـــز قـــرار دارد.  با این 
حال با توجـــه به اینکه تـــورام هنوز آمادگی 
صددرصـــدی پیـــدا نکرده و مهـــدی طارمی 

هفته گذشـــته در جدال بـــا میلان عملکرد 
خوبی داشـــت، احتمالاً اینزاگـــی از بازیکن 
ایرانـــی تیمـــش در کنـــار لائوتـــارو مارتینـــز 
به عنـــوان زوج خـــط حمله اســـتفاده کند 
و طارمـــی بـــرای دومین بـــار در ســـری آ در 
ترکیـــب اصلی اینتـــر قرار خواهـــد گرفت. 
متئو بارزاگی خبرنـــگار معتبر حوزه اینتر در 
ایتالیا و صفحات هـــواداری معتبر اینتر نیز 
حضور طارمـــی در ترکیب اصلـــی نراتزوری 

برای ایـــن مســـابقه را تأییـــد کرده اند.
طارمـــی در ۱۲ بازی ســـری آ ایـــن فصل، تنها 
در یـــک مســـابقه به عنـــوان بازیکـــن ثابت 
بـــه میدان رفتـــه بود که در همان مســـابقه 
مقابـــل لچـــه، موفـــق بـــه ثبـــت پـــاس گل 
برای اینتر شـــد. روزنامه  گاتزتا دلواســـپورت 
ایتالیا، تـــداوم بازی و اعتماد بـــه طارمی را، 
کلید بازگشـــت او بـــه روزهـــای اوج در پورتو 
معرفی کـــرده بود و حـــالا به نظر می رســـد 
کـــه طارمی، فرصت مناســـبی بـــرای تداوم 
گلزنـــی و بازیابـــی اعتماد به نفـــس خود در 
ترکیب تیـــم اینتر دارد. جـــدال اینتر و لچه 

ســـاعت ۱۷:3۰ امـــروز برگزار می شـــود.
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ز  و ر ر  د ینـــی  بد عا میـــر  ا کلامـــی  حملـــه 
نام نویســـی اش برای کاندیداتوری در انتخابات 
فدراســـیون فوتبـــال بـــه رئیـــس فدراســـیون 
کشـــتی اتفاقی باورنکردنی بود. رئیس اســـبق 
فدراسیون فوتبال در مصاحبه ای تند و آتشین 
در واکنـــش بـــه خبـــر احتمـــال کاندیداتـــوری 
علیرضـــا دبیـــر گفـــت: »هنـــوز فوتبـــال ایران 
آن قـــدر بدبخت نشـــده که دبیر برای ریاســـت 

وارد کارزار انتخابـــات شـــود.«
آنهایـــی کـــه علیرضـــا دبیـــر را می شـــناختند 
پیش بینـــی کردنـــد، او بـــزودی پاســـخ امیـــر 
عابدینـــی را خواهـــد داد، البتـــه برخـــی هـــم 
پیش بینـــی کردنـــد دبیر بـــدون توجـــه به این 
اظهارنظـــر عجیـــب و تنـــد، بی تفـــاوت از کنار 
آن عبـــور خواهـــد کـــرد، امـــا ۷۲ســـاعت پس 
از ایـــن اظهارنظـــر علیرضـــا دبیـــر در حاشـــیه 
مراســـم رونمایی از کتاب انیـــس در گفت و گو 
با خبرنگاران ســـکوت خود را شکســـت آن هم 
با ادبیاتی که از او انتظار داشـــتیم: »بسیاری از 
چهره های سرشـــناس کشـــور از من خواستند 
در انتخابـــات فوتبـــال نام نویســـی کنـــم اما در 

نهایـــت از انجـــام ایـــن کار صرف نظر کـــردم تا 
همچنان به عنوان رئیس فدراســـیون کشـــتی 

فعالیـــت کنم.«
رئیس فدراسیون کشـــتی در جمع خبرنگاران 
با اشـــاره به اینکه پیشـــنهادهای فراوانی به وی 
برای شـــرکت در انتخابات فدراســـیون فوتبال 
صورت گرفت، گفت: »خیلی از افراد سیاســـی 
و فوتبالی از من خواستند در انتخابات ریاست 
فدراسیون فوتبال شـــرکت کنم، اما نتوانستم 

خودم را راضی بـــه این کار کنم.«
علیرضـــا دبیـــر پـــس از طـــرح ایـــن موضـــوع 
در واکنـــش بـــه صحبت هـــای امیـــر عابدینی 
مبنـــی بـــر اینکـــه دبیر بهتر اســـت دنبـــال یک 
خم گرفتـــن بـــرود و در انتخابات فدراســـیون 
فوتبال شـــرکت نکنـــد، گفـــت: »او ادب خود 
را نشـــان داده اســـت. خیلـــی به ایـــن موضوع 
ورود نمی کنم. بحث حضـــور من در انتخابات 
شـــایعه نبود. ۲ماه اســـت خیلی از دوستان در 
حوزه های مختلف ورزشـــی، سیاسی و فوتبالی 
به مـــن لطف داشـــتند و در روزهـــای آخر برای 

ثبت نـــام خیلـــی تحت فشـــار بودم.«
رئیس فدراســـیون کشـــتی در ادامـــه توضیح 
داد: »خـــدا را شـــکر کـــه فوتبـــال مملکـــت 
این قدر خـــوب کار می کند. همـــه چیز را دارید 
می بینید. امیـــدوارم موفق باشـــند. من اینجا 

دبیر: فوتبال بالاتر از کشتی نیست که به آنجا بروم

همه می بینید فوتبال مملکت 
خوب کار می کند!

کار دارم. فوتبـــال بالاتر از کشـــتی نیســـت 
کـــه من بخواهم آنجـــا بروم امـــا مدیران ما 
عادت کرده انـــد هنوز نیامـــده می خواهند 
بپرنـــد جـــای بالاتـــر. بایـــد کاری کـــه به ما 

می ســـپارند را خـــوب انجـــام دهیم.«
وی در ادامـــه بـــا اشـــاره بـــه موفقیت های 
ناکامـــی فوتبـــال در  و  کشـــتی در ورزش 
میادیـــن بین المللی توضیح داد: »کشـــتی 
با فاصلـــه ورزش اول ایران اســـت و با همه 
احترامـــی کـــه بـــرای همـــه فدراســـیون ها 
قائلـــم امـــا افتخـــارات کشـــتی بـــا هیـــچ 
فدراســـیونی قابل قیاس نیســـت. ما هنوز 

اینجا کار داریـــم و از ۱۰۰درصد هنوز ۱۰درصد 
راه را هـــم نرفته ایـــم. ما وقتـــی در ۱۱ وزن ۸ 
مـــدال المپیـــک گرفتیـــم نشـــان می دهد 
جلـــو بودیم امـــا هنـــوز راضی نیســـتیم. از 
دوســـتانی که از من خواســـتند بـــه فوتبال 
بیایـــم عذرخواهـــی می کنم. بایـــد کارمان 
را انجـــام بدهیـــم و دنبال گـــول زدن مردم 
نباشـــیم. کارمان را درســـت انجام بدهیم، 
مردم خودشـــان خیلی خوب همـــه چیز را 
می فهمند. رســـانه های ضدانقـــلاب مدام 
ایـــن و آن را می آورنـــد. خـــدا را شـــکر روزی 
۴ یـــا ۵ بار دربـــاره من برنامـــه می گذارند.«

دبیر در پایان توضیـــح داد: »من اصلاً هیچ 
تمایلـــی برای حضور در فوتبال نداشـــتم. از 
هر کجـــا بگویید از مـــن خواســـتند بیایم. 
فوتبـــال از کشـــتی بالاتـــر نیســـت. چـــرا 
عجله داریـــم بالاتـــر بپریم. طـــرف رئیس 
فدراســـیون اســـت می خواهد معاون وزیر 
شـــود یـــا کارمند اســـت می خواهـــد رئیس 
شـــود امـــا بایـــد کارمـــان را خـــوب انجـــام 
بدهیم. حالا رســـانه های خـــارج از ایران و 
معانـــد دائماً لجن پراکنی کننـــد، اما در آخر 
مـــردم می فهمند چـــه کســـی کار می کند و 

چه کســـی خیانت.«

من اینجا من اینجا 
کار دارم. کار دارم. 

فوتبال بالاتر فوتبال بالاتر 
از کشتی از کشتی 

نیست که نیست که 
من بخواهم من بخواهم 

آنجا بروم آنجا بروم 
اما مدیران اما مدیران 

ما عادت ما عادت 
کرده اند کرده اند 

هنوز نیامده هنوز نیامده 
می خواهند می خواهند 
بپرند جای بپرند جای 

بالاتربالاتر

مصاحبه

نکته روز

ایلیا بهزاد اول
خبر نگار



خبر

وکیلی سرمربی السلام عمان شد
محمد وکیلی، سرمربی ســـابق تیم والیبال نوجوانان 
بعـــد از کار در باشـــگاه دســـته یکی ترکیه، امســـال در 
لیگ یـــک عمـــان کار می کنـــد. وکیلی یـــک هفته ای 
اســـت که به عمان رفته تا ســـکاندار تیم دوم جدول 
رده بنـــدی لیـــگ یـــک این کشـــور باشـــد. ســـرمربی 
اســـبق تیـــم والیبال نوجوانـــان ایران، هفتـــه آینده با 
تیـــم جدیـــدش در رقابت های امیرکاپ قطر شـــرکت 

می کند تـــا با 14 تیـــم دیگر رقابـــت کند.

رونمایی از کتاب زندگی شهید فضلعلی
مراســـم رونمایـــی از کتـــاب انیـــس، سرگذشـــت 
کشـــتی گیر، شـــهید قربان رضا فضلعلی همزمان با 
ســـالروز ولادت با ســـعادت امام محمد تقی)ع( در 
محل فدراســـیون کشتی، برگزار شـــد. این بیست 
و یکمیـــن کتابی بود که فدراســـیون کشـــتی برای 
کشـــتی گیران شـــهید منتشـــر کرد. علیرضـــا دبیر 
رئیس فدراســـیون در ابتدای این مراسم با تبریک 
ولادت امـــام جـــواد)ع( و خیرمقدم بـــه میهمانان 
و خانـــواده معظـــم شـــهید فضلعلی، گفـــت: »خدا 
را شـــکر می کنـــم امـــروز بیســـت و یکمیـــن کتاب 
فدراســـیون کشتی رونمایی می شـــود. خدا را شاکر 
هســـتیم کـــه این توفیـــق را به مـــا داد کـــه بتوانیم 
بـــرای شـــهدا گام برداریم و به خـــود می بالیم که در 
جامعه کشـــتی این جمع کثیر شـــهدا هســـتند که 
می توانیـــم به آنها افتخـــار کنیم.« در ادامه ســـردار 
یعقوب ســـلیمانی معاون فرهنگی و آموزشـــی بنیاد 
شـــهید و امـــور ایثارگـــران گفـــت: »در دوران دفاع 
مقدس دوســـتانی داشـــتم که کشـــتی گیر بودند و 
بـــه درجه رفیع شـــهادت نایل شـــدند که عکس دو 
ســـید بزرگوار کـــه از رفقای ما بودند، نیز در ســـالن 
کنفرانـــس کشـــتی زده شـــده اســـت. بـــا جمعی از 
پهلوانـــان و ورزشـــکاران شـــهید در دوران دفـــاع 
مقدس آشـــنایی داشـــتم و آن چیزی کـــه می توانم 
در مـــورد آنها بگویم این اســـت که زمینـــی نبودند و 

آســـمانی فکـــر می کردند.«
 

نشست شورای عالی مبارزه با دوپینگ
تقدیر ساروی از مادرش

دارنـــده مـــدال طـــای کاروان ایـــران در المپیـــک 
پاریس در نشســـت شـــورای عالی مبارزه با دوپینگ 
بـــه تمجیـــد از مـــادرش پرداخـــت. محمدهـــادی 
ســـاروی کشـــتی گیر فرنگی کار ایـــران در بازی های 
المپیک یکی از حاضران در نشســـت شـــورای عالی 
مبـــارزه بـــا دوپینگ بـــود. او با اشـــاره بـــه افزایش 
دوپینـــگ در ورزش گفت: »اکثـــر دوپینگ هایی که 
صـــورت می گیرد، به خاطر ندانســـتن و عدم  آگاهی 
لازم اســـت. ولـــی فدراســـیون کشـــتی بـــا برگزاری 
کاس هـــای دانش افزایـــی، مربیـــان را نســـبت به 
مســـأله دوپینـــگ آگاه می کند تا از ایـــن اتفاقات در 

ورزش کمتـــر رخ دهد.«
ســـاروی همچنیـــن ادامـــه داد: »خانـــواده نقـــش 
بســـزایی در روند رو به رشـــد و قهرمانی من داشت 
و مـــادر مـــن در مراحـــل مختلف زندگـــی برای من 
خیلـــی زحمت کشـــید و تنها کاری که می توانســـتم 
انجام دهم، کســـب مـــدال بازی هـــای المپیک بود 

که بـــر گـــردن او آویختم.«

صادقی قهرمان لیگ جهانی گرجستان
فاطمه صادقی کاراته کای باشـــگاه بوموســـی قهرمان 
کاراته وان ســـری A  گرجســـتان شـــد. او با شکســـت 
حریفانی از ترکیه، اندونـــزی، نگین ابراهیمی، پرتغال 
و کانـــادا، پـــا به  فینال لیـــگ جهانی کاراته وان ســـری 
آ گرجســـتان ۲۰۲۵ گذاشـــت. صادقـــی در فینـــال بـــا 
کاراتـــه کای هنگ کنگ مبـــارزه کرد و با امتیـــاز 41/40 
قهرمـــان انفرادی زنان  در اولیـــن مرحله لیگ جهانی 

کاراته وان ســـریA ســـال ۲۰۲۵ شد.

استخدام عفتی در شهرداری تهران
رســـول عفتی نایب قهرمـــان تپانچه جهانـــی مصر در 

شـــهرداری تهران اســـتخدام شد.
او درباره وضعیت اســـتخدامش بعـــداز نایب قهرمانی 
جهـــان می گویـــد: »مـــدال آوران مســـابقات قهرمانی 
جهان، بازی های آســـیایی و المپیک طبق بخشـــنامه 
هیـــأت وزیـــران  بایـــد اســـتخدام شـــوند و مـــن هم 
رئیـــس  پیگیـــری قربانـــی،  بـــا  و  نبـــودم  مســـتثنی 
فدراســـیون تیراندازی در شـــهرداری تهران استخدام 

شـــدم کـــه از او تشـــکر می کنم.«

 محرومیت چهار بسکتبالیست 
تا اطلاع ثانوی

چهـــار بسکتبالیســـت بـــا تصمیـــم ســـازمان لیـــگ 
بســـکتبال ایران تـــا اطاع ثانـــوی از لیـــگ حرفه ای 

مـــردان محروم شـــدند.
بـــا  پایان دیـــدار تیم هـــای کاله تهـــران - نفـــت و گاز 
گچســـاران از رقابت هـــای هفتـــه دوازدهـــم لیـــگ 
حرفه ای مـــردان ایران به دلیـــل درگیری بین اعضای 
دو تیم، چهـــار بازیکن )هر تیـــم دو بازیکن( تا اطاع 
ثانوی از حضور در همه مســـابقات بسکتبال محروم 

. ند شد
ســـازمان لیـــگ بســـکتبال ایـــران بعـــد از حواشـــی 
پیش آمـــده در ایـــن بـــازی تصمیـــم گرفـــت تـــا زمان 
و  والـــی زاده  ایمـــان  انضباطـــی  برگـــزاری کمیتـــه 
محمدمهـــدی جالـــی دو بازیکـــن تیم کالـــه تهران 
و محمدرضـــا انگالـــی و رضـــا نـــادری دو بازیکن نفت 
و گاز گچســـاران تـــا اطاع ثانـــوی از حضـــور در همه 
مســـابقات محـــروم شـــدند. تصمیـــم نهایـــی درباره 
این اتفـــاق پس از بررســـی و برگزاری جلســـه کمیته 

انضباطـــی اعـــام می شـــود.

والیبال نشسته کشورمان سومین تیم تاریخ شد
 ایران بعد از امریکا و مجارستان  

  بازگشت سریع کیانی به اردوی تیم ملی بعد از جراحی

ناهید نرفته، برگشت

درخشش صفدریان و بهشتی روی قله های کره جنوبی
جام جهانی یخ نوردی در تسخیر ایرانی ها

شورای عالی مبارزه با دوپینگ باید مصوبه مجلس را بگیرد
دنیامالی: ما برای ورزش پاک تلاش می کنیم

افتخـــارات فـــراوان تیم ملی والیبال نشســـته ایـــران، این 
تیم را به جمع ۳تیـــم پرافتخار تاریخ ورزش در عرصه ملی 
رســـاند. به تازگی جدولـــی از پرافتخارتریـــن تیم های ملی 
در ادوار مختلف مســـابقات جهانی، المپیک و پارالمپیک 
منتشـــر شـــده اســـت.  نکته جالب توجه در ایـــن جدول، 
حضـــور تیم ملـــی والیبال نشســـته ایران اســـت؛ تیمی که 
موفـــق بـــه کســـب 8 طـــا در ادوار مختلـــف پارالمپیک و 
8 طـــا در مســـابقات قهرمانـــی جهان شـــده و در جدول 
مذکـــور پـــس از تیـــم بســـکتبال امریـــکا و تیـــم واترپلوی 
مجارستان در رده ســـوم قرار دارد. تیم پاراوالیبال ایران در 
پارالمپیک های 1988، 1992، 1996، 2000، 2008، 2016، 2020 
و 2024 و همچنین مســـابقات جهانی 1984، 1986، 1990، 
1994، 1998، 2010، 2018 و 2022 بر سکوی قهرمانی ایستاده 
اســـت. به همین دلیل بعد از تیم ملی بســـکتبال امریکا و 

تیم واترپلوی مجارســـتان در رده ســـوم قرار گرفته اســـت.

 رده بندی بهترین  تیم های تاریخ ورزش:
1-تیم ملی بســـکتبال امریکا؛ 17 طـــای المپیک و 5 طای 

جام جهانی
2- تیـــم ملـــی واترپلـــو مجارســـتان؛ 9 طـــای المپیک و 4 

طـــای جهان
3-پارا والیبال ایران؛ 8 طای پارالمپیک و 8 طای جهان

4- تیم ملی بســـکتبال با ویلچر امریکا؛ 7 طای پارالمپیک 
و 7 طای جهان

5- تیم ملی فوتبـــال پنج نفره برزیل؛ 5 طـــای پارالمپیک 
و 5 طای جهان

6- تیم ملی هندبال فرانســـه؛ 3 طـــای المپیک و 6 طای 
ن جها

 ناهید کیانی ستاره تکواندوی دختران از بیمارستان 
راهـــی اردوی تیم ملی شـــد. هفته چهـــارم لیگ برتر 
تکوانـــدوی زنان در حالـــی به پایان رســـید که ناهید 
کیانی تاریخ ســـاز ورزش زنـــان در المپیـــک پاریس، 
به خاطـــر مصدومیـــت از گردونـــه رقابت هـــا حـــذف 
شـــد. در مرحلـــه یک هشـــتم نهایـــی وزن منفی 57 
کیلوگـــرم بود که کیانـــی در مصاف با ســـارا میزبان از 
ناحیه دســـت مصدوم شد. شـــدت این مصدومیت 

بـــه حدی بود که کیانی قادر به ادامه مســـابقات نبود 
و همین هم باعث شـــد تا انگشـــت چپ خـــود را به 
تیغ جراحان بســـپارد.طبق شـــنیده ها در انگشـــت 
کیانـــی پین گذاشـــته شـــده و بـــا نظر کادر پزشـــکی 
هیـــچ ممنوعیتی بـــرای تمریـــن او وجود نـــدارد. در 
حالـــی که به نظر می رســـید کیانی بعد از اســـتراحتی 
چنـــد روزه، به تمرینـــات تیم ملی بازخواهد گشـــت، 
طبـــق پیگیری هـــای خبرنگار ایران ورزشـــی، ســـتاره 
با انگیـــزه تیم ملـــی بافاصله بعد از مرخص شـــدن 
از بیمارســـتان، بـــه اردوهـــای تیم ملی برگشـــت تا از 
تمرین برای تورنمنت فجیره در اواســـط بهمن عقب 
نماند. درحالـــی که ایـــن روزها مینو مـــداح به خاطر 

اختافـــات موجود اردوهـــای تیم ملی را تـــرک کرده 
و مهـــروز ســـاعی هـــم به خاطـــر دوری از هجمه ها و 
حواشـــی فعاً اســـتعفای خود را به فدراســـیون داده 
اســـت، فاطمه صفرپور به عنوان یکی از دســـتیاران 
مـــداح، تمرینـــات تیم ملـــی را زیرنظر دارد تـــا اردوها 
در نبود ســـرمربی و مربـــی تیم ملی تعطیل نشـــود. 
بابـــت پیگیری حال کیانی و رونـــد بهبود او در تماس 
بـــا صفرپـــور، او درگفت و گویـــی کوتاه تأییـــد کرد که 
حـــال کیانی خوب اســـت: »حالا که با شـــما صحبت 
می کنـــم کیانی حالش خـــوب اســـت، او بافاصله با 
ترخیص از بیمارســـتان، بـــه اردوی تیـــم ملی اضافه 
شـــد و همین حـــالا هـــم مشـــغول تمرین اســـت.« 

مربـــی تیم ملی تکواندو دختـــران اینطور خبرداد که 
مشـــکلی برای فعالیت پزشـــکی کیانی وجود ندارد و 
او به تورنمنت فجیره می رســـد: »جـــای نگرانی وجود 
نـــدارد و طبـــق نظـــر پزشـــکان مصدومیت انگشـــت 
ناهیـــد تا اواســـط بهمن که بایـــد در تورنمنت فجیره 
شـــرکت کنیم، برطرف خواهد شـــد و اگـــر همه چیز 
مرتب پیـــش بـــرود، او می توانـــد در این مســـابقات 

حضور داشـــته باشد.«
بنابرایـــن طبق شـــواهد خطر از بیخ گـــوش کیانی 
گذشته اســـت و ستاره ناهید مشـــکلی برای دنبال 
کـــردن خورشـــید آرزوهایـــش در میادیـــن بعـــدی 

نخواهد داشـــت. 

یخ نـــوردان ایرانـــی، ســـکوی مســـابقات جـــام جهانـــی و 
قهرمانی آســـیا را به تســـخیر خود درآوردند. در رقابت های 
یخ نـــوردی جام جهانی و قهرمانی آســـیا در شـــهر چئونگ 
ســـونگ کره جنوبی ملی پوشـــان ایرانی مقـــام قهرمانی و 
ســـومی جام جهانی و قهرمانی آسیا را گرفتند. محمدرضا 
صفدریـــان در ایـــن مســـابقات موفق بـــه قهرمانـــی جام 
جهانی شد. محسن بهشـــتی دیگر سنگنورد ماده سرعت 
کشـــورمان هم در جایگاه ســـوم قرار گرفت تا سکوی جام 
جهانی در چنـــگ ایرانی ها باشـــد. در این مـــاده نماینده 
مغولســـتان دوم و نماینـــده کره جنوبـــی هـــم چهـــارم 
شدند. محســـن بهشـــتی در مرحله رده بندی و در رقابت 
با حریف کـــره ای، موفق بـــه ثبت بهترین زمـــان در ماده 
ســـرعت این رقابت ها بـــا 12 ثانیه و هفتاد و شـــش صدم 
ثانیه شـــد. او قبـــل از این مرحله، در تک لاین مســـابقات 

بهتریـــن رکـــورد را بـــا 5 ثانیـــه و نـــود و دو صدم ثانیه ثبت 
کرده بود. همچنین شـــبنم اســـدی در ماده سرعت زنان 
بعد از شکســـت مقابل نیامدو مغولســـتانی از راهیابی به 
مرحلـــه نیمه نهایی بازمانـــد و رتبه پنجم جـــام جهانی را 

کرد. کسب 
بر اســـاس جایگاه یخ نـــوردان در مســـابقات جام جهانی، 
رده بنـــدی قهرمانی آســـیا هم تعیین شـــد کـــه در همین 
راســـتا، محمدرضـــا صفدریـــان در مـــاده ســـرعت مقـــام 
قهرمانـــی قاره آســـیا را از آن خود کرد و محســـن بهشـــتی 
در جایگاه ســـوم آســـیا قرار گرفت، شـــبنم اســـدی هم در 
ماده ســـرعت بخش زنان به مقام ســـومی آســـیا دســـت 
یافـــت. امروز هم رقابت هـــا در نیمه نهایی ماده لید ادامه 
خواهد داشـــت که محمدرضا صفدریان و شـــبنم اســـدی 

در ایـــن مرحله رقابـــت می کنند.

اولین جلســـه  شـــورای عالی مبارزه بـــا دوپینگ، 
صبـــح دیروز بـــا حضـــور احمـــد دنیامالـــی وزیر 

ورزش در وزارتخانـــه برگزار شـــد.
ســـتاد ملی مبـــارزه بـــا دوپینـــگ )نـــادو(، طبق 
ضـــرورت و نیـــاز ورزش و بـــر اســـاس چهارچوب  
تعیین شـــده آژانس جهانی ضد دوپینگ )وادا(، 
شـــورای عالـــی مبـــارزه بـــا دوپینـــگ را راه اندازی 
کرد. قرار اســـت این شـــورا زیر نظر وزارت ورزش 
فعالیـــت کند. وزیـــر ورزش و جوانـــان که رئیس 
شـــورای عالی مبارزه بـــا دوپینگ هم هســـت در 

اولین جلســـه تاش بـــرای پاکـــی ورزش گفت: 
»همـــه تـــاش  مـــا داشـــتن ورزش پاک اســـت تا 
به ســـامت جامعه کمـــک کنیم. بایـــد بپذیریم 
در ورزش قهرمانـــی خلأهـــا و کاســـتی هایی برای 
کمک به ورزشـــکار داریـــم. ورزشـــکار ملی پوش 
مـــا وقتـــی در اردوهـــای گلخانه ای قـــرار می گیرد 
و روزانـــه بین ۷ تـــا ۱۰ هـــزار کالـــری در تمرینات 
از دســـت می دهـــد، بایـــد ایـــن کالـــری را دوباره 
برگردانـــد. امـــا چطـــور بازگرداندن کالـــری مهم 
اســـت! فدراســـیون ها بـــه تنهایی قـــادر به حل 

این مســـأله نیســـتند. ما بایـــد شـــرایطی را مهیا 
کنیم که فدراســـیون پزشـــکی - ورزشی به عنوان 
متولـــی امر دوپینـــگ، با همفکـــری متخصصین 
ایـــن عرصـــه، در حـــوزه تغذیـــه، برنامه ریـــزی 
اصولـــی، مطابق با علـــم روز دنیا ایجـــاد کند که 
بتوانیم انرژی و کالری از دســـت رفته ورزشکاران 
را بـــا تغذیه طبیعی بـــه او برگردانیـــم و این کار با 
شـــیوه های دارویی و شـــیمیایی صورت نگیرد.«
دنیامالـــی بـــر ارتبـــاط تنگاتنگ با ســـازمان های 
جهانـــی مرتبط بـــا دوپینـــگ تأکید کـــرد: »یکی 

از سیاســـت های مـــا در شـــورای عالـــی مبـــارزه 
بـــا دوپینـــگ باید ایـــن باشـــد کـــه جایگاه مان را 
در ســـازمان جهانـــی مبارزه بـــا دوپینـــگ و بقیه 
ســـازمان های بین المللی وابســـته بـــه این نهاد 
تقویـــت کنیم. طـــوری که بتوانیـــم از برنامه های 

آموزشـــی آنهـــا بهره هـــای بیشـــتری ببریم.«
البتـــه بـــه گفتـــه وزیـــر، شـــورای عالی مبـــارزه با 
دوپینـــگ بـــرای ارتقـــا بایـــد مصوبـــه مجلـــس را 
بگیرد: »ما بـــرای اینکه جایگاه این شـــورا را ارتقا 
بدهیـــم، باید مصوبـــه مجلس را هـــم بگیریم.«
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86 برای کامران رزرو شد، 92 برای یزدانی

فرار از دوئل

ماجرای بازگشـــت حســـن یزدانی به 
دنیـــای قهرمانی باز هم ســـر زبان ها 
افتـــاد. در حالـــی  که نابغـــه 10 مداله 
کشـــتی ایران دوران نقاهـــت خود را 
پشت ســـر می گذارد اما هـــر از گاهی 
بحث بازگشـــت او به میادین کشتی 
بعد از طی دوران مصدومیت مطرح 
می شـــود که هر بار هم یک حاشـــیه 
نکتـــه   راه می انـــدازد.  بـــه  جدیـــد 
جدیـــدی که دربـــاره حســـن یزدانی 
وجـــود دارد، بحث بر ســـر بازگشـــت 
او بـــه دنیای قهرمانـــی در وزنی به جز 
وزن 86 کیلوگـــرم اســـت؛ موضوعی 

کـــه ظاهراً خواســـت کادرفنی و البته 
کامران قاســـمپور است.

کادرفنی به دنبال استفاده از کامران 
قاســـمپور در ایـــن وزن اســـت. هـــر 
چنـــد که کامـــران بـــه دلیـــل حضور 
حســـن یزدانـــی در ایـــن وزن حاضر 
نبـــود در وزن 86 کیلوگـــرم کشـــتی 
بگیرد. پژمان درســـتکار اصـــرار کرد 
تـــا کامـــران مجبـــور به انتخـــاب 86 
کیلوگـــرم باشـــد؛ بـــه همیـــن دلیل 
هـــم به کامـــران اســـتراحت دادند تا 
در قهرمانی کشـــور کشتی نگیرد. در 
حالی کـــه کامـــران با توجه بـــه اینکه 
در المپیک نبـــود و در جهانی آلبانی 
هم نتوانســـت مدال بگیـــرد، باید از 
قهرمانی کشـــور شـــروع می کـــرد اما 
او را راضـــی کردند تـــا در 86 کیلوگرم 
از  آن  بـــه جـــای  و  بگیـــرد  کشـــتی 

انتخابـــی هم معاف شـــود.
حضـــور همزمـــان کامران و حســـن 

یزدانـــی در وزن 86 کیلوگـــرم، هـــم 
به لحاظ فنـــی قابل توجیه نیســـت 
و هـــم اینکـــه کامران حاضر نیســـت 
برای رســـیدن به دوبنده تیم ملی در 
ایـــن وزن با یزدانـــی انتخابی بدهد. 
ظاهـــراً ایـــن موضـــوع هـــم یکـــی از 
شـــرط های کامـــران بـــرای حضـــور 
اجبـــاری در وزن 86 کیلوگـــرم بوده 

. ست ا
ابتدا که شـــایعه خداحافظی یزدانی 
به راه افتـــاد اما خیلـــی زود قهرمان 
نامـــی کشـــتی ایـــران آن را بـــه انواع 
مختلـــف تکذیب کرد و مدعی شـــد 
که فعـــاً قرار اســـت کشـــتی بگیرد 
و حـــالا حتـــی بحـــث حضـــور او در 
المپیـــک لس آنجلـــس هـــم مطرح 
اســـت. وقتـــی شـــایعه خداحافظی 
از کشـــتی کارگر نشـــد، حـــالا بحث 
حضور یزدانی در یک یا دو وزن بالاتر 

ح شـــده است. مطر

علیرضـــا دبیـــر رئیـــس فدراســـیون 
کشتی با اشـــاره به سرنوشت حسن 
یزدانی و کامران قاسمپور در وزن 86 
کیلوگرم گفت: »بایـــد جلوتر برویم. 
کادرفنـــی فرصتی بـــه کامـــران داد تا 
ببینـــد وزن طبیعی او چقدر اســـت. 
آخرین بـــاری کـــه در اردوی قبـــل او 
را وزن کردنـــد، ۸۹ کیلوگـــرم بـــوده 
است. دو روز پیش هم یزدانی اینجا 
بود و ماشـــاءالله نزدیک ۱۰۰ کیلوگرم 
شده اســـت. وزنش کمی الکی است 
امـــا به خاطـــر جراحی کتفـــش باید 
غذایـــش را بهتـــر می کـــرد تـــا جان 
بگیرد. بعید می دانـــم او اصاً بتواند 
به ۸۶ کیلوگرم برگـــردد و باید در ۹۲ 
یا ۹۷ کشـــتی بگیـــرد.« این مصاحبه 
دبیر یعنی بازگشـــت حســـن یزدانی 
86 کیلوگـــرم غیرممکـــن  بـــه وزن 
اســـت. این وزن بـــرای کامـــران رزرو 

شـــده است.

حمایت حلقه مفقوده مدال آوری در تیراندازی است

باقری: فشنگ کفاف تمرین را نمی دهد
مهری رنجبـــر/ حســـین باقری ســـرمربی 
جدیـــد تیـــم ملـــی تفنـــگ، بعـــد از 3 ماه 
کار بـــا تیرانـــدازان معتقد اســـت مـــدال با 
پیش بینی به دســـت نمی آیـــد. او که امروز 
دوباره بـــا شـــروع اردو تمریـــن تیراندازان 
را از ســـر می گیـــرد، می گویـــد: »مـــدال در 
تیرانـــدازی صرفاً بـــا پیش بینی به دســـت 
نمی آیـــد، بلکه با اجرای برنامه ها شـــانس 
مدال آوری ملی پوشـــان بیشـــتر می شـــود. 
بخشـــی از برنامه ها به اردوهـــا و حضور در 
مســـابقات بین المللی ربط دارد و بخشـــی 

هم امکانات اســـت.«
به گفته ســـرمربی تیم ملی تفنگ، مشکل 
فشـــنگ تیراندازی همچنان پابرجاســـت: 
»فشـــنگی که داریم جوابگوی مســـابقات 
بین المللـــی را می دهد و کفـــاف تمرینات 
نیســـت. در ایـــن ســـال ها تیرانـــدازان در 
مســـابقات بین المللی فشـــنگ ها را خرج 
می کردنـــد و بعـــد هـــم فشـــنگ جدیـــد 

می خریدند برای مســـابقه بعـــدی اما برای 
تمرین فشـــنگ نداشـــتند که این مســـأله 
ضربـــه جـــدی می زنـــد. آن هـــم در تفنگ 
خفیف که شـــانس مدال و ســـهمیه داریم 

و مکمـــل تفنگ بادی اســـت.«
باقری امیـــدوار اســـت مســـئولان ورزش از 
تیرانـــدازی حمایـــت کننـــد: »امیـــدوارم از 
این رشـــته پر مـــدال حمایت جدی شـــود، 
چرا که مـــا بهترین اســـتعدادهای دنیا را در 
تیراندازی داریم که نیـــاز به حمایت دارند. 
رشـــته ای کاماً تجهیزات محـــور که تحریم 
و هزینه هـــای زیـــادش کار در آن را ســـخت 
کـــرده اســـت. شـــک نکنیـــد مدال هایـــی 
آوردیـــم که قابل رصد اســـت. مـــا هر وقت 
لیگ داشـــتیم و بچه ها آمادگی داشـــتند و 
اردوی خوب برگزار شـــد، مدال گرفتند. اما 
هر وقت لیگ خوبی نبـــود و اردو هم خوب 
نبـــود، نتایج هـــم ضعیف شـــد. باید قبول 
کنیـــم حمایت حلقـــه مفقوده مـــدال آوری 

در تیراندازی اســـت.«
او تمریـــن خشـــک در اردو را تنها به خاطر 
حفـــظ فـــرم حالت گیری می دانـــد و بس: 
»در شـــرایطی که فشـــنگ نداریم، تمرین 
خشـــک تنها کاری اســـت که بچه ها انجام 
می دهنـــد. تمرین خشـــک هیـــچ تأثیری 
روی پیشـــرفت و آمادگی ملی پوشان ندارد 
و تنها باعث می شـــود بچه هـــا حالت گیری 
و نگهدای ســـاح را فراموش نکنند. وگرنه 
با تمرین خشـــک هیچ اتفاقی نمی افتد.«

باقـــری اردوهـــای داخلـــی را خیلـــی روی 
آمادگی ملی پوشـــان تأثیرگـــذار نمی داند: 
ی  بـــرا ن  ا ز ا نـــد تیرا دگـــی  ما آ ینـــد  فرآ «
مـــدال آوری صرفـــاً بـــا اردوی داخلی کامل 
نمی شـــود و آنها باید در مســـابقات سطح 
بـــالا بـــا رقبـــای مطـــرح رقابـــت کننـــد تا 
ســـطح کار آنها هم بالا برود، قرار نیســـت 
تیرانـــدازان بـــا تمریـــن صـــرف در اردوی 
تهـــران مـــدال بگیرنـــد. تاکتیـــک و ذهن 

در تیرانـــدازی مهم تـــر اســـت کـــه باید در 
را  آن  بچه هـــا  بین المللـــی  رقابت هـــای 

مـــرور کنند.«
ســـرمربی تیم ملـــی کار در اردوی جدید را 
امـــروز بـــا یکـــی، دو تیرانداز کمتر شـــروع 
می کنـــد: »تعـــداد تیراندازان بـــرای اردوی 
جدیـــد یکـــی، دو نفر کمتر شـــده تـــا روی 
بچه هـــا متمرکـــز شـــویم. رکوردگیری هم 
نباشـــد مســـابقات هســـت تـــا شـــرایط را 
بررســـی کنیـــم، البته بیشـــتر بـــرای اینکه 

روی تفنـــگ خفیـــف کار کنیم.«
به نظر باقری، رکورد تیراندازان پیشـــرفت 
آنهـــا را تأییـــد می کنـــد: »شـــرایط بچه هـــا 
در اردوهـــای قبلـــی خـــوب بـــود، نتیجـــه 
رکوردگیـــری دو اردوی قبلی پیشـــرفت آنها 
را تأییـــد می کنـــد. شـــرمینه رکـــوردش را 
جا بـــه جا کـــرد، پوریـــا نوروزیـــان و هادی 
قره باغـــی هـــم رکوردهـــای خوبـــی ثبـــت 
کردنـــد. تیرانـــدازان جـــوان و نوجوان هم 

پیشـــرفت خوبی داشـــتند.«

گزارش یک

محسن وظیفه
روزنامه نگار

صعود فتوحی و حذف 
شکوهی از گرندپری تونس

عرفان شـــکوهی شمشـــیرباز سابر 
21 ســـاله ایرانی با شکســـت مقابل 
رقیـــب اســـپانیایی از جدول اصلی 
جـــا مانـــد و محمـــد فتوحـــی بـــه 
جـــدول اصلـــی گرندپـــری تونـــس 

. سید ر
علـــی پاکدامـــن، محمـــد فتوحی 
وعرفان شـــکوهی ســـه شمشیرباز 
ر  د کـــه  هســـتند  نـــی  یرا ا بر  ســـا
گرندپـــری تونـــس شـــرکت کردند. 
عرفان شـــکوهی، شمشیرباز جوان  
از مرحله گروهـــی صعود کرد اما در 
دور اول جـــدول مقدماتـــی حذف 
شد. او در این مســـابقات رنکینگ 
حـــی  فتو محمـــد   . گرفـــت ا  ر  ۱ ۱ ۰
دومیـــن ملی پـــوش ایرانـــی بـــا 6 
پیـــروزی و بدون باخـــت به جدول 
پاکدامـــن  علـــی  رســـید.  اصلـــی 
کاپیتـــان تیم ملـــی شمشـــیربازی 
ســـابر ایـــران اما بـــه خاطـــر حضور 
در جمـــع 16 نفر برتر دنیـــا امروز در 

جـــدول اصلـــی دوئـــل می کند.

فائزه زمانی
روزنامه نگار
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ورزشـــگاه ملـــک عبدالله جده امشـــب 
میزبان ال کلاسیکو در فینال سوپرجام 
اسپانیا اســـت و رئال مادرید و بارسلونا 
 2025 ســـال  جـــام  نخســـتین  بـــرای 
روبـــه روی هـــم قـــرار می گیرنـــد. رئال 
پنجشـــنبه بـــا ســـه گل از ســـد مایـــورکا 
گذشـــت و بارسلونا 24 ســـاعت قبل با 
دو گل برابـــر اتلتیک بیلبائـــو به پیروزی 

. سید ر
مایـــورکا نیمـــه اول کار را بـــرای رئـــال 
ســـخت کـــرد امـــا جـــود بلینـــگام بعد 
بـــار روانـــی  یـــک ســـاعت گل زد و  از 
ســـنگین روی تیمـــش را برداشـــت تـــا 
دو گل وقت هـــای تلـــف شـــده مســـیر 
صعـــود تیم کارلـــو آنچلوتی بـــه فینال را 
آســـان کند. رئال در این فصل قهرمان 
ســـوپرجام اروپا و جام بین قاره ای شده 
و بـــه دنبال ســـومین جام فصل اســـت 
ضمن اینکه در ســـه جام دیگر، لالیگا، 
لیگ قهرمانـــان و جام حذفی اســـپانیا 

شـــانس دارد.
درســـت اســـت کـــه تیـــم آنچلوتـــی در 
نیمـــه اول فصـــل همیشـــه در بهترین 
حالت نبـــوده امـــا در هفته هـــای اخیر 
نشـــانه هایی را بـــروز داده کـــه بـــرای 
رقبایـــش در اســـپانیا و اروپـــا خبر بدی 
محســـوب می شـــود. مادریـــد بعـــد از 
پنـــج بـــرد متوالی بـــه این بـــازی می آید 

کـــه شـــامل ســـه بـــرد در ســـال جدید 
می شـــود، پیـــروزی برابـــر والنســـیا در 
لالیگا و دپورتیوو مینـــرا در جام حذفی 

قبـــل از شکســـت دادن مایـــورکا.
رئال مادرید ســـال گذشـــته بـــا پیروزی 
4 بـــر یـــک در فینـــال ســـوپرجام برابـــر 
بارسلونا برای ســـیزدهمین بار قهرمان 
امشـــب  اگـــر  و  تورنمنـــت شـــد  ایـــن 
برنـــده زمیـــن را تـــرک کنـــد، بـــا رقیب 
همیشگی اش برابر می  شـــود. سفیدها 
همچنیـــن چهـــار تـــا از پنج بـــازی آخر 
بـــا بارســـلونا در رقابت هـــای مختلـــف 
را برده انـــد امـــا آخریـــن بـــازی دو تیـــم 
عجیب بـــود و بارســـلونا در ســـانتیاگو 
برنابئـــو بـــه برتـــری 4 بـــر صفر دســـت 

. فت یا
 ، ســـیکو ل کلا ا ن  آ ر  د نا  ســـلو ر با
نفوذناپذیـــر بـــود و بـــا گل هـــای روبرت 
لواندوفســـکی)دو گل(، رافینیا و لامینه 
یامـــال برنده از زمین خارج شـــد، حالا 
این ســـه نفر دوباره به دنبال ضربه زدن 

بـــه مادریدی هـــا هســـتند.
صدرنشـــین  بارســـلونا  مقطعـــی،  در 
دســـت نیافتنی فصل به نظر می رســـید 
اما اواخر ســـال افت شـــدیدی داشتند 
و از هفـــت بازی آخرشـــان در لیگ تنها 
یک بـــرد بـــه دســـت آوردند کـــه باعث 
شـــد که با پنج امتیاز اختلاف نســـبت 
به رئال مادرید صدرنشـــین در رده سوم 

قـــرار بگیرند.
تیم هانســـی فلیک ســـال 2024 را با دو 
باخت پیاپی به لگانس و اتلتیکومادرید 
بـــه پایان رســـاند امـــا در دو بازی ســـال 
جدیـــد بارباســـترو را در جـــام حذفـــی 
4 بـــر صفـــر و بیلبائـــو را در نیمه نهایـــی 

ال کلاسیکو در فینال سوپرجام

جشن جام در جده
سوژه

برنامه بازی

بوندس لیـــگا بعـــد از تعطیـــلات بازگشـــتی 
طوفانـــی داشـــت و در 19 دقیقـــه ابتدایـــی 
گل  2025 چهـــار  ســـال  بـــازی  نخســـتین 
بیـــن بایرلورکـــوزن و بوروســـیادورتموند رد 
و بـــدل شـــد. پاتریک شـــیک در بـــرد 3 بر 2 
لورکـــوزن در زمیـــن دورتمونـــد دبـــل کرد تا 
مدافـــع عنـــوان قهرمانـــی به یـــک امتیازی 
بایرن مونیخ صدرنشـــین برســـد. دورتموند 
که مصدومیت ها نفســـش را گرفتـــه بود، با 
بیمـــاری هم درگیر شـــده و آنفلوانـــزا باعث 
شـــد دو مدافع میانی تیم، امره جان و نیکو 
اشـــلاتربک به همراه دفاع چـــپ تیم، رامی 
بن ســـبیانی چنـــد ســـاعت قبل از شـــروع 
بـــازی از ترکیب تیم کنار گذاشـــته شـــوند. 
دو مدافـــع جـــوان الموجـــر کابـــار و یانیک 
لوهرز بـــه ترکیب اصلی تیـــم راه یافتند. در 
ترکیب چهار نفره دفاعـــی دورتموند، لوهرز 
و کابـــار برای نخســـتین بار بـــازی در ترکیب 
اصلی در بوندس لیـــگا را تجربه کردند، یان 
کوتو بـــرای چهارمین بـــار در بوندس لیگا در 
ترکیب اصلی قرار گرفت و یولین ریرســـون 
که پســـت تخصصی اش دفاع راست است، 

در دفـــاع میانـــی به کار گرفته شـــد.
لورکـــوزن از خـــط دفـــاع کم تجربـــه میزبان 
نهایـــت بهـــره را بـــرد و ناتـــان تـــلا، بـــال 
نیجریـــه ای متولد انگلیـــس در ثانیه 25 گل 
زد، شـــیک دقیقـــه هشـــت گل دوم را زد اما 
جیمی گیتنز، بال انگلیســـی یکـــی از گل ها 
را جبران کـــرد هر چند شـــیک در دقیقه 19 
برتـــری دوگلـــه تیمـــش را احیا کرد؛ هر ســـه 
ضربـــه ابتدایـــی میهمـــان در این بـــازی به 
گل منجـــر شـــد. پنالتـــی دیرهنگام ســـرهو 

گیراســـی کـــه بـــا دخالت VAR به دســـت 
آمد، دورتمونـــد را امیدوار کـــرد اما لورکوزن 
در نهایـــت برنـــده شـــد و نهمیـــن پیـــروزی 
متوالـــی اش در رقابت هـــای مختلـــف را به 
دســـت آورد. ژابی آلونســـو به دلیل »مسأله 
داخلـــی« هافبـــک روی فـــرم تیـــم، فلورین 
ویرتـــز را روی نیمکت نشـــاند اما مشـــکلات 
دورتمونـــد مشـــخص بـــود. نوری شـــاهین 
مربی دورتموند بعد از بـــازی گفت: »انتظار 
عملکرد بهتری از مدافعان داشـــتم با وجود 

شـــرایط خاصی کـــه در دفـــاع داریم.«
شـــیک کـــه در ابتدای فصل نیمکت نشـــین 
ویکتور بونیفیس بود، حـــالا با مصدومیت 
مهاجـــم نیجریـــه ای، 11 گل در هفـــت بازی 
آخرش در لیـــگ زده اســـت. او گفت: »من 
خیلـــی ســـخت کار می کنـــم و فرصـــت کـــه 

پیش بیاید، کاملاً آماده هســـتم. تمام توانم 
را در اختیار تیم می گذارم و خوشـــحالم که 

با ایـــن دو گل بـــه برد تیم کمـــک کردم.«
فینالیست لیگ قهرمانان، بوروسیادورتموند 
با نخســـتین باخت خانگی ایـــن فصلش در 
رده ششـــم قرار دارد و ممکن است در پایان 
بازی هـــای ایـــن هفته تـــا رده دهم ســـقوط 
کنـــد. ایـــن تیـــم از پنـــج بـــازی آخـــرش در 

بوندس لیـــگا تنهـــا یکی را برده اســـت.
ژابـــی آلونســـو برابـــر هم تیمـــی ســـابقش 
در رئـــال مادریـــد، شـــاهین بـــه پیـــروزی 
رســـید و بعـــد از بـــازی گفت: »قطعـــاً خیلی 
خوشـــحالیم، بـــردن در زمیـــن دورتمونـــد 
بی نهایت ســـخت اســـت. ما منظـــم بودیم 
و تـــا دقیقـــه آخـــر ذهنیـــت خـــوب خـــود را 

کردیم.« حفـــظ 

بازگشت طوفانی بوندس لیگا
لورکوزن فاتح قلعه وست فالیا

دستمزد نجومی نیمار
1/1 میلیون یورو برای هر لمس توپ

بـــازی دور ســـوم جـــام حذفـــی  بزرگتریـــن 
انگلیـــس را امشـــب پرافتخارتریـــن تیم های 
این جام یعنی آرســـنال و منچســـتریونایتد در 
ورزشـــگاه امـــارات برگـــزار می کنند. آرســـنال 
بـــا 14 قهرمانـــی رکـــورددار اســـت امـــا بعـــد از 
قهرمانی ســـال 2020 در این جام ناامیدکننده 
بـــوده و منچســـتریونایتد بـــرای چهاردهمین 
بـــار جامـــی را می خواهـــد که چند مـــاه پیش 

با شکســـت منچسترســـیتی به آن رســـید.
جام حذفی همیشـــه برای هواداران آرســـنال 
در سراســـر جهان معنای خاصی داشـــته و در 
این ســـال ها بهترین خاطـــرات آنها را رقم زده 
اســـت، از ســـه جامی که در دوران اوج آرســـن 
ونگـــر به دســـت آوردند تا قهرمانی پنج ســـال 
پیـــش با درخشـــش پیـــر امریـــک اوبامیانگ 
در فینـــال مقابـــل چلســـی. ایـــن قهرمانی در 
بدتریـــن دوران شـــیوع کرونا به دســـت آمد و 
بعـــد از آن قدرت آرســـنال در جـــام حذفی کم 
شـــد تا جایی کـــه دو بار در دور ســـوم و دو بار 
در دور چهـــارم حـــذف شـــده اند، پارســـال در 

چنین روزهایـــی با 2 گل بـــه لیورپول باختند 
و از دور مســـابقات کنار رفتند.

تیم میکل آرتتا در ادامه ناکامی در رقابت های 
حذفـــی، هفته قبل در بـــازی رفت نیمه نهایی 
جـــام اتحادیه بـــا دو گل به نیوکاســـل باخت و 
شـــانس زیادی در خانه نیوکاســـل ندارد، این 
نخســـتین باخت خانگی فصل توپچی ها بود 
که بعد از تســـاوی یک بر یـــک مقابل برایتون 

در لیگ برتـــر رقم خورد.
جالـــب اینکـــه آخریـــن بـــار کـــه آرســـنال دو 
باخت خانگی متوالی داشـــت، در دور ســـوم 
جام حذفی فصـــل قبل مقابـــل لیورپول بود 
امـــا همـــه آمارهـــا به ضـــرر تیم آرتتا نیســـت. 
آرســـنال در شـــش بازی آخـــر خود بـــا مدافع 
عنـــوان قهرمانـــی تورنمنت هـــا برنـــده بوده و 
آرتتا هـــم یک بار بـــر حریف امشـــبش، روبن 
آموریـــم غلبه کرده و چند هفتـــه قبل با 2 گل 

منچســـتریونایتد را شکســـت داده است.
شیاطین ســـرخ بعد از تسلیم شـــدن دربرابر 
متخصصـــان ضربات شـــروع مجـــدد، نتایج 
اســـفباری گرفته اند تـــا جایی که صحبت های 
تلخی از حضور قهرمان 20 دوره لیگ انگلیس 
در مبـــارزه بقا و ســـقوط مطرح شـــد. اما تیم 
آموریم هفته قبـــل در آنفیلد بازی فوق العاده 

خوبـــی انجـــام داد و اگـــر هـــری مگوایـــر آن 
فرصـــت طلایـــی را گل می کـــرد، 3 بـــر 2 برابر 
صدرنشـــین لیگ به برتری می رســـیدند. این 
تســـاوی رونـــد بـــدون بـــرد یونایتد را بـــه پنج 
بازی رســـاند کـــه در هر کدام حداقـــل دو گل 
خوردند؛ تیـــم آموریم در 9 بازی آخرش موفق 

به کلین شـــیت نشـــده است.
از طرف دیگـــر، مدافع عنـــوان قهرمانی جام 
حذفـــی در 10 بـــازی آخرش در دور ســـوم جام 
حذفـــی انگلیـــس که با حضـــور 64 تیم برگزار 
می شـــود، تنهـــا یـــک بار گل خـــورده و هـــر بار 
صعـــود کـــرده اســـت ضمـــن اینکه در ســـه تا 
از چهـــار بـــازی آخـــر جـــام حذفی با آرســـنال 

گل بازی های جام حذفی
غول کشی در امارات

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

پیش بازی

استفاده از فرمول رانیری در مرسی ساید
بازگشت مویس به گودیسون پارک

در حالی که رســـانه های خبـــری از نام های مختلفی 
چـــون ژوزه مورینیـــو و پائولـــو فونســـکا بـــه عنـــوان 
گزینه هـــای جـــدی اورتـــون بـــرای جایگزینی شـــان 
دایـــچ روی نیمکـــت ایـــن تیـــم خبـــر داده بودنـــد، 
مالکیـــن جدیـــد و امریکایـــی اورتـــون تصمیـــم به 
بازگشت دیوید مویس اســـکاتلندی به روی نیمکت 
این تیـــم گرفتند. ســـرمربی ای کـــه در پایان فصل 
گذشـــته، پس از حضور موفق روی نیمکت وستهم 
از ســـوی مدیران چکش ها کنار گذاشته شد و حالا 
پس از 12 ســـال، در 61 ســـالگی به نیمکـــت اورتون 
برمی گـــردد. 11 ســـال حضـــور مویـــس روی نیمکت 
اورتـــون بیـــن ســـال های 2002 تـــا 2013، با کســـب 
ســـهمیه اروپایی برای ایـــن تیـــم، نایب قهرمانی در 
جـــام حذفی، ســـه جایـــزه برتریـــن مربی ســـال از 
ســـوی اتحادیه مربیان فوتبال انگلیـــس و 10 جایزه 
برتریـــن ســـرمربی مـــاه همـــراه شـــد تـــا او، یکی از 
مربیـــان موفق تاریخ باشـــگاه اورتون لقـــب بگیرد. 
عملکـــردی کـــه باعـــث شـــد مویـــس، تبدیـــل بـــه 
انتخاب اول ســـرالکس فرگوســـن برای جانشینی او 
در منچســـتریونایتد شود اما این انتخاب اشتباه، به 
ضرر هر ســـه طرف ماجرا مویس، منچســـتریونایتد 
و اورتـــون شـــد. حـــالا و پـــس از 11 ســـال، مویـــس 
روزهـــای ســـخت در شـــیاطین ســـرخ را فرامـــوش 
کـــرده و بـــا کارنامـــه ای مناســـب در وســـتهم، پا به 
مرسی ســـاید می گـــذارد. مویس در وســـتهم، ســـه 
بـــار ســـهمیه اروپایی کســـب کـــرد و این تیـــم را در 
لیـــگ کنفرانس فصـــل 2022/2023، به نخســـتین 
قهرمانـــی معتبـــر پس از 43 ســـال رســـاند اما حالا 
در اورتـــون، چالش ســـختی بـــرای عبـــور دادن تیم 
قدیمـــی خـــود از بحـــران دارد. تیمی که پـــس از دو 
فصل بقـــا با عملکـــرد قابل قبول شـــان دایچ، حالا 
تنهـــا یـــک امتیاز تـــا منطقه ســـقوط فاصلـــه دارد و 
 مالکین جدید باشـــگاه، به شـــدت بـــه دنبال بهبود 

عملکرد هستند.
به نظر می رســـد گـــروه فریدکیـــن کـــه مالکیت دو 
باشـــگاه رم و اورتون را برعهـــده دارند، پس از تجربه 
نســـبتاً موفق بازگشـــت کلودیو رانیری بـــه نیمکت 
جالوروســـی، بازگشـــت موفق ترین ســـرمربی قرن 
21 اورتـــون به این باشـــگاه را هم در دســـتور کار قرار 

داده اند.

استرالیا آغازگر رویدادهای بزرگ ورزشی ۲۰۲۵
ضیافت بزرگ تنیس در ملبورن

رقابت هـــای اولیـــن گرنداســـلم تنیـــس ســـال 2025 
در ملبـــورن، از امـــروز و بـــا حضور چهره هـــای مطرح 
دنیای تنیس آغاز خواهد شـــد. ایـــن برای اولین بار در 
سال های اخیر است که این مســـابقات، بدون حضور 
یکـــی از مطرح ترین چهره های آن یعنـــی رافائل نادال 
اســـپانیایی برگـــزار می شـــود امـــا پرافتخارترین چهره 
گرنداســـلم ملبورن یعنـــی نواک جوکوویـــچ صرب که 
10 قهرمانـــی ایـــن رقابت هـــا را در کارنامـــه دارد، بـــرای 
جبران ناکامی در کسب گرنداســـلم در سال 2024، پا 
به این رقابت ها خواهد گذاشـــت تا با کســـب بیســـت 
و پنجمیـــن عنـــوان قهرمانی خـــود در گرنداســـلم ها، 
تبدیـــل به پرافتخارترین تنیســـور تاریـــخ از این حیث 
در بخش هـــای مـــردان و زنان شـــود. نکتـــه جالب در 
خصـــوص حضور جوکوویـــچ در این رقابت هـــا، تقابل 
احتمالی او با کارلوس آلکاراس اســـپانیایی در مرحله 
یک چهـــارم نهایـــی خواهد بـــود که بـــه جذابیت های 
ایـــن رقابت هـــا می افزایـــد. تقابلـــی کـــه در فینـــال 
ویمبلـــدون ســـال گذشـــته، به ســـود اعجوبـــه جوان 
اســـپانیایی خاتمه یافت اما در فینـــال المپیک 2024 
پاریس، نخســـتین مدال طلای صربیناتور در المپیک 

را به همراه داشـــت.
بخـــت اول قهرمانی این مســـابقات امـــا مدافع عنوان 
قهرمانـــی و نفـــر نخســـت رده بنـــدی جهانـــی یعنـــی 
یانیـــک ســـینر ایتالیایی اســـت. او که ســـال گذشـــته 
دو قهرمانی در مســـابقات گرنداســـلم به دســـت آورد 
و در اوج دوران حرفـــه ای خـــود قـــرار دارد، هماننـــد 
پارســـال در مســـابقات آماده ســـازی اوپـــن اســـترالیا 
شـــرکت نکـــرد تـــا بـــا اســـتراحت کامل در نخســـتین 
گرنداســـلم فصـــل حضـــور یابـــد. یانیـــک در مرحلـــه 
نخســـت با نیکلاس جاری شـــیلیایی روبـــه رو خواهد 
شـــد و حریفـــان احتمالـــی او در دو دور بعـــدی تـــارو 
دنیـــل و فلاویـــو کوبولی یـــا توماس اچـــوری خواهند 
بود. بـــه جز ســـینر، باید دنیـــل مدودف و الکســـاندر 
زورف را هـــم از مدعیـــان کســـب عنـــوان قهرمانی به 
شـــمار آورد کـــه در صـــورت آمادگی، همـــواره در زمین 
هاردکورت از بهترین بازیکنان تنیس جهان محسوب 
 می شـــوند و می تواننـــد بـــرای هـــر رقیبی دردسرســـاز 

باشند.
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رئال مادرید - بارسلونا

ثیـــر  تأ تحـــت  ل  تبـــا فو ی  نیـــا د
دستمزدهای شـــگفت انگیز تیم های 
عربســـتانی قـــرار گرفتـــه اســـت بـــه 
خصـــوص در مـــورد قـــرارداد نیمـــار با 
الهـــلال. مهاجـــم برزیلـــی دریافتـــی 
بهت آوری در ســـال 2024 داشته که با 
توجه به عملکـــرد فوق العاده ضعیف 
و تأثیرگـــذاری ناچیـــزش بیشـــتر بـــه 

چشـــم می آیـــد.
نیمـــار که زمانی ســـتاره فوتبـــال اروپا 
بود، در ســـال 2023 بـــه الهلال رفت 
امـــا مصدومیت ها باعث شـــد هزینه 
بســـیار ســـنگینی برای تیمش داشته 
باشـــد. انتقـــال از پاری ســـن ژرمن 
به ســـعودی اتفـــاق بزرگـــی در دوران 
حرفه ای نیمار بود. او شـــش سال در 
فرانســـه بود و با این تیم پنج قهرمانی 
لیـــگ یـــک را بـــه دســـت آورد، گفته 
شـــد مبلغ انتقالش 90 میلیـــون یورو 
بـــوده. این انتقـــال بخشـــی از برنامه 
بلندمـــدت عربســـتان بـــرای جذب 
ســـتاره های فوتبال در کنار کریستیانو 
رونالـــدو و کریم بنزما بـــرای بالابردن 

اعتبـــار لیگ برتـــر این کشـــور بود.
او قراردادی دوســـاله بست و هدفش 
بهبـــود شـــرایط تیـــم در رقابت هـــای 
داخلـــی و بین المللی بـــود. نیمار اما 
در ســـال 2024 تنها دو بازی انجام داد 
و مجموعاً 42 دقیقه بـــازی کرد. او در 
مهر بعد از مصدومیـــت طولانی رباط 
صلیبی ناشـــی از بازی های مقدماتی 
جام جهانی بازگشـــت کوتاهی داشت 

امـــا مصدومیـــت همســـترینگ 
دوبـــاره او را کنـــار گذاشـــت. 
او 13 دقیقـــه مقابـــل العیـــن و 
29 دقیقـــه مقابـــل اســـتقلال 

بـــازی کـــرد و در ایـــن دو بـــازی 
45 بار تـــوپ را لمس کـــرد یعنی 

به ازای هـــر لمس تـــوپ 1/1 میلیون 
یورو دســـتمزد گرفته اســـت. فوت 
مرکاتـــو گـــزارش داده درآمـــد نیمار 

در ســـال 2024 بیـــش از 101 
میلیـــون یـــورو بـــوده که 
باعث می شـــود سومین 
دســـتمزد برتر را در میان 
فوتبالیست های جهان 

و  ا  . شـــد با شـــته  ا د
بـــرای هر بـــازی 50/5 
میلیـــون یـــورو، برای 

 2 /4 هـــر دقیقـــه بـــازی 
میلیـــون یـــورو و برای هـــر لمس 
تـــوپ 1/1 میلیـــون یـــورو دریافت 

کرده اســـت.
ر  نیمـــا چیـــز  نا ی  ر ا گـــذ ثیر تأ
ابهاماتـــی را درباره آینـــده او به 
وجـــود آورده و گفتـــه می شـــود 
الهلال قصد فســـخ قراردادش 

را دارد. او تا تابستان قرارداد دارد 
اما دو طـــرف مایل هســـتند این 
جدایی زودتر انجام شـــود. شاید 

بـــه اینترمیامـــی بـــرود و در کنـــار 
لیونـــل مســـی و لوییس ســـوارس 
که زوج طلایی بارســـلونا را شـــکل 

داده بودند، قرار بگیرد.

سوژه روز

بارســلونا هــم یــک بــار دیگــر مــارک آنــدره تر 
اشــتگن، مارک برنال و آندریاس کریستنسن 
را نــدارد امــا دنــی اولمو و پائــو ویکتــور موقتاً 
اجازه بازی برای بارسلونا را به دست آورده اند. 
وویچیک شــزنی حــالا دو بــازی اســت که گلر 
شماره یک بارســلونا شــده و احتمالاً اینیاکی 
پنیا باید به نیمکت نشینی قناعت کند. رونالد 
آرائوخو تیم را در عربستان همراهی می کند اما 
بازیکن تیم ملی اروگوئه به شــدت مورد توجه 
یوونتوس و جای تعجب است اگر در این بازی 

مورد استفاده قرار بگیرد.

اخبار 
تیمی

رئال مادرید در بازی پنجشنبه لوکا مودریچ را به دلیل بیماری در اختیار 
نداشــت و معلوم نیست که سلامت لازم برای این بازی را به دست آورده 
باشــد هرچند هنوز رســماً او را برای این بازی کنار نگذاشــته اند. اورلین 
شــوامنی، فدریکــو والــورده و بلینگام با مشــکلاتی در بــازی نیمه نهایی 
مواجه شــدند و قبل از بازی باید شرایط شــان بررســی شــود اما هر ســه 
می توانند از ابتدا در ترکیب باشــند. بلینگام در 9 بازی آخرش هفت گل 
بــرای رئــال زده و والــورده بازیکنی فوق العــاده تأثیرگــذار در خط میانی 
تیمــش اســت کــه در ۲8 بازی این فصل 7 گل زده و ســه پــاس گل داده 
اســت. ادر میلیتائو و دنی کارواخال مصدومان بلندمدت رئال هستند 
و داویــد آلابــا با آنکه بعد از یک ســال از مصدومیتــش می گذرد و نامش 
در فهرســت تیم رد شده، اما معلوم نیست شــرایط بازی را داشته باشد.

  سرمربی: 
آرتتا

رایا
تیمبر

سالیبا
گابریل

کالافیوری
اودگارد

رایس
مرینو

ژسوس
هاورتز

مارتینلی

  سرمربی: 
آموریم

باییندیر
دلیخت
مگوایر
مارتینس
مزراوی
اوگارته
ماینو
دالو
دیالو
فرناندز
هویلان

18:30
آرسنال - منچستریونایتد

برنـــده بوده انـــد از جمله بـــرد 3 بر یک 
ســـال 2019 که الکســـیس سانچس تیم 

سابقش را شـــکار کرد.
آموریـــم ترســـی از ایجاد تغییـــرات زیاد 

در ترکیـــب تیمش ندارد امـــا احتمالاً با 
همـــان ترکیب بـــازی با آنفیلـــد تیمش 
را بـــه مصـــاف آرســـنال می فرســـتد بـــا 
یـــک تغییر. آلتـــای باییندیـــر دروازه بان 

جام های حذفـــی اســـت و در این بازی 
هـــم جـــای آنـــدره اونانـــا را می گیـــرد با 
آنکـــه در باخت مقابـــل تاتنهام در جام 

اتحادیـــه کمتـــر از حد انتظـــار بود.

ســـوپرجام 2 بـــر صفر برده اســـت.
گاوی در دقیقـــه 17 گل اول بازی با بیلبائو را 
زد و اوایـــل نیمـــه دوم یامال برتری بارســـا را 
تثبیت کـــرد، حالا می خواهنـــد پانزدهمین 

قهرمانی ســـوپرجام را جشن بگیرند.
بارســـلونا در فینال سال 2023 رئال مادرید 

را 3 بـــر یک شکســـت داد و اینکـــه یک روز 
بیشـــتر اســـتراحت کرده انـــد، می توانـــد 
روی بـــازی مؤثـــر باشـــد بـــه خصـــوص بـــا 
توجـــه بـــه گرمـــای غیرمنتظـــره ای کـــه به 
وجـــود آمـــده اســـت. دو تیم دوره فشـــرده 
و شـــلوغی از بازی هـــا را در پیـــش دارنـــد 

و تـــا 10 بهمـــن کـــه آخریـــن بـــازی مرحله 
لیـــگ در لیـــگ قهرمانـــان اروپـــا را انجـــام 
می دهنـــد، بعد از بـــازی امشـــب پنج بازی 
در 16 روز در یـــک هشـــتم نهایـــی جـــام 
 حذفی اســـپانیا، لالیـــگا و لیـــگ قهرمانان 

دارند.

لالیگا اسپانیا - هفته ۱۹
یکشنبه 1۴۰۳/1۰/۲۳

1۶:۳۰  .................................. لاس پالماس- ختافه 
اتلتیکومادرید - اوساسونا .............................  18:۴۵

جام حذفی انگلیس - مرحله سوم
یکشنبه 1۴۰۳/1۰/۲۳

1۵:۳۰  .................................. هال سیتی - دانکستر 
تاموورث - تاتنهام ........................................  1۶:۰۰
18:۳۰  .............................. آرسنال - منچستریونایتد 
18:۳۰  .................. کریستال پالاس - استاکپورت کانتی 
18:۳۰  ...................................... نیوکاسل - بروملی 
ساوتهمپتون - سوانسی .................................  ۲۰:۰۰

سری آ ایتالیا - هفته ۲۰
یکشنبه 1۴۰۳/1۰/۲۳

1۵:۰۰  ............................................... جنوا - پارما 
17:۳۰  ............................................. ونتزیا - اینتر 
۲۰:۳۰  .............................................. بولونیا - رم 
۲۳:1۵  ................................... ناپولی - هلاس ورونا 



فوتبال ایران

خروج کامیابی نیا از لیست ذوب آهن
تیم فوتبال ذوب آهن 20 دی ماه برای برگزاری اردوی 
3 روزه راهی اردوی کیش شد. این تیم عصر امروز در 
دیداری تدارکاتی مقابل سپاهان قرار می گیرد و فردا به 
اصفهان بازخواهد گشت. خبر دیگر از ذوب آهن اینکه 
کمال کامیابی نیا که به دلیل مصدومیت رباط صلیبی 
ج شد و  فصل را از دست داد، از لیست گاندوها خار
دانیال ایری دیگر بازیکن تیم هم با اعلام مدیرعامل 
این باشگاه راهی خدمت سربازی می شود. پیش از 
این سبزپوشان در لیست نقل و انتقالاتی خود دو جای 
خالی داشتند. همزمان مدیران این باشگاه کارهای 
اولیه بازگشایی پرونده نقل و انتقالاتی را انجام دادند 

تا بدهی حدود 8 میلیارد تومانی پرداخت شود.

 
شرط انتقال لطفی به استقلال

باشگاه استقلال با ارسال نامه به باشگاه آلومینیوم 
اراک خواهان به خدمت گرفتن مهدی لطفی بازیکن 
این تیم شده است. مسئولان آلومینیوم اراک در پاسخ 
به نامه استقلالی ها اعلام کرده اند در صورتی با انتقال 
لطفی به استقلال موافقت می کنند که سامان فلاح و 
علیرضا کوشکی به آلومینیوم ملحق شوند. همچنین 
پایان فصل  تا  را  بازیکن  پول نیم فصل بازی این دو 
اراکی  آینده هم در تیم  استقلال تقبل کند و فصل 

حضور داشته باشند.
 

واکنش باشگاه عربستانی به پیشنهاد تراکتور
ابراهیم بایش یکی از هافبک های سرشناس و آینده دار 
فوتبال عراق است که در لیگ عربستان برای الریاض 
بازی می کند. ظاهراً تراکتور به جذب این هافبک عراقی 
علاقه دارد و برای جذبش با باشگاه الریاض وارد مذاکره 
شده است. رسانه عراقی معرض الکوره از پاسخ الریاض 
به پیشنهاد تراکتور برای جذب ابراهیم بایش سخن 
به میان آورد و نوشت: الریاض برای فروش بایش به 
۴۰۰ هزار دلار می خواهد. این  تراکتور یک میلیون و 
بازیکن ملی پوش عراقی در تابستان هم مورد توجه 
باشگاه سپاهان قرار گرفته و تا آستانه پیوستن به این 
تیم پیش رفته بود ولی در نهایت این انتقال صورت 

نگرفت و او راهی لیگ عربستان شد.
 

چپ پای نفت آبادان سبزپوش شد
از محسن فروزان  روز گذشته  شمس آذر قزوین که 
دروازه بان سابق استقلال و تراکتور رونمایی کرده بوده، 
دیروز دومین بازیکن جدید خود را اعلام کرد. شمس آذر 
که در نیم فصل اول با کمبود بازیکن در لیست بزرگسالان 
مواجه بود، حالا در راستای تقویت تیم خود گام برداشته 
و دیروز مشخص شد فرزین معامله گری بازیکن چپ پای 
نفت آبادان به این تیم پیوسته است. این بازیکن ۲۲ 
ساله و چپ پا نیم فصل نخست را در تیم صنعت نفت 
آبادان در لیگ دسته اول پشت سر گذاشت و با نظر 
سرمربی جدید شمس آذر جهت تقویت خط دفاعی به 

جمع سبزپوشان قزوینی اضافه شد.
 

دومین بازیکن نیوزیلندی هوادار
هوادار تهران که نیم فصل اول را تنها با هشت امتیاز و 
در قعر جدول به پایان رساند، راه متفاوتی را نسبت به 
گذشته در نقل و انتقالات پیش گرفته تا سهمیه خود 
را حفظ کند. باشگاه هوادار روز سه شنبه ژوزف ویلیام، 
وینگر نیوزیلندی فصل گذشته آدانا اسپور را به تهران 
اداری و تست های  از سپری شدن روند  آورد و بعد 
پزشکی، قرار است به طور رسمی این بازیکن معرفی 
بازیکن  این هوادار هیچ  از  شود. درحالی که پیش 
خارجی ای در اسکواد خود نداشت و این روند را با جذب 
ویلیام بعد از چهار سال حضور در لیگ برتر شکست، 
حالا قرار است یک مدافع راست نیوزیلندی را نیز به 
خدمت بگیرند که احتمالاً طی روزهای آینده کار انتقال 
او انجام خواهد شد. همچنین شنیده های خبرنگار ما 
حکایت از آن دارد که این باشگاه تهرانی برای تقویت 
خط حمله خود سراغ یک مهاجم خارجی خواهد رفت.
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رجائیان: اگر استادیوم 
می ساختیم راحت تر بودیم

محمد رجائیان مدیرعامل 
باشگاه آلومینیوم اراک درباره 

ورزشگاه امام خمینی)ره( اراک 
اینطور حرف می زند: »بعد 

از کش و قوس های فراوان 
از طرف اداره کل ورزش و 

جوانان و کمیسیون ماده ۲7 
استان به باشگاه آلومینیوم 

اعلام شد که این ورزشگاه 
بازسازی شود. 15 تا ۲۰ سال 

گذشته کاری در وزرشگاه 
انجام نشده بود و براساس 

استانداردهای گذشته ساخته 
شده بود. ما اگر زمین خام را 

می گرفتیم و یک استادیوم 
می ساختیم کارمان راحت تر 

بود.« او درباره نحوه شروع 
کار اینطور توضیح می دهد: 

»مجبور شدیم از 1۲۰ موردی 
که سازمان لیگ و فدراسیون 

فوتبال ایراد گرفته بودند 
شروع کنیم. شبانه روزی کار 
کردیم چرا که ۴۰ روز بیشتر 

وقت نداشتیم. حتماً باید تا 
قبل از شروع لیگ ورزشگاه 

را آماده می کردیم. رختکن ها 
بازسازی شدند، نور ورزشگاه 

به حد مطلوب رسیده، در 
روزهای اخیر جایگاه خوب و 

مناسبی برای خبرنگاران با 
ظرفیت 5۰ نفر ایجاد شده، 

جایگاه های ویژه به طور 
مناسبی آماده شده است. 

سکوها شماره گذاری شده، 
ورودی و خروجی بانوان 

آماده شده است، ورودی های 
میزبان و میهمان جدا 

شده است.« مدیرعامل 
آلومینیوم اراک در ادامه 

می گوید: »باشگاه آلومینیوم 
با این دیدگاه که حضور ما 

در لیگ برتر نیازمند داشتن 
زیرساخت مناسب، زمین 

چمن خوب برای تمرین 
می باشد، اقدامات بسیار 

مفیدی انجام داده است.«
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در حالی که از باشـــگاه پرســـپولیس، 
عنـــوان  بـــه  فـــولاد  و  اســـتقلال 
مشـــتری های تیوی بیفوما نـــام برده 
می شـــود، حـــالا هوشـــنگ نصیرزاده 
مدیرعامـــل فولاد با اشـــاره به قیمت 
می گویـــد:  بیفومـــا،  پیشـــنهادی 
»بـــه مـــا نامـــه زدنـــد و 500 هـــزار دلار 
خواســـتند و بازیکن هم 1/2 میلیون 
دلار درخواســـت داشـــت. اســـتقلال 
خوزســـتان در خرید بازیکن خارجی 
عملکـــرد خوبـــی داشـــته و بایـــد به 
آنهـــا تبریـــک بگوییـــم و مـــا هـــم بـــا 

خریـــد یوســـوپوف موفـــق بودیم. ما 
فقـــط یک جـــای خالی بـــرای جذب 
بازیکـــن داریـــم. برای اینکـــه ابتدای 
فصـــل، قـــرارداد ســـینا اســـدبیگی و 
نشـــاط جـــود را ثبت کنیم، ساســـان 
انصـــاری مبلـــغ قرارداد خـــود را لطف 
کـــرد و کـــم کـــرد. بـــه هـــر حـــال من 
هنوز لیســـت مازادی از گل محمدی 
دریافـــت نکرده ام. البته طی ســـه روز 
آینده ســـه بازیکن جـــذب می کنیم. 
گل محمـــدی هم حساســـیت خاص 
خـــود را دارد که هنوز لیســـت مازاد را 

اســـت.«  نداده 
امـــا ادعای نصیـــرزاده دربـــاره بدهی 
باشگاه فولاد: »باشـــگاه را با وضعیتی 
گرفتیـــم کـــه دوســـتان در ســـنوات 
گذشته 17۸ میلیارد بدهی گذاشتند 
و رفتنـــد و این به جز بدهی ۸۰۰ دلاری 
به مارتینز و دســـتیارانش است. بعد 
تیمی که پارســـال ۲5 امتیاز داشـــت 
امســـال با تلاش کادرفنی و بازیکنان 
و مجموعـــه باشـــگاه در پایـــان نیـــم 
ایـــن  و  دارد  امتیـــاز   ۲۸ اول  فصـــل 
می تواند بـــرای ما موفقیت باشـــد.«

ســـیاوش یزدانی درباره شرایط سپاهان 
می زنـــد:  حـــرف  این طـــور  اردو  در 
»خوشـــبختانه همـــه چیز در ایـــن اردو 
خوب اســـت. شـــرایط هوا، زمین های 
تمرینـــی، اردو و بازیکنان بســـیار خوب 
اســـت. البته که فشـــار تمرینات بسیار 
بالا اســـت. مربـــی جدید ســـپاهان در 
تمرینـــات خود فشـــار بســـیاری به تیم 
وارد می کنـــد اما تیم هم بســـیار جوان 
اســـت و ایـــن موضـــوع مثبت اســـت. 
احســـاس مـــن این اســـت کـــه در این 
4-3 ســـال آینده، ســـال های درخشان 

ســـپاهان اتفـــاق می افتـــد. باتوجـــه به 
اینکـــه تیـــم بســـیار جوان و یکدســـت 
شـــده، ایـــن بازیکنـــان آینده باشـــگاه 
هســـتند و نـــگاه من نســـبت بـــه آینده 
ســـپاهان روشـــن اســـت چـــون همـــه 

بازیکنـــان خوب هســـتند.« 
او درباره بازی ســـوپرجام می گوید: »به 
هر حال این مســـابقه یک بازی ســـنتی 
به شـــمار می رود و ما خاطرات بسیاری 
از ایـــن بازی هـــا داریـــم. پرســـپولیس 
تیـــم بســـیار بزرگـــی اســـت و بـــازی ما 
بـــا ایـــن تیـــم بســـیار ســـخت خواهد 

بـــود. درســـت اســـت کـــه ســـپاهان 
در بـــازی قبلـــی مقابـــل ایـــن تیـــم به 
پیـــروزی رســـیده اما مطمئنـــاً آن بازی 
فراموش شـــده است. پرســـپولیس با 
یک مربـــی جدید به مصاف ســـپاهان 
می آیـــد و این مســـابقه، بازی ســـختی 
خواهـــد بـــود. امیـــدوارم بازیکنان در 
آن بازی خـــوب کار کننـــد و بتوانیم در 
ایـــن مســـابقه یک جام کســـب کنیم. 
کســـب جام در این مســـابقه بـــرای ما 
بســـیار بـــاارزش اســـت کـــه البتـــه کار 

بســـیار ســـختی است.«

با پایـــان یافتـــن نیم فصـــل اول 
لیـــگ  بیســـت وچهارمین دوره 
برتر فوتبـــال خیلی از باشـــگاه ها 
اســـتراحت چنـــدروزه ای را برای 
بازیکنانشـــان در نظـــر گرفتنـــد 
تـــا بتوانند خیلـــی زود با شـــروع 
بـــرای  را  تیمشـــان  تمرینـــات، 
کـــه  نیم فصـــل دوم رقابت هـــا 
زودتـــر از انتظـــار تیم ها شـــروع 

خواهـــد شـــد، آمـــاده کنند. 
اما ظاهـــراً اســـتراحت چندروزه 
برخـــی بازیکنـــان بیشـــتر از بقیه 
طـــول کشـــیده و در حقیقـــت 
برخی باشـــگاه ها برای استراحت 
بازیکنان خارجی بـــه آنها حقوق 

پرداخت می کننـــد و این درحالی 
اســـت کـــه در کشـــورهای دیگـــر 
چنیـــن چیـــزی وجـــود نـــدارد و 
حتی در همین کشـــورهای حوزه 
خلیج فارس هـــم بنا بـــر روزها و 
ســـاعاتی که بازیکنان در خدمت 
باشگاه باشـــند، به آنها پرداختی 

خواهند داشـــت. 
با وجود شـــروع تمرینـــات برخی 
تیم هـــا در تعطیـــلات نیم فصل، 
بســـیاری از بازیکنـــان خارجـــی 
یـــا هنـــوز بـــه تیمشـــان ملحـــق 
نشـــده و یـــا بـــا چنـــد روز تأخیر 
بـــه تمرینـــات اضافه شـــدند که 
غ از بی نظمـــی ایـــن  ظاهـــراً فـــار
بازیکنـــان، باشـــگاه ها نیـــز باید 
متحمـــل هزینه هایی شـــوند که 
اصلاً ضرورتی ندارد و متأســـفانه 
گاهـــی اوقـــات بی توجهی هـــا در 
بستن قرارداد و عملکرد آماتوری 
در ایـــن موضـــوع، باعـــث شـــده 
تـــا شـــاهد چنیـــن رفتارهایـــی از 

طرف بازیکنان خارجی باشـــیم. 
به طـــور مثـــال بـــا وجـــود اینکه 
تمرینـــات تیـــم فوتبال نســـاجی 
پـــس از چنـــد روز تعطیلـــی آغاز 
و ایـــن تیـــم بعـــد از انجـــام یـــک 
تمریـــن ســـبک راهـــی جزیـــره 
کیش شـــد، آنها بدون بازیکنان 
خارجی شـــان راهی کیش شدند 
و طبـــق هماهنگـــی بـــا کادرفنی، 
خارجی هـــای تیـــم نســـاجی بـــا 
چند روز تأخیـــر در اردوی کیش، 
بـــه تمرینـــات ایـــن تیـــم اضافـــه 

خواهند شـــد.
 اســـتقلال خوزســـتان هـــم که با 
چهـــار بازیکـــن خارجـــی در این 
فصل از رقابت هـــا حضور دارد، با 
دیر آمدن بازیکنـــان خارجی اش 
و ســـتاره هایی  روبـــه رو شـــده 
مثـــل بیفومـــا و... دیرتر از ســـایر 
بازیکنـــان بـــه تمرینـــات اضافـــه 
شده و می شـــوند. پرســـپولیس 
هـــم وضعیـــت بهتـــری نـــدارد و 

بـــا وجـــود اینکـــه لـــوکاس ژوائو 
بازیکـــن خارجی آنها در جلســـه 
اول تمرین حضور داشـــت، بقیه 
خارجی هـــا دیرتـــر بـــه تمرینـــات 

ملحـــق شـــده و می شـــوند. 
آنطـــور کـــه از ســـایر تیم هـــا خبر 
می رســـد، بســـیاری از بازیکنـــان 
خارجی آنها نیـــز همین وضعیت 
یـــن  ا نه  ســـفا متأ و  رنـــد  ا د ا  ر
بی نظمـــی نه تنها احتمـــال دارد 
باعث متضرر شـــدن باشـــگاه ها 
تأثیـــر  بلکـــه می توانـــد  شـــود، 
منفـــی روی تمرینـــات داشـــته و 
ســـایر بازیکنـــان را هـــم ترغیب 
به ایـــن کار کند که البتـــه به نظر 
می رســـد قراردادهای آماتورگونه 
ایـــن بازیکنـــان هـــم بی تأثیر در 

ایـــن رفتـــار آنها نیســـت.

وقتی برای استراحت، پول پرداخت می شود

خارجی های نازک نارنجی و باشگاه های آماتور

یکشنبه   23 دی1403  شماره 7743

برنامه لیگ برتر

هفته شانزدهم
دوشنبه 1 بهمن

15:30  ................................. گل گهرسیرجان- ملوان
خیبر خرم آباد – هوادار .................................... 16:00
16:00  ...................  آلومینیوم اراک - استقلال خوزستان
16:45  ............................ استقلال - شمس آذر قزوین

سه شنبه 2 بهمن
چادرملو اردکان  - سپاهان................................  15:00
16:00  .................................. تراکتور - مس رفسنجان
16:45  ................................. ذوب آهن – پرسپولیس
17:00  ..................................  فولاد - نساجی مازندران

هفته هفدهم
شنبه 6 بهمن

15:45 .......................................... ملوان - استقلال
استقلال خوزستان - گل گهر.............................. 16:00

یکشنبه 7 بهمن
مس رفسنجان - فولاد..................................... 17:45
18:00 ....................................... پرسپولیس - تراکتور
سپاهان - خیبر خرم آباد................................... 18:00

 دوشنبه 8 بهمن
شمس آذر - چادرملو...................................... 15:30
16:00 ......................................... هوادار - ذوب آهن
16:45 ....................................... نساجی - آلومینیوم

خروج 
مهاجم 

استقلال 
خوزستان 

از لیست 
خرید فولاد

یزدانی: 
کار سختی 

مقابل 
پرسپولیس 

داریم

بازسازی اساسی ورزشگاه اراک با پیگیری مدیران آلومینیوم

سوپرجامدرجایمطمئنوحرفهای

ورزشـــگاه امـــام خمینی)ره( طـــی ماه های 
گذشـــته میزبـــان بازی هـــای بســـیاری از 
لیگ برتر فوتبال بـــوده و علاوه بر برگزاری 
بازی های آلومینیوم اراک در این ورزشگاه، 
بازی هـــای مهم دیگـــری نیـــز در آن برگزار 

است.  شده 
این موضـــوع در روزهایی شـــکل جدی به 
خودش گرفت که بسیاری از ورزشگاه های 
پایتخـــت آمـــاده برگـــزاری بازی هـــا نبود و 

ورزشـــگاه اراک جـــور این روزها را کشـــید. 
امـــا مدیـــران باشـــگاه آلومینیـــوم اراک با 
اطـــلاع دقیـــق از مشـــکلات عدیـــده این 
ورزشـــگاه، برنامه ریـــزی مناســـبی بـــرای 
تجهیـــز و بازســـازی و در حقیقت ســـاخت 
دوباره این ورزشـــگاه داشـــتند کـــه به نظر 
می رســـد ایـــن تلاش هـــا و همـــت مدیران 
باشـــگاه آلومینیـــوم اراک، ورزشـــگاه امام 
خمینی)ره( اراک را به ورزشـــگاهی مجهز و 
به روز تبدیل کرده اســـت. با وجـــود اینکه 
می تـــوان گفـــت این ورزشـــگاه بـــا زحمات 
مدیران باشـــگاه آلومینیوم اراک این روزها 
کامـــلاً بـــرای برگـــزاری بازی هـــای مختلف 
ازجمله ســـوپرجام فوتبال کشـــورمان بین 
تیم هـــای پرســـپولیس و ســـپاهان آمـــاده 
اســـت، اما مســـئولان آلومینیـــوم اراک در 

تـــلاش هســـتند همچنـــان نواقـــص ایـــن 
ورزشـــگاه را برطرف کنند. روند بازسازی و 
نونوار کردن ورزشـــگاه امـــام خمینی)ره( از 
دو ســـال پیش با نگاه بلندمـــدت مدیران 
اراکی شـــروع شـــد و در طول این دو سال 
تغییرات اساســـی در ورزشـــگاه انجام شد 
تا بتوانـــد میزبـــان بازی های مهم باشـــد. 
نوســـازی و بازســـازی جایـــگاه خبرنگاران، 
جایگاه هـــای ویـــژه و... از ســـال گذشـــته 
شـــروع شـــده و تمام امور کاملاً بر اســـاس 
مجوز حرفه ای انجام شـــده اســـت. جالب 
اســـت کـــه زمانی بـــا بازرســـی مســـئولان 
مربوطـــه برای این ورزشـــگاه 115 مورد ایراد 
و اشـــکال اساســـی در نظر گرفته شده بود 
کـــه همه ایـــن مـــوارد برطرف شـــده و یک 
ورزشـــگاه با شـــرایط بســـیار نامطلوب این 

روزهـــا بـــه یـــک ورزشـــگاه مـــدرن و خوب 
تبدیل شـــده کـــه می تواند بخـــش زیادی 
از نیاز فوتبـــال کشـــورمان را برطرف کند. 
برای رســـیدن به این نقطه کارهای بســـیار 
مهمـــی در این ورزشـــگاه صـــورت گرفته از 
جمله نرده کشـــی و جداسازی ســـکوها تا 
محل نشســـتن تماشـــاگران هنـــگام ورود 
به ورزشگاه دقیقاً مشـــخص باشد. ورودی 
و خروجـــی میهمانـــان از ورودی هواداران 
جدا شـــده تا بـــر اســـاس اســـتانداردهای 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا اقدام شـــده 
باشـــد و هم مشـــکلی بـــرای ورود و خروج 
میهمان هـــا و هـــواداران پیـــش نیایـــد؛ 
راه هـــای ورودی ورزشـــگاه بـــرای ورود امن 
هـــواداران و عدم ورود مـــواد ممنوعه و... 
بـــه طور ثابـــت تعبیه شـــده و نیـــازی برای 

برپایـــی معابر موقـــت که معمـــولاً کنترل 
چندانی روی این راه نبـــوده، وجود ندارد و 
بســـیاری از اقدامات که حالا این ورزشگاه 
را به یک ورزشگاه بســـیار خوب تغییر داده 
اســـت. این اتفـــاق در حالـــی رخ داده که 
مدیـــران اراکـــی بـــه دور از بهانه گیری های 
متداول مســـئولان، آســـتین همـــت را بالا 
زدنـــد و در نهایـــت تقریباً بعد از دو ســـال 
این ورزشـــگاه چنین شـــرایطی پیـــدا کرده 
اســـت؛ چیزی کـــه به قـــول برخـــی از این 
مســـئولان، حتـــی ســـاختن یک ورزشـــگاه 
جدید، راحت تـــر از به روزرســـانی و تجهیز 
ایـــن ورزشـــگاه بـــوده اســـت، امـــا تلاش و 
کوشـــش بســـیاری صـــورت گرفته تـــا این 
ورزشگاه به شـــرایط مطلوب کنونی دست 

پیـــدا کند.

نگاه فنی

اکبر منتشلو
روزنامه نگار

گزارش یک

حسین برزگر یاری
روزنامه نگار



خ اردوگاه سر

ــمی لیگ  ــپولیس که در بازی رسـ پرسـ
ــک گل و به  ــا یـ ــران بـ ــری اش در تهـ برتـ
ــت داده بود  ــختی چادرملو را شکسـ سـ
ــی 6 گل به این تیم زد.  ــازی تدارکاتـ در بـ
ــازی در فاصله شـــش روز تا بازی  این بـ
سوپرجام برگزار شد تا سرخ ها به فرم 
مسابقه برگردند و البته با این برد برای 

سپاهان خط و نشان بکشند.
بازی از ساعت ۱۴:۳۰ دقیقه در ورزشگاه 
ــور مدیران دو  ــاس قوامین و در حضـ پـ

باشگاه که کنار هم نشسته بودند آغاز 
شد.

ــازی را هجومی آغاز کرد  ــپولیس بـ پرسـ
ــه جلوی ایوب  ــه ۲ پاس رو بـ و در دقیقـ
ــان حریف به  ــت مدافعـ ــود، پشـ العملـ
علی علیپور رسید و او در موقعیت تک 

به تک، گل اول را به ثمر رساند.
دقیقه ۱۰ ایوب العملود باز هم در نقش 
ــد و با یک ارسال خوب  گلساز ظاهر شـ
ــب  ــر را صاحـ ــی آل کثیـ ــی، عیسـ عرضـ

ــی روی تیر یک  ــت کرد که عیسـ موقعیـ
ــوپ را قطع کرد و با یک حرکت زیبا و  تـ
یک شوت دقیق، گل دوم را به نام خود 

ثبت کرد.
دقیقه ۳۹ پاس عمقی فرشاد فرجی به 
آل کثیر رسید و عیسی هم با یک پاس 
ــور را در موقعیت گلزنی  ــی، علیپـ عرضـ
قرار داد و علیپور هم دروازه خالی را باز 

کرد تا نیمه اول سه هیچ تمام شود..
ــا ترکیبی  ــه دوم بـ ــپولیس در نیمـ پرسـ

ــد که در  ــاوت وارد زمین شـ ــاً متفـ کامـ
ــریع،  ــا یک ضدحمله سـ ــه ۷۱ و بـ دقیقـ
ــی خدابنده لو به  ــاس عمقـ ــا پـ ــوپ بـ تـ
ــاس عرضی،  ــید که او با پـ ــلمانی رسـ سـ
ــرد و وینگر  ــوف را صاحب توپ کـ اورونـ

ازبک نیز گل چهارم را به ثمر رساند.
ــال خوب میاد  ــه ۸۲ هم ارسـ در دقیقـ
ــا  بـ ــدادادی  خـ ــا  علیرضـ را  ــدی  محمـ
ضربه ای دقیق به گل پنجم پرسپولیس 
ــد باز هم  ــد دقیقه بعـ ــل کرد. چنـ تبدیـ

ــک  ــار روی یـ ــن بـ ــدادادی گل زد. ایـ خـ
ــاس عمقی میاد  ــریع، پـ ضدحمله سـ
ــا این  ــید تـ ــدادادی رسـ ــه خـ ــرلک بـ سـ
ــل پای دقیق،  ــم جوان با یک بغـ مهاجـ
ــم سرخپوشان  گل دوم خود و گل ششـ

را به ثمر برساند.
ــاه کاپیتان  ــد عالیشـ ــازی امیـ ــن بـ در ایـ
ــرخ ها بدون ماسک به میدان رفت  سـ
تا برای دیدار سوپرجام در دسترس به 

نظر برسد.

6 روز قبل از سوپرجام و با 
درخشش ادامه دار مهاجمان

 پرسپولیس با
6 گل برای سپاهان 
خط و نشان کشید

پرسپولیس میهمان شد
مراســـم قرعه کشـــی تعیین میزبـــان و میهمان بازی 
ســـوپرجام فوتبال ایران برگزار شـــد و بر این اســـاس 
تیـــم ســـپاهان اصفهان میزبان مســـابقه ســـوپرجام 

. شد
دیدار ســـوپر جـــام بیـــن پرســـپولیس )قهرمان لیگ 
فصل ۱۴۰۳-۱۴۰۲( و ســـپاهان )قهرمـــان جام حذفی 
فصـــل ۱۴۰۳-۱۴۰۲( جمعـــه ۲۸ دی از ســـاعت ۱۵ در 
ورزشـــگاه امام خمینی)ره( شـــهر اراک برگزار خواهد 
شـــد و نظـــر بـــه لـــزوم تعییـــن میزبـــان و میهمـــان 
ایـــن دیدار بـــه منظـــور انجام تشـــریفات مســـابقه و 
تعییـــن رختکن، نیمکـــت ذخیره ها و نحوه اســـتقرار 
تماشـــاگران هر تیم و… قرعه کشـــی تعیین میزبانی 

برگزار شـــد.
 

شرط انتقال صادقی به فولاد
یکـــی از نفراتـــی کـــه گل محمـــدی در روزهـــای اخیر 
خواســـتار جـــذب او از ســـوی مدیران باشـــگاه فولاد 
تیـــم  وینگـــر  صادقـــی  ســـعید  شـــده،  خوزســـتان 
پرســـپولیس اســـت. صادقـــی در نیم فصـــل اول در 
بیشـــتر بازی هـــا نیمکت نشـــین بـــود و فرصت کمی 
بـــرای حضور در زمیـــن بازی پیدا کـــرد. او در مجموع 
در این فصل تاکنون ۸ بازی برای پرســـپولیس انجام 
داده و موفق شـــده یک گل و ۳ پـــاس گل به نام خود 
به ثبت برســـاند و همراه با ســـروش رفیعـــی بهترین 
آمار را در ارســـال پـــاس گل بـــرای هم تیمی های خود 

داشـــته است.
به نظر می رســـد اگـــر پرســـپولیس بتوانـــد در نقل و 
انتقـــالات زمســـتانی موفق به جـــذب وینگر جدیدی 
شـــود احتمال جدایی صادقی وجود خواهد داشـــت 
اما به نظر می رســـد خود این بازیکـــن تمایل چندانی 

به جدایـــی ندارد.

خطر هایجک برای یک گزینه
بعـــد از ماجـــرای عاقه منـــدی اســـتقال بـــه علـــی 
قلـــی زاده و بیفوما، حالا گفته می شـــود آبی ها دنبال 
هایجک کـــردن مهران احمـــدی هافبک مـــورد نظر 
پرســـپولیس از خیبر هم هســـتند. مهـــران احمدی 
که ســـه فصل موفق در ملوان انزلی داشـــت و ســـال 
گذشته به تیم ملی هم رســـید و در تابستان گذشته 
دوبـــاره به خیبـــر و تیم شـــهرش بازگشـــت، حالا در 
آســـتانه جدایـــی از ایـــن باشـــگاه قـــرار دارد. غیر از 
پرسپولیس ظاهراً باشگاه های ســـپاهان، استقال، 
فولاد و گل گهر هم پیشـــنهادهای خود را برای جذب 
مهران احمـــدی به این بازیکن یا باشـــگاه خیبر ارائه 

بودند. کرده 
ایـــن بازیکـــن کـــه در حـــال حاضـــر همـــراه بـــا تیم 
خیبـــر در اردوی کیـــش حضـــور دارد، روز جمعـــه 
هـــم در دیـــدار دوســـتانه خیبـــر مقابـــل ســـایپا در 
ترکیـــب اصلـــی به میـــدان رفـــت و با وجود تســـاوی 
 تیمـــش در ایـــن مســـابقه، توانســـت مؤثـــر ظاهـــر 

شود.
  

زرینه: جعلی صورت نگرفته است
دکتـــر فرید زرینه رئیس گروه پزشـــکی پرســـپولیس 
در توضیـــح ماجرای نبیل باهویی و مدارک پزشـــکی 
او توضیـــح داد: »مدارکـــی را باشـــگاه پرســـپولیس 
بـــرای مصدومیـــت ایشـــان فرســـتادند کـــه در ایـــن 
مـــدارک یـــک فتوکپی MRI بود که مشـــخص شـــد 
بـــه هـــر صـــورت ایـــن MRI درســـت نیســـت. اینجا 
اصـــاً جعلی صـــورت نگرفته اســـت. فتوکپـــی اصاً 
قابلیـــت اســـتناد بـــه جعـــل نـــدارد. وقتـــی تعریف 
حقوقی جعـــل را در نظـــر بگیرید، اینجا هیچ ســـند 
و مدرکـــی نبوده اســـت که بخواهد در آن دســـتکاری 
 صـــورت بگیـــرد و باشـــگاه از ایـــن مســـأله منتفـــع 

نشده است.«
زرینـــه همچنین گفت: »جعل محســـوب نمی شـــود 
و می شـــود نامش را قصور گذاشـــت. مدارک دیگری 
وجـــود دارد و فقط این فتوکپی دخیل نبوده اســـت. 
نبیـــل باهویـــی یک کمردرد شـــدید داشـــت که قادر 
به شـــرکت در مســـابقه نبود. او همچنین آنفلوآنزای 
شدید داشـــت و دچار پارگی همســـترینگ هم شده 
بود و مدارکش موجود اســـت. ایشان در ایران دچار 
مصدومیت از ناحیه کمر شـــده اســـت. فکر می کنم 
اواخـــر بهمن ماه بـــود که ایـــن اتفاق افتـــاد. به نظر 
می آیـــد ایـــن مدارکی کـــه فرســـتادند، ســـازمانی که 
کار را انجـــام می داد حساســـیت خاصی نشـــان داده 
اســـت. بیمارســـتانی کـــه در پرونـــده باهویـــی ثبت 
شده بود، دســـتگاه ام آرآی نداشـــت اما موضوع این 
اســـت که این درخواست پرســـپولیس تأثیری ندارد. 
گواهی هایی هســـت که نشـــان می دهد این مشکل 

را داشته است.«
  

تاتا منتظر پیشنهاد
تاتـــا مارتینو ســـرمربی ســـابق تیـــم ملـــی آرژانتین و 
پاراگوئـــه و باشـــگاه های بارســـلونا و اینترمیامی یکی 
از گزینه های هدایت پرســـپولیس اســـت که مدیران 
این باشـــگاه صحبت هایی را با این مربی سرشناس 

آرژانتینی داشـــته اند.
مارتینـــو در گفت و گو با ســـایت »abc« اعـــام کرده 
که اگر پیشـــنهادی به دســـت او برســـد آن را بررسی 

کرد. خواهد 
مارتینـــو در مـــورد آینـــده مربیگری خود گفـــت: تا به 
حـــال به ایـــن فکر نکـــرده ام کـــه دوســـت دارم کجا 
مربیگری کنم. اگر پیشـــنهادی برســـد، آن را بررسی 
می کنـــم و اگـــر جـــذاب باشـــد، ادامه خواهـــم داد. 
مـــن بـــا بازیکنـــان در ارتبـــاط هســـتم و از همه چیز 

مطلع هســـتم.
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 پرســـپولیس بعد از ســـه هفته تاش و 
جســـت و جو برای یافتـــن گزینه نهایی 
ســـرمربیگری بـــه مربـــی ای رســـید که 
درســـت یک ســـال قبـــل همیـــن روزها 
هم توافقـــی نصف و نیمه با او داشـــت. 
درویـــش در آخرین مصاحبه خود تأکید 
کرد یـــک گزینـــه از اروپا و یـــک گزینه از 
امریـــکای جنوبی دارند و ظاهـــراً به این 

دو گزینـــه نهایی رســـیده اند.
گزینـــه اروپایـــی همیـــن والتـــر ماتزاری 
ایتالیایی اســـت که در یک سال گذشته 
تیم نداشـــته اما با ناپولی کارهای بزرگی 
کرده اســـت. گزینه دیگر هم تاتا مارتینو 
ســـرمربی ســـابق بارسلوناســـت کـــه تا 
همیـــن پارســـال در اینترمیامـــی مربی 
ســـتاره هایی مثل مسی و سوارز بود. در 
مورد تاتـــا مارتینو همه چیـــز ضعیف تر و 
غیـــر متحمل به نظر می رســـد اما گزینه 
ماتزاری جدی تر بود که مســـائلی باعث 
شـــد نهایی شـــدن ایـــن گزینـــه پیچ و 

بخورد. تاب 
اول اینکه ماتزاری مربی ارزانی نیســـت 
و ایـــن را همـــه از ابتـــدا می دانســـتیم. 
اگـــر گاریدو یـــک مربی ۴۰۰ هـــزار دلاری 
بود که بـــا ۸۰۰ هزار دلار حاضر می شـــد 
تـــن به هـــر چـــه باشـــگاه پرســـپولیس 
می گویـــد بدهـــد امـــا ماتـــزاری مربـــی 

بزرگتری اســـت و طبعاً شـــرط و شروط 
خـــودش را خواهـــد داشـــت و از بالا به 
ایـــن همـــکاری نـــگاه می کند حتـــی اگر 

یک ســـال تیم نداشـــته باشـــد.
 اینطـــور که گفته می شـــود ماتـــزاری در 
صورتی ســـرمربی پرســـپولیس خواهد 
شـــد که بـــا خودش ۹ دســـتیار شـــامل 
تمریـــن دهنـــده، دســـتیار، بدنســـاز، 
آنالیـــزور و... به تهـــران بیـــاورد و البته 
او تنها بـــه یک مربی ایرانـــی در کادرش 
نیـــاز دارد. در عیـــن حـــال ایـــن مربی 
ایرانی دســـتیار نخواهد بود و حتی روی 
نیمکـــت نمی نشـــیند و تنها بـــه عنوان 
مشـــاور به این مربی ایتالیایی و کادرش 

مشـــاوره خواهد داد.
 در چنیـــن شـــرایطی همـــکاری بـــا این 
گزینـــه هم بســـیار ســـخت و دشـــوار به 
نظـــر می رســـد هـــر چنـــد بعـــد از طرح 
مســـائلی دربـــاره رقـــم درخواســـتی بالا 
حـــالا شـــایعاتی دربـــاره نزدیک شـــدن 
گـــوش  بـــه  او  بـــه خواســـته  باشـــگاه 
ایـــن  می رســـد. شـــایعات حکایـــت از 
دارد کـــه پرســـپولیس حاضر شـــده ۸۰۰ 
هـــزار دلار بـــه عنـــوان پیـــش پرداخت 
بـــه ماتـــزاری بپـــردازد و همیـــن پیـــش 
پرداخـــت قابـــل توجـــه باعث شـــده تا 

گزینـــه ایتالیایـــی نرم شـــود.
در عیـــن حـــال گفتـــه شـــده اختـــاف 
پرســـپولیس و ماتـــزاری کمتـــر از ۳۰۰ 
هزار دلار اســـت و باشـــگاه پرســـپولیس 
می خواهد این مبلغ را به عنوان آپشـــن 
و پـــاداش در قرارداد ماتـــزاری بگنجاند 
امـــا مربـــی ایتالیایـــی می خواهـــد این 

مبلغ جـــزو رقم قـــراردادش باشـــد.

مرد ایتالیایی 9 دستیار می آورد و تنها یک مشاور ایرانی می خواهد

گره کور در استخدام ماتزاری

 چرا خط دفاعی پرسپولیس موقعیت گل زیادی به حریفان داد 

جابه جایی بازیکن، سردرگمی در مدل بازی

ــپولیس برخاف فصول  ــط دفاعی پرسـ خـ
ــه حریفانش  ــته فرصت گل زیادی بـ گذشـ
ــور  ــاید تصـ ــه شـ ــرایطی کـ ــد در شـ می دهـ
می شد با حضور هافبک های دفاعی قابل 
ــاختار دفاعی مناسب مشکلی در این  و سـ

حوزه نداشته باشد.
نکته ای که از ابتدای فصل در پرسپولیس 
به چشم آمد ضعف ارتباط بین خط دفاع و 
هافبک ها بود. در این بین اشتباهات فردی 
ــم مزید برعلت  ــپولیس هـ خط دفاع پرسـ
ــته تر  ــن منطقه برجسـ ــا ضعف در ایـ ــد تـ شـ

ــود. نکته ای که از اولین بازی این فصل  شـ
ــم آمد. مشکاتی  مقابل ذوب آهن به چشـ
ــی از آن در تمرینات برطرف  ــه باید بخشـ کـ
شود و بخشی دیگر قطعاً به سرمربی قبلی 

پرسپولیس بازمی گشت.
ــکل خط  ــوص مشـ ــر در خصـ ــود کلهـ محمـ
ــی که بین هافبک ها و  دفاعی و ناهماهنگـ
مهاجمان وجود دارد، می گوید: جابه جایی 
زیاد در منطقه هافبک موجب شد تا مرکز 
ــد. بازیکن  ــکل باشـ ــار مشـ ــم دچـ ــل تیـ ثقـ
ــت یا نه و در  وقتی نمی داند که فیکس اسـ
ــت جابه جا شود با  بازی های دیگر قرار اسـ
ــود و هماهنگی  ــه خواهد بـ ــکل مواجـ مشـ
ــی و تمرکز او پایین می آید. نکته دیگر  ذهنـ
ــاع و هافبک ها  ــه فاصله بین خط دفـ اینکـ
ــت  ــه همین دلیل حریفان پشـ ــاد بود بـ زیـ
ــد و خط دفاعی  هافبک ها توپ می گرفتنـ
ــد جلو بکشد تا  ــپولیس مجبور می شـ پرسـ

ــت هافبک ها را پر کند که از این  فضای پشـ
ــد و  ــأله خط دفاعی تیم متضرر می شـ مسـ
ــک به ناچار  ــری با خط هافبـ ــه ۳۰ متـ فاصلـ
ــوی مدافعان رعایت نمی شد مضاف  از سـ
ــری اشتباهات فردی در بین  بر اینکه یکسـ
مدافعان هم مزید برعلت شد تا مشکات 
بیشتر شود که البته با کاری که کریم باقری 
ــوادار انجام داد و از  در بازی قبلی مقابل هـ
سرلک بهره گرفت سعی کرد تا این مشکل 

را به حداقل برساند.
در فوتبال روز رعایت ساختار دفاعی نکته 
ــیار مهمی است. حسن خان محمدی  بسـ
ــط دفاعی  ــرایط خـ ــن شـ ــر گرفتـ ــا در نظـ بـ
ــکات این خط معتقد  ــپولیس و مشـ پرسـ
ــت جایجایی بازیکن تیم را با مشکات  اسـ
زیادی مواجه کرد. این مشکلی بزرگ است 
ــود و حتی  ــه در تمامی تیم ها دیده می شـ کـ
ــک بازیکن  ــزرگ هم وقتی یـ ــای بـ در تیم هـ

محروم یا جابه جا می شود مشکات بزرگی 
به وجود می آید.

در  ــد:  می گویـ ــرخ ها  سـ ــابق  سـ ــع  مدافـ
بازی های گذشته فلسفه کاری پرسپولیس 
به خوبی مشـــخص نبود و در واقع بازیکن 
نمی دانست که سرمربی قصد بازی مالکانه 
ــد. از این رو  ــوپ را به حریف بدهـ ــا تـ دارد یـ
ــی را به حریف  ــروش بود باید طراحـ اگر سـ
ــم با کارها  ــه همین دلیل رفتار تیـ می داد بـ
ــت. از طرفی  و ارنج مربی همخوانی نداشـ
ــیانی ثابت  مدافعانی مانند کنعانی و گولسـ
ــده اند اما تغییرات زیاد و مسائل روحی  شـ
ــی از آن حتی روی این بازیکنان  روانی ناشـ
هم تأثیر منفی گذاشت و موجب شد حتی 
کنعانی که یکی از بهترین مدافعان تیمش 
بود در بعضی از بازی ها دچار مشکل شود.
خان محمدی می گوید: ما اگر می خواهیم 
ــه هافبک طراح  ــم نیاز بـ ــه داریـ ــوپ را نگـ تـ

داریم. همچنین اگر سرلک را هم به عنوان 
ــته باشیم با  هافبک دفاعی در اختیار داشـ
ــوتزن و  ــر گرفتن اینکه او بازیکنی شـ در نظـ
ــوم  ــت و از توپ های سـ هافبکی دونده اسـ
ــرلک -  ــتفاده را می برد زوج سـ ــن اسـ بهتریـ
سروش بهترین خواهد بود؛ هافبک هایی 

ــط میانی تیم به  ــه زمان یحیی هم در خـ کـ
ــازی می کردند. در  ــکل ممکن بـ بهترین شـ
ــت که توپ را زیاد  یک کام، خیلی مهم اسـ
ــم که با روش  ــو ندهیم و طوری بازی کنیـ لـ
ــوپ را درزمین حریف نگه داریم  مالکانه تـ

تا فشار روی خط دفاع زیاد نباشد.

گزارش یک

محمد قراگزلو
روزنامه نگار

نگاه فنی

ناصر قراگزلو
خبرنگار

فشار هواداران یا نظر کریم باقری؟

پرسپولیس بیخیال بیفوما شد

ــه و در یک برنامه  ــه رضا درویـــش روز جمعـ ــی کـ  در حالـ
ــپولیس  ــگاه پرسـ ــمی توافق باشـ ــی به طور رسـ تلویزیونـ
ــتاره کنگویی نیم فصل  ــذب سـ ــوی بیفوما برای جـ با تیـ
ــرده بود،  ــتان را اعام کـ ــتقال خوزسـ ــت تیم اسـ نخسـ
این انتقال منتفی شده و بیفوما، اولین خرید زمستانی 
ــل و انتقالاتی  ــن پنجره نقـ ــت در ایـ ــان پایتخـ سرخپوشـ
ــپولیس، حاضر  ــت که پرسـ نخواهد بود. این در حالیسـ
شده بود لوکاس ژوائو خرید گرانقیمت نیم فصل نخست 
ــور در ترکیب تیم، به  ــود را تنها پـــس از چند ماه حضـ خـ
ــهمیه خارجی در لیست مازاد قرار دهد تا فضا  عنوان سـ
ــپولیس باز شود اما  ــت پرسـ برای حضور بیفوما در لیسـ
ــتقال خوزستان  ــتی بیفوما و اسـ قیمت بالای درخواسـ
ــنهادات تازه،  و بالا رفتن قیمت این بازیکن پس از پیشـ

باعث افزایش رقم درخواستی بیفوما شده است.
ــه کوتاه با خبرنگاران، دلیل این   رضا درویش در مصاحبـ
ــوع را نظر کریم باقری و مخالفت او با حضور بیفوما  موضـ
ــه این موضوع، بیـــش از هر چیزی  ــت کـ عنوان کرده اسـ
ــل و انتقالاتی  ــتراتژی نقـ ــودن اسـ ــری نامشـــخص بـ دیگـ

ــان می دهد. ابتدا اخبار موثقی مبنی  باشگاه را نشـ
بر مشـــخص شدن لیست مازاد پرسپولیس با نظر 
ــد که در آن بازیکنانی چون  ــر شـ کریم باقری منتشـ
مسعود ریگی، لوکاس ژوائو و فرشاد احمدزاده حضور 
داشتند اما باشگاه پرسپولیس، به طور رسمی این 
ــت خروج را تکذیب کرد و مسئولیت جذب و  لیسـ
ــان را به عهده کادر فنی جدید تیم  فروش بازیکنـ
ــپرد. انتظار می رفت با توجه به زمان کم تا آغاز  سـ
ــپاهان،  ــوپرجام با سـ ــل دوم و رقابت سـ نیم فصـ
باشگاه تکلیف سرمربی را زودتر مشخص کند اما 

در حال حاضر، هنوز خبری از جذب یک سرمربی 
ــپولیس چه در حوزه مشخص شدن  نیست و پرسـ

ــالات، زمان را از  ــه در حوزه نقل و انتقـ ــی و چـ کادر فنـ
دست داده است.  اینکه چطور بار دیگر کریم باقری 

در نقل و انتقالات باشگاه تعیین کننده شده مشخص 
ــد بیش از اینکه کریم باقری  ــت اما به نظر می رسـ نیسـ

ــار  ــپولیس با توجه به فشـ ــد، مدیریت پرسـ اثرگذار باشـ
هواداران و نظرات منفی در خصوص انتقال گرانقیمت 
ــت.  ــده اسـ ــدن این انتقال شـ ــا باعث منتفی شـ بیفومـ
ــته بودیم که باشگاه، برای  پیش تر در این خصوص نوشـ
جذب سرمربی به نظرات هواداران پس از انتشار اخبار 
ــای مدنظر خود توجه می کند  ــی بر توافق با گزینه هـ مبنـ
ــی از معیارهای تصمیم گیری  ــالا این موضوع، به یکـ و حـ
ــت؛ اتفاقی که چندان  ــپولیس تبدیل شده اسـ در پرسـ

حرفه ای و درست به نظر نمی رسد.

پروپاگاندا برای تحمیل یک گزینه به نیمکت پرسپولیس

 دستیار پرتغالی هم پیشنهاد شد
ــپولیس،  ــی گاریدو از پرسـ  پـــس از جدایـ
ــت تیم  ــئولیت هدایـ ــگاه مسـ ــن باشـ ایـ
ــم باقری  ــم فصل به کریـ ــان نیـ ــا پایـ را تـ
ــابقه ای درخشان  ــپرد. باقری که سـ سـ
ــت در دو  ــپولیس دارد، توانسـ در پرسـ
بازی پایانی نیم فصل نتایج مثبتی کسب 
کند اما از پذیرش پیشنهاد ادامه همکاری به 
ــدت خودداری و تأکید کرد  عنوان سرمربی بشـ
تنها تا پایان نیم فصل در سمت خود باقی خواهد 
ماند.  این تغییرات در کادر مدیریتی پرسپولیس، 
همچنین موجب شد که نام های مختلفی به عنوان 
گزینه های جانشینی گاریدو مطرح شوند. از میان 
این نام ها، نیکو کواچ، رافائل بنیتس، والتر ماتزاری 
و تاتا مارتینو به عنوان گزینه های جدی مطرح شدند 
ــز به عنوان یکی از کاندیداها از  ــا حالا روی فاریا نیـ امـ
ــپولیس پیشنهاد  ــوی یک جریان خاص به پرسـ سـ
شده است؛ مربی ای که به جز یک مورد، در هیچ تیم 
دیگری سرمربیگری نکرده و چهار سال اخیر از دنیای 

فوتبال دور بوده است.
ــوی برخی  ــه این روزها به طور غیرمعمولی از سـ ــا کـ  فاریـ
رسانه ها پوشـــش داده می شود، در مصاحبه ای که اخیراً 
ــی بازیکنان  ــناختش از برخـ ــده، به شـ ــل قول شـ از او نقـ
ــد انتشار چنین  ــاره کرده و به نظر می رسـ ــپولیس اشـ پرسـ
مصاحبه ای بیشتر به پشت پرده  پرداخت های مالی مرتبط 

باشد تا یک جریان رسانه ای!

 همچنین از نظر رزومه این مربی کارنامه ای مشابه مورایس 
دارد و اگر قرار باشد دستیار مورینیو سرمربی پرسپولیس 
ــناخت بیشتری دارد و هم سابقه  ــود که مورایس هم شـ شـ
ــت.  ــه مراتب غنی تر اسـ ــبت فاریا بـ ــری اش به نسـ مربیگـ
ــرمربی در هیچ  فاریا هنوز در دنیای مربیگری به عنوان سـ
ــت اما به نظر می آید که با  ــناخته شده نیسـ تیم اروپایی شـ
ــانه ای اخیر، تاش هایی در جهت تحمیل او  تحرکات رسـ

به باشگاه پرسپولیس در حال صورت گرفتن است.
ــرایط البته مدیریت باشگاه پرسپولیس با   با وجود این شـ
هوشیاری نسبت به این مسأله واکنش نشان داده و درهای 
ــت. این در حالی  ــته اسـ ــره با دلالان این مربی را بسـ مذاکـ
ــپولیس با گزینه های بزرگی چون ماتزاری،  ــت که پرسـ اسـ
ــت که  ــتفان مواجه اسـ تاتا مارتینو، نیل لنون و یولین اسـ
ــرمربی  همگی در تیم های معتبر فوتبال اروپا به عنوان سـ
فعالیت کرده  و سابقه قهرمانی های متعدد دارند. به همین 
ــؤال مطرح است که چرا باشگاه پرسپولیس  خاطر این سـ
ــابه سراغ یک دستیار برود، در حالی که  باید با قیمتی مشـ

گزینه های بیشتری در سطح بالاتر وجود دارند؟
ــی از تاریخ  ــپولیس در مرحله حساسـ  واقعیت اینکه پرسـ
ــیار تعیین کننده  ــرمربی بسـ ــرار دارد و انتخاب سـ ــود قـ خـ
ــوه مدیریت فعلی و  ــگاه به نحـ ــد بود. آینده این باشـ خواهـ
ــیت و  ــتگی دارد و با وجود حساسـ ــرمربی بسـ ــاب سـ انتخـ
بی صبری هواداران مسئولان باشگاه باید با دقت و بصیرت 
ــتری در آینده  اقدام کنند تا به نتایج مطلوب و ثبات بیشـ

دست یابند.

 باشـــگاه پرســـپولیس دنبال این بود تا مربی خارجی را به عنوان سرمربی استخدام کند 
کـــه نهایتاً دو دســـتیار با خودش بیـــاورد اما اگر باشـــگاه دنبال گزینه بـــزرگ و رزومه داری 
باشـــد بعید اســـت با این شـــرط کنـــار بیاید. حالا کـــه بحث ماتـــزاری جدی شـــده اگر او 
بـــه تهران بیاید لشـــگری از دســـتیاران معتمـــد و مورد وثـــوق خودش را به پرســـپولیس 
خواهـــد آورد و مثل مربیان بـــزرگ دنیا با یـــک کادر کامل کار می کند که از آنها شـــناخت 
دارد. بـــا این حســـاب اگر قرار باشـــد پرســـپولیس با ماتـــزاری کار کند نه کریـــم باقری در 
پرســـپولیس خواهد ماند نه سیدجلال حســـینی و نه مهرداد خانبان که خودش گزینه ها 

را اســـتخراج می کرد و به هیأت مدیره و مدیریت باشـــگاه مـــی داد. ماتزاری گفته فقط یک 
مربی به عنوان مشـــاور نیاز دارد که بعید اســـت باقری، ســـیدجلال و خانبان این سمت 
فرمالیته را بپذیرند. جالب اینکه خانبان که می خواســـت در کادر گاریدو آنالیزور نباشـــد 
و دســـتیاری کند حالا و در صورت انتخاب این مربی جایی در کادر فنی نخواهد داشـــت.
از طرفی پرســـپولیس همین حالا ادریس ساسی و جورسی اینیســـیو را به عنوان مربیان 
بدنســـازی و دروازه بانی در کادرفنی دارد که در صورت حضـــور ماتزاری یا هر مربی خارجی 

دیگری بایـــد برای جدایی با آنها به توافق برســـد.

 باقری، سیدجلال و خانبان باید بروند

ایلیا بهزاد اول
خبرنگار

سوژه



اردوگاه آبی

قرارداد 3 سال و نیمه کوجو با استقلال
جوئـــل کوجو بازیکن غنایی الاصل اســـتقلال که در 
عضویت تیم ملی قرقیزســـتان اســـت، با استقلال 
قرارداد بســـت. ایـــن بازیکن قرارداد خـــود به مدت 
3 ســـال و نیـــم را بـــا باشـــگاه اســـتقلال بـــه امضـــا 

رســـانده است.
 کوجـــو بازیکنـــی اســـت کـــه در ترکیـــب تیـــم ملی 
قرقیزســـتان مقابـــل تیـــم ملی ایـــران بـــازی کرد و 
موفـــق شـــد دروازه علیرضـــا بیرانونـــد را 2 بـــار بـــاز 
کند. کوجو روز گذشـــته به صورت رســـمی از ســـوی 
مدیران اســـتقلال رونمایی شـــد. اســـتقلال در این 
فصل بازیکنان ســـیه چـــرده بســـیاری را به خدمت 
گرفته که با حضور کوجـــو این جمع جذاب تکمیل 

خواهد شـــد.

 کوجو: همه می دانند 
کیفیت لیگ ایران بالا است

جوئـــل کوجـــو دربـــاره کیفیت لیـــگ ایـــران گفته: 
»همه می دانیـــم که باشـــگاه های ایرانی چقدر قوی 
هســـتند. باشـــگاه های ایرانی با عزت در مسابقات 
آســـیایی حضور داشـــته اند و به همیـــن دلیل لیگ 

برتر ایران را در ســـطح بالایـــی می دانم.« 
او در ادامـــه صحبت های خود گفـــت: »فوتبال را از 
ســـنین پایین شـــروع کردم و وقتی به مســـیری که 
تـــا به امـــروز طی کـــرده ام، فکـــر می کنم، اشـــک از 
چشـــمانم ســـرازیر می شـــود. فوتبال بخـــش اصلی 
زندگی من اســـت. می خواســـتم آفریقـــا را ترک و در 
اروپـــا فوتبال بـــازی کنـــم و خیلی خدا خـــدا کردم 
که به این هدفم برســـم. در بســـیاری از کشـــورهای 
آفریقایی بوده ام، اما رکُ و پوســـت کنده باید بگویم 
که زندگی آنطور پیش نرفت که می خواســـتم. الان 
در فوتبال آســـیا هســـتم و کاری که انجـــام می دهم 
را دوســـت دارم، بـــه همین خاطـــر از خداوند بابت 

همـــه اینها تشـــکر می کنم.«
 

واکنش باشگاه استقلال به جذب 
بازیکنان جدید

باشـــگاه اســـتقلال اعـــلام کـــرد نامه نـــگاری صرفـــاً 
نمی توانـــد در جهـــت جـــذب گزینه هـــای مـــورد 
نظر نقـــش تعیین کننـــده ایفا کنـــد و بایـــد در این 
راســـتا اقدامـــات دیگری نیز انجام شـــود. باشـــگاه 
اســـتقلال علاوه بـــر ایـــن نامه نگاری ها بـــا مدیران 
برنامه بازیکنان نیز مذاکراتـــی خواهد کرد تا بتواند 
گزینه های مـــورد نظر خـــود را جذب کند. باشـــگاه 
استقلال در تلاش اســـت با مدیران جدید بهترین 
انتخاب ها را داشـــته باشـــد و باید دید در این راستا 

بـــه موفقیت خواهد رســـید یـــا خیر؟!
 

پنجره نقل و انتقالات بسته است
مدیران باشـــگاه اســـتقلال باید مطالبات بازیکنان 
ســـابق ایـــن باشـــگاه را به ســـرعت پرداخـــت کنند 
تـــا پنجره نقـــل وانتقالاتـــی این باشـــگاه باز شـــود. 
بازیکنـــان ســـابق از باشـــگاه شـــکایت کرده انـــد تا 
مطالبـــات باقی مانـــده خـــود را دریافـــت کننـــد که 
باشـــگاه اســـتقلال بـــه دلیل تغییـــرات اخیـــر هنوز 
نتوانســـته اقدامـــی در ایـــن راســـتا انجـــام دهد. تا 
زمانـــی کـــه باشـــگاه اســـتقلال موفق بـــه پرداخت 
مطالبـــات بازیکنـــان ســـابق نشـــود، قادر بـــه ثبت 

قـــرارداد بازیکنـــان جدید نیســـت.
 

مبارزه احمد سعادتمند با سرطان
احمـــد ســـعادتمند، مدیرعامـــل ســـابق باشـــگاه 
اســـتقلال در بســـتر بیماری اســـت. گفته شـــده او 
بـــه بیماری ســـرطان دچار شـــده و در حـــال درمان 

 . ست ا
عکســـی از احمـــد ســـعادتمند منتشـــر شـــده کـــه 
نشـــان از مبـــارزه او بـــا ســـرطان دارد. بـــا توجـــه به 
اینکـــه ســـعادتمند در دوران مدیریـــت خـــود نیـــز 
مدیر سختکوشـــی بـــود، بعید اســـت کـــه نتواند از 
پـــس ایـــن بیمـــاری برآیـــد و پیش بینی می شـــود با 
توجه بـــه روحیات خاص او به ســـادگی ســـرطان را 
شکســـت دهد و دوباره به شـــرایط عـــادی بازگردد. 
ایـــران ورزشـــی برای ایـــن مدیر زحمتکش باشـــگاه 

اســـتقلال آرزوی ســـلامتی و طول عمـــر دارد.

 انتقاد نوری از حضور بابایی 
در هیأت مدیره

بحث حضور محمودرضا بابایی در باشگاه استقلال 
بـــه عنوان یکـــی از اعضای هیأت مدیره داغ اســـت. 
به همین دلیل اهالی رســـانه هرگاه با پیشکسوتان 
این باشـــگاه مواجه می شـــوند، درباره حضور بابایی 

در هیأت مدیره این باشـــگاه سؤال می کنند.
در همین راســـتا محمد نوری، پیشکسوت استقلال 
گفته اســـت: »مـــن نمی دانـــم محمودرضـــا بابایی 
که در ســـال های گذشـــته برای اســـتقلال حواشی 
متعـــددی ایجـــاد کـــرده بر چه اساســـی بـــه عنوان 
عضو هیأت مدیره انتخاب شـــده است؟ من اعتقاد 
دارم این شـــخص که حـــالا بزرگ شـــده، نمی تواند 
به اســـتقلال کمکی انجـــام دهد چون بعید اســـت 

همان اهداف گذشـــته را دنبـــال نکند.«
نوری ادامه داد: »بودن این شـــخص در هیأت مدیره 
اســـتقلال به شـــدت هواداران را نگران کرده است. 
از تاجرنیـــا می خواهـــم تجدیدنظـــر کنـــد و افـــراد 
باتجربه بســـیاری را که وجود دارند، در هیأت مدیره 
قـــرار دهد. احســـاس می کنم بابایـــی الان با برنامه 
به استقلال آمده اســـت و تاجرنیا باید هرچه زودتر 
جلوی ایشـــان را بگیرد. به اعتقاد مـــن تاجرنیا باید 

درباره محمود بابایـــی تجدیدنظر کند.«
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همدانی: رئیس جدید فدراسیون باید علمی و به روز باشد
ساکت کردن هوادار دردی را دوا نمی کند

اکبری: جویباری از پیشکسوتان استقلال استفاده کند
بازیکنان معمولی شأن استقلال را پایین آوردند

 
ســـتار همدانی پیشکســـوت اســـتقلال 
موســـیمانه را تـــا حـــدودی در انجـــام 
مأموریتـــش موفـــق می دانـــد و معتقد 
اســـت بـــا آمـــدن او رونـــد سینوســـی 
تیـــم قطـــع شـــده و اســـتقلال از افـــت 
شـــدید خارج شده اســـت. او همچنین 
فدراسیون فوتبال را نیازمند برخورداری 
از تلفیـــق نیروهـــای جوان و بـــا تجربه 
کـــه  می گویـــد  این طـــور  و  نـــد  می دا
وقتش رســـیده آدم جدیـــد وارد فوتبال 
اســـتقلال  دربـــاره  شـــود.وی  ایـــران 
موســـیمانه می گوید: »نمی شـــود گفت 
موســـیمانه در ایـــن مـــدت هیـــچ کاری 
نکـــرده و اســـتقلال بعـــد از آمـــدن او 
پیشـــرفت نداشـــته اســـت. او در ایـــن 
مـــدت تلاش های زیادی کـــرده و بعضی 
خلأهـــا را پوشـــانده امـــا کافی نیســـت. 
اســـتقلال همچنـــان کار دارد و علاوه بر 
مســـائل فنی نیـــاز دارد مدیریت آن هم 
درست شـــود. موســـیمانه برای دریافت 
مطالباتـــش اعتـــراض کـــرده و همیـــن 
مســـائل نشـــان می دهـــد کـــه مدیریت 
اســـتقلال همچنان مشکل دارد که باید 
بـــا حضـــور افـــراد جدید این مشـــکلات 

برطرف شـــود.«
 موسیمانه از نظر همدانی در قطع روند 
سینوســـی اســـتقلال موفق بوده است: 

»اســـتقلال بعـــد از آمـــدن موســـیمانه 
بازی هـــای بهتری به نمایش گذاشـــته و 
دلچســـب تر بـــازی می کند. بـــرای مثال 
شـــاگردان موســـیمانه مقابل الاهلی یا 
فـــولاد خوزســـتان فوق العـــاده بودنـــد. 
اســـتقلال مقابل ســـپاهان هـــم خوب 
بـــود و می توانســـت 3امتیـــاز بـــازی را 
بگیرد امـــا فوتبال اســـت دیگـــر، گاهی 
تیم برتـــر زمین هســـتی ولـــی امتیازات 
تقســـیم می شـــود. چیزی که مشخص 
اســـت اینکه با آمـــدن این مربـــی روند 
سینوســـی تیم قطع شـــده و استقلال از 
افت شـــدید خارج شده اســـت که این 

خـــود جای امیـــدواری دارد.«
پیشکســـوت اســـتقلال معتقد اســـت، 
مدیـــران تیـــم بایـــد در رابطه بـــا جذب 
بگیرنـــد:  درس  گذشـــته  از  بازیکـــن 
»بایـــد از گذشـــته درس گرفـــت. اگـــر 
قـــرار بـــه جـــذب بازیکـــن اســـت، باید 
گزینه هـــای مدنظـــر موســـیمانه کـــه با 
تاکتیک او همخوانـــی دارند، به خدمت 

گرفتـــه شـــوند. بایـــد آسیب شناســـی 
شـــده و آگاهانـــه بازیکن گرفـــت وگرنه 
صـــرف جـــذب 5،4 بازیکـــن و ســـاکت 
کردن هـــواداران دردی از اســـتقلال دوا 

نمی کنـــد.«
همدانـــی همچنیـــن در پاســـخ بـــه این 
ســـؤال که ماندن تـــاج به نفـــع فوتبال 
ایران اســـت یـــا نه، گفت: »فدراســـیون 
فوتبال فدراســـیونی نیســـت کـــه با اتکا 
بـــه این مجموعـــه فعلی بتوانـــد آن را به 
تنهایـــی اداره کند، بلکـــه مدیریت این 
مجموعه باید تلفیقی از جوانی و تجربه 
باشـــد. حتی اگر فرد جوانی هم روی کار 
بیایـــد بایـــد از تجربه پیشکســـوتان این 
عرصـــه کمک بگیرد تـــا بتوانـــد ماندگار 
شـــود، فوتبال مـــا نیازمنـــد آدم جدید و 
علمـــی به روز اســـت. همچنین کشـــتی 
فدراســـیون فوتبـــال ســـنگین اســـت و 
کســـی کـــه می آیـــد نیـــاز بـــه ارتباطاتی 
قـــوی هم دارد کـــه بتواند این کشـــتی را 

به ســـاحل مقصود برســـاند.«

ید الله اکبـــری هافبک ســـابق و تکنیکی 
آبی پوشان معتقد اســـت قبلاً بازیکنانی 
بـــه اســـتقلال می آمدنـــد که همگـــی یا 
ملی پـــوش بودنـــد یـــا در حـــد تیم ملی 
اما حـــالا پروســـه حضـــور در تیـــم بزرگ 
اســـتقلال تا حـــدود زیـــادی نســـبت به 

گذشـــته فرق کرده اســـت.

 در خصوص حضور مدیرعامل 
جدید استقلال و تغییر و تحولاتی 

که در رأس مدیریت هیأت مدیره و 
هلدینگ به وجود آمده، چه نظری 

دارید؟
ــن  ــه م ــی ک ــاری در زمان ــری جویب ــای نظ آق
بازیکــن اســتقلال بــودم، سرپرســت تیــم 
ــی دارم و  ــه خاص ــان توصی ــرای ایش ــود. ب ب
ایــن نکتــه بــه این موضــوع باز می گــردد که 
حتمــاً از پیشکســوتان بزرگ باشــگاه مانند 
حســن روشــن و عبداللهی و بهتاش فریبا 
و شــاهین بیانــی در تصمیم گیری شــان 
بــزرگان  بهــره بگیرنــد و حتمــاً نظــرات 
اســتقلال را حتــی در تصمیمــات بــزرگ 
بشــدت  چــون  کننــد  لحــاظ  باشــگاه 
معتقــدم ایــن نفــرات باتجربــه و اســتخوان 
خردکــرده باشــگاه واقعــاً می تواننــد بــه تیم 
و باشــگاه کمــک کننــد و ضریــب اشــتباه و 
خطــا را بــه حداقــل برســانند. دقیقــاً مــا 

ــم.  ــپولیس دیدی ــن کار را در پرس ــه ای نمون
 یعنی شما معتقدید استقلال باید 

به زمان بازیگری خودتان بازگردد؟!
بــازی  اســتقلال  در  خــودم  کــه  زمانــی 
ــرح  ــان مط ــر از بازیکن ــا پ ــم م ــردم تی می ک
ملی پــوش یــا در حــد ملــی بــود و بازیکــن 
اســتقلال  در  را  ضعیفــی  یــا  معمولــی 
باشــد.  داشــته  حضــور  کــه  نمی دیــدم 
ماننــد  بازیکنانــی  مــن  پســت  در  مثــلاً 
داداش زاده و یکــی، دو هافبــک دیگــر در 
اســتقلال بودنــد کــه رقابــت شــدیدی بیــن 
ــالا  ــا را ب ــم م ــه وزن تی ــت ک ــود داش ــا وج م
بــرده بــود و در نهایــت موجــب می شــد مــا 
ــن،  ــدا از ای ــا دوم. ج ــیم ی ــان باش ــا قهرم ی
کســانی بــه عنــوان سرپرســت ماننــد عمــو 
نصــی و مربیانــی ماننــد منصــور پورحیدری 
در تیم مــان حضــور داشــتند کــه واقعــاً 
از بــازی کــردن در چنیــن تیمــی لــذت 
می بردیــم. در حــال حاضــر هــم حــرف 
مــن ایــن اســت کــه شــأن اســتقلال پاییــن 
آمــده از همیــن رو شــاهدیم کــه بعضــاً 

بازیکنــان معمولی و حضور بــزرگان در تیم 
اســتقلال کمرنگ تــر شــده اســت؛ نکته ای 
کــه امیــدوارم بــا حضــور مدیرعامــل جدیــد 
واقعــاً تحولــی بــزرگ چــه در زمینــه حضــور 
بازیکن در اســتقلال و چه ســایر موارد را در 
یکــی از تیم هــای بــزرگ کشــورمان ببینیــم 
و شــاهد بیــرون مانــدن چهره هایــی مانند 

ــیم. ــی نباش ــاهین بیان ش
 در رابطه با جذب بازیکنان جدید و 

نیازهای این تیم چه صحبتی دارید؟
کــه  قرقیزســتانی  مهاجــم  رم  ا و میــد ا
بازیکــن  گرفتــه  خدمــت  بــه  اســتقلال 
خوبــی باشــد؛ چــه بســا کــه بازی هــای 
خوبــی را از ایــن مهاجــم در تیــم ملــی 
قرقیزســتان دیدیــم اما جــدا از این بازیکن 
ــی  ــک میان ــک هافب ــه ی ــتقلال ب ــاً اس حتم
ــه تیــم اضافــه شــده  کــه در زمــان گلزنــی ب
و خــوب پــاس بدهــد نیــاز دارد، نــه اینکــه 
ماننــد زمــان فعلــی شــاهد ایــن باشــیم کــه 
هافبک هــای دفاعــی اســتقلال بیشــتر 

پــاس در عــرض بدهنــد.
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علـــی تاجرنیـــا نماینـــده تام الاختیـــار هلدینگ، 
مالک باشـــگاه اســـتقلال تهران گفـــت: »ما هنوز 
بیشـــتر از دو روز نشـــده که وارد باشگاه استقلال 
شـــده ایم؛ تصمیماتی در گذشـــته توســـط برخی 
از دوســـتان ما کـــه آنها هم دلســـوز بودند گرفته 
شـــده اســـت. بـــه هـــر حـــال هـــر تصمیمـــی در 
بحـــث اجرایـــی و فنـــی دارای اشـــکالاتی بوده که 
وضعیت اســـتقلال اکنون این طور شـــده اســـت 
و هنـــوز این بررســـی را انجـــام نداده ایـــم که این 
دو بازیکن بوســـنیایی چطور با اســـتقلال قرارداد 
امضـــا کرده انـــد و در مطبوعـــات فقـــط خبرها را 
خوانده ام و گزارشـــی کـــه از پرونده های حقوقی 
هـــم دریافـــت کـــرده ام هنـــوز چیـــزی در رابطـــه 
با جـــذب ایـــن دو بازیکن مشـــاهده نکـــرده ام و 
طبیعتـــاً این مورد هـــم در دســـتور کار ما خواهد 
بود تـــا آن را ســـریعاً پیگیـــری کنیم. در باشـــگاه 
اســـتقلال هر فردی کـــه در هیأت مدیـــره حضور 
داشـــته و دارد موظـــف اســـت کـــه بـــه تعهـــدات 

عمـــل کنـــد. بحـــث هـــواداری و صلاح باشـــگاه 
بـــرای ما اهمیـــت دارد و مطمئن باشـــید، در این 
دوره از هیـــأت مدیـــره باشـــگاه اســـتقلال یکـــی 
از پاســـخگوترین، شـــفاف ترین و صریح تریـــن 
گزارش هـــا را دریافـــت خواهیـــم کـــرد. در فضای 
کنونی اســـتقلال نگاه کردن به مســـائل گذشـــته 
و پرداختـــن بـــه آنهـــا تنهـــا تنش هـــا را زیادتـــر 
می کند و مـــا هدفمان این اســـت که مشـــکلات 

را رفـــع کنیم. «
او در پاسخ به ســـؤالی مبنی بر اینکه آیا هلدینگ 
مالک باشـــگاه اســـتقلال بـــرای نقـــل و انتقالات 
آبی هـــا محدودیتی از لحـــاظ مالـــی دارد یا خیر، 
گفت: »ســـازمان لیگ و فدراســـیون فوتبال برای 
باشـــگاه ها ســـقف بودجـــه در نظـــر گرفته انـــد و 
همـــه از ایـــن موضـــوع اطـــلاع دارنـــد و همه هم 
ایـــن را می داننـــد کـــه برخـــی از تیم ها بـــا توجه 
به شـــرایطی کـــه دارند در گذشـــته این ســـقف را 
رعایت نکرده اند. در گذشـــته برخی از باشگاه ها 
ســـقف بودجـــه را بـــه شـــکل های مختلـــف دور 
می زدنـــد و ایـــن موضـــوع را باید بپذیریـــم و این 
موضـــوع هم از ســـمت یک یـــا دو باشـــگاه نبوده 
اســـت. آنچه که مهـــم خواهد بود این اســـت که 

چنین مـــواردی را بایـــد اصولی اصـــلاح کنیم.«
تاجرنیـــا ادامـــه داد: »همان طـــور کـــه هـــوادار 
دوســـت دارد تـــا یـــک بـــازی زیبـــا را از تیـــم خود 

تاجرنیا: به اتفاقات گذشته کاری نداریم

بودجه استقلال در هلدینگ 
نامحدود نیست

شـــاهد باشـــد، همان طور از لحـــاظ مالی هم 
از باشـــگاه خود انتظار شفافیت دارد. تاکنون 
هلدینـــگ هیچگونـــه محدودیـــت مالی برای 
باشگاه اســـتقلال تهران در نظر نگرفته است 
امـــا باید ایـــن موضـــوع را هم در نظـــر گرفت 
کـــه هلدینگ بایـــد از ســـرمایه ســـهامداران 
محافظـــت کنـــد و مخـــزن نامحـــدودی برای 
باشـــگاه اســـتقلال نـــدارد و به همیـــن خاطر 
تصمیم گیـــری بـــر آن شـــده که بـــرای جذب 
بازیکـــن در نقل و انتقالات هم خواســـته های 
فنـــی و هـــم  صلاح هلدینـــگ در نظـــر گرفته 

شـــود. بنابراین ضمن اینکه ما محدودیتی در 
ارتباط با خواســـته های در نظر گرفته شـــده، 
نداریم در عیـــن حال باید ایـــن موضوع را در 
نظـــر بگیریم کـــه بودجه باشـــگاه اســـتقلال 
هـــم یـــک ســـقفی دارد و تـــا حدی می شـــود 
در آن دســـت بـــرد و تـــا همیـــن الان هـــم آن 
چیزی کـــه برآورد اولیـــه بوده خیلـــی کمتر از 
آن چیـــزی اســـت که تـــا آخر فصل بـــه لحاظ 
هزینـــه در باشـــگاه داریـــم و مـــن بـــه عنوان 
نماینـــده هلدینـــگ موظف هســـتم کـــه این 
بخش را هم مدیریت کنـــم اما این به گونه ای 

نیست که دســـت کادرفنی و سیستم اجرایی 
را ببنـــدد. امیدوارم که ایـــن خریدها و نقل و 
انتقالات براســـاس اثربخشـــی زیادی صورت 
گیـــرد. باشـــگاه بـــزرگ اســـتقلال تهـــران از 
ابتدای فصل آســـیب دیده اســـت و تغییراتی 
که صـــورت گرفتـــه باعث شـــده تـــا مدیریت 
جدید بخشـــی از آن خریدها را قبول نداشته 
باشـــد و برخی از بازیکنـــان در طول نیم فصل 
اســـتفاده نشـــدند و این مـــوارد مـــا را امیدوار 
می کند کـــه خرید هـــای جدید در اســـتقلال 

اثربخش باشـــد.«

تاکنون 
هلدینگ 

هیچگونه 
محدودیت 

مالی برای 
باشگاه 

استقلال 
تهران در نظر 
نگرفته است 

اما باید این 
موضوع را 

هم در نظر 
گرفت که 
هلدینگ 

باید از 
سرمایه 

سهامداران 
محافظت 

کند

مصاحبه

محمدرضا رحیم پور
خبر نگار

فولاد پول رضایتنامه مهاجم آرژانتینی را پرداخت می کند

بلانکو برای یحیی مهاجم می شود؟

 هفته سوم 
به نکونام گفتند برود

غلامپور: سمیعی 
گفته بود من از 

استقلال جدا شوم

روزی کـــه گوســـتاوو بلانکـــو بـــه اســـتقلال 
پیوســـت، تصور می شد به واســـطه پیشینه 
آرژانتینـــی بتوانـــد در ترکیـــب اســـتقلال به 
مهره ای کلیدی و کارآمد تبدیل شـــود اما این 

مهاجـــم که از قامت مناســـبی هم برخوردار 
اســـت فصل گذشـــته را بـــا به ثمر رســـاندن 
شـــش گل بـــه پایان بـــرد. با توجه بـــه اینکه 
بخـــش مهمی از درخشـــش بلانکـــو مربوط 
بـــه هفته هـــای پایانی فصل پیش بـــود، این 
بـــاور وجود داشـــت کـــه او در فصـــل جدید 
آماده تر از فصل پیش ظاهر شـــود اما بلانکو 
در فصل بیســـت و چهارم افت محسوســـی 
داشت و هرگز نتوانســـت نه نکونام را راضی 
کند و نه موســـیمانه را. بسیاری معتقدند که 
یکـــی از دلایل مهم برکناری نکونام شـــخص 

بلانکو اســـت اما نباید چنـــدان این موضوع 
را بـــه پـــای مهاجـــم آرژانتینـــی نوشـــت چرا 
کـــه ابتدای فصـــل بارهـــا به نکونـــام توصیه 
شـــد بلانکو را بفروشـــد تا باشـــگاه استقلال 
به جـــای این بازیکـــن و آرمـــان رمضانی یک 
مهاجم تـــراز اول جذب کند ولی ســـرمربی 
اســـتقلال به پـــای ایـــن بازیکن نشســـت و 
نتیجه آن شـــد که هـــم به یکی از مســـببان 
جدایـــی او تبدیل شـــد، هـــم اینکه خودش 
نیـــز اکنون در لیســـت فـــروش قـــرار گرفته 
و نـــه موســـیمانه پشـــت این بازیکن اســـت 

و نه مســـئولان باشـــگاه اســـتقلال. از فولاد 
به عنوان مشـــتری جـــدی ایـــن بازیکن یاد 
می شـــود و ظاهراً یحیـــی گل محمدی علاقه 
دارد این بازیکن را بـــه خدمت بگیرد. اینکه 
یحیـــی در بلانکـــو چـــه ویژگی هایـــی دیده 
که برای خواســـتن او به باشـــگاه اســـتقلال 
نامه ارســـال کرده، مشـــخص نیســـت اما به 
هرحـــال این نامه نگاری به ســـود اســـتقلال 
اســـت چون فولاد بخشی از مطالبات بلانکو 
را پرداخت می کند و باشـــگاه اســـتقلال نیز 
در ازای آن مجـــوز جدایـــی ایـــن بازیکـــن را 

صادر خواهد کرد. حال شـــاید فضای نسبتاً 
آرام تر باشـــگاه فولاد ســـبب شـــود بلانکو در 
ترکیب این تیـــم نمایش بهتـــری از خود به 
جا بگذارد و جـــزو یکـــی از بازیکنان کلیدی 
این تیم باشـــد اما بلانکو هرگز در اســـتقلال 
مهاجـــم ششـــدانگی نبـــود و به رغـــم آنکه 
نسبت به خیلی از مهاجمان ناکارآمد تاریخ 
باشـــگاه اســـتقلال تعداد گل هایش بیشـــتر 
بود امـــا در نهایـــت نتوانســـت رضایتبخش 
عمل کند و حالا در نقطه پایان با اســـتقلال 

قرار گرفته اســـت.

بهـــزاد غلامپـــور بعـــد از ســـال ها 
حضـــور در باشـــگاه اســـتقلال بـــه 
عنـــوان مربـــی دروازه بان هـــا، بـــه 
نظر می رســـد بـــه روزهـــای آخرش 
در ایـــن تیم نزدیک شـــده اســـت. 
بعد از تغییـــرات مدیریتی رخ داده 
در باشـــگاه اســـتقلال، امروز بهزاد 
غلامپور بـــا مراجعه به ســـاختمان 
باشـــگاه قصد داشت جلســـه ای را 
با علی نظری جویبـــاری مدیرعامل 
تـــازه وارد اســـتقلال داشـــته باشـــد 

که با توجـــه به غیبـــت مدیرعامل 
آبی ها این جلســـه شـــکل نگرفت.
غلامپـــور بعـــد از خروج از باشـــگاه 
در مواجهه با خبرنـــگاران ناراحتی 
شـــدید خـــود از عملکـــرد فرشـــید 
سمیعی مدیرعامل پیشین باشگاه 
را علنی کرد و صحبت های تندی را 
علیـــه او بر زبـــان آورد و گفت: »این 
افرادی کـــه آمدند از بدنه باشـــگاه 
اســـتقلال هســـتند، ولی یکســـری 
افراد در این باشـــگاه بودند و باعث 

شـــدند الان دهم جدول باشـــیم! 
ایـــن دهمـــی دســـتپخت ســـمیعی 
اســـت! بـــه نظر مـــن بایـــد زودتر از 
اینهـــا می رفـــت. جـــواد نکونـــام را 
هم ایـــن آقا فـــراری داد! صددرصد 
ایشـــان گفته بود که مـــن باید جدا 
شـــوم. نمی دانـــم بـــا چـــه مدرکی 
گفتـــه من بایـــد جـــدا شـــوم؟ گلر 
تیـــم کارش را می کنـــد و در جدول 
بیشـــترین سیوها در آســـیا نفر اول 
اســـت. در لیـــگ هـــم خـــوب کار 

می کنـــد. در هـــر صـــورت نمی دانم 
ایشـــان می خواســـت چه کارهایی 
انجـــام بدهد. همان طـــور که جواد 
نکونـــام را برداشـــت، می خواســـت 
بقیـــه را هـــم بـــردارد! آخر ســـر هم 

خودش را برداشـــتند.«
غلامپور درباره اینکه اســـتقلال از 4 
بازی گذشـــته 4 تساوی کسب کرده 
و نتایـــج خوبی به دســـت نیاورده، 
گفت: »دســـتپخت سمیعی است! 
اگـــر اســـتقلال بـــه ایـــن روز افتاده 

ســـمیعی عاملش اســـت. بازیکنان 
هیچ مشـــکلی ندارنـــد. کادرفنی را 
هم که مدام عـــوض می کرد! هفته 
ســـوم به نکونـــام گفته بـــود برود. 
بـــا فضای مجـــازی ایشـــان را فراری 
دادنـــد. او داشـــت کارش را می کرد 
و الان هم تیم دهم جدول اســـت. 
در فضـــای مجـــازی همـــه را می زد، 
خط می داد تا کادرفنـــی و بازیکنان 
را بزننـــد و آرامـــش تیـــم را گرفت. 

هـــواداران هم نگـــران بودند.«

گزارش

حمیدرضا عرب
خبر نگار



در حاشیه

iranvarzeshii

تیم های فوتبال مردان و زنان آرسنال امروز، 
در بازی های جام حذفی، به منظور حمایت از 
کمپین »No More Red«،از لباس تمام سفید 
استفاده خواهند کرد. تیم مردان آرسنال در دور 
سوم بازی های جام حذفی انگلیس و در ورزشگاه 
خانگی خود، امارات به مصاف منچستریونایتد 
از لباس  آرسنال  این دیدار  خواهد رفت. در 

تمام سفید استفاده خواهد کرد و منچستریونایتد 
با لباس آبی، پا به میدان خواهد گذاشت. 

مقابله  برای   »No More Red کمپین»
از  جوانان  علیه  سرد  سلاح  با  خشونت  با 
مشهوری  افراد  حمایت  با   2021 /22 فصل 
مانند ادریس البا و اسطوره آرسنال، ایان رایت 
آغاز شد. این همکاری مشترک با آدیداس، 

بر  علاوه  آرسنال،  لباس های  تولیدکننده 
برجسته کردن مشکل رو به رشد حملات با 
چاقو، تلاش می کند تا جوانان شمال لندن را از 
خشونت های خیابانی محافظت کند. براساس 
آمار پلیس متروپولیتن، از ابتدای سال 2021، 
77نوجوان در لندن به دلیل حملات با چاقو 

جان خود را از دست داده اند. 
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فضای مجازی

گزارش تصویری

ملاقات رقبای دیرینه پیش از ال کلاسیکو

یکی از اتفاقات تعجب برانگیز در بازی جذاب 
نیمکت نشینی  دورتموند،  بر  برا لورکوزن 
فلوریان ویرتس در چنین مسابقه مهمی برای 
بایرلورکوزن بود. موضوعی که باعث ایجاد 
گمانه زنی های فراوانی شد. نیمکت نشینی ای 
و  نمی شد  به مصدومیت هم  مربوط  که 
شایعاتی مطرح شد که گویا به خاطر مسائل 
انضباطی بوده است.ویرتس به دلیل گیر 
نتوانست  لورکوزن  ترافیک شهر  در  کردن 
به موقع خود را به محل ملاقات تیمی برساند 
و مجبور شد خودش مستقیم به هتل تیم 
در دورتموند برود. آلونسو نیز نمی خواست 
را در ترکیب اصلی قرار بدهد که  بازیکنی 
دقیق  به طور  را  تاکتیکی  نکات  نتوانسته 
به او منتقل کند. درهرحال غیبت ویرتس 
نیز مانع از پیروزی 3-2 بایرلورکوزن مقابل 

دورتموند نشد.

ژوزه مورینیو که  فاریا دستیار سابق  روی 
به عنوان یکی از گزینه های هدایت باشگاه 
پرسپولیس در رسانه ها مطرح شده بود، در 
گفت وگویی ضمن ابراز علاقه خود به کار در 
فوتبال ایران و تکذیب هرگونه مذاکره رسمی 
با باشگاه پرسپولیس از سوی مدیران تیم، 
را در خصوص آشنایی  صحبت های جالبی 
خود با فوتبال ایران و شناختش از بازیکنان 
ایرانی مطرح کرده است: »پسرعموی من ژوان 
در تیم سپاهان دستیار ژوزه مورایس بود و 
از حضور در ایران و سپاهان رضایت داشت. 
استقلال  مقابل  در  هم  خودم  همچنین 
مربیگری کرده ام که یک بار بردیم و یک بار دیگر 
به تساوی رسیدیم. برونو دستیار کی روش که 
در تیم ملی ایران حضور داشت، از دوستان 
خوب من بود. به واسطه او بازیکنان خوبی را 
می شناسم مثل محمدحسین کنعانی زادگان و 
مرتضی پورعلی گنجی. حتی علی کریمی را نیز 
به واسطه حضورش در الدحیل می شناسم.«

امریکا،  کالیفرنیای  در  آتش سوزی مهیب 
خسارت های زیادی به افراد مختلف وارد کرده 
و یکی از این افراد، یکی از بهترین شناگران 
امریکایی حاضر در مسابقات المپیک است. 
المپیکی  سابق  شناگر  جونیور،  گری هال 
المپیک و شش مدال  ۱۰مدال  امریکا که 
ورزشی خود  دوران  در  را  قهرمانی جهان 
کسب کرده است، به شبکه سی ان ان گفت 
که به احتمال زیاد همه این مدال ها را در 
آتش سوزی پالیسیدز از دست داده است. 
این شناگر امریکایی در المپیک های ۱۹۹۶، 
2۰۰۰ و 2۰۰۴ نماینده کشورش بود و موفق 
۵ طلا کسب  المپیک شامل  ۱۰ مدال  شد 
کند. هال جونیور درباره این حادثه گفت: 
»آتش به سرعت از تپه ها پایین می آمد، تنها 
3 دقیقه زمان داشتم تا جانم را نجات دهم 
و فرصتی برای برداشتن مدال هایم نداشتم. 
فکر می کردم زمان بیشتری دارم، آتش را 
می دیدم که از تپه پایین می آید و می دانستم 
استیو کر،  بروم.«  بیرون  آنجا  از  باید  که 
سرمربی تیم بسکتبال گلدن استیت وریرز، 
نیز اعلام کرده که خانه دوران کودکی اش در 
آتش سوزی پالیسیدز که لس آنجلس را درگیر 

کرده بود، از دست رفته است.

کارلو آنچلوتی 
و هانس دیتر 

فلیک که هر دو 
سابقه هدایت 

بایرن مونیخ 
را در کارنامه 
خود دارند، 

پیش از دیدار 
ال کلاسیکوی 

امروز در 
عربستان با 

یکدیگر ملاقات 
کردند تا تصاویر 

جالبی از 
ملاقات دوستانه 
سرمربیان رقبای 

سنتی فوتبال 
اسپانیا یعنی رئال 
مادرید و بارسلونا 

به ثبت برسد.

علی قلی زاده، ســـتاره ایرانـــی لخ پوزنان، در 
مصاحبه با سایت رســـمی باشگاه می گوید، 
اگر بخواهم به طور صادقانه ســـال گذشـــته 
را ارزیابی کنـــم، در مقیاس یک تا ۱۰ احتمالاً 
نمـــره ای بیـــن ۲ و ۳ بـــه خـــودم می دهـــم. 

بخشـــی از مصاحبه متفـــاوت او را بخوانید.

چند وقتی طول کشید تا بهترین 
نسخه علی قلی زاده را در لخ پوزنان 
ببینیم. بیایید از اینجا شروع کنیم؛ 

آیا این اتفاق افتاده است؟ آیا 
احساس می کنی که در پاییز، ما 

همه توانایی های تو را دیدیم؟
نـــه، قطعـــاً از نظر کلی این طور نیســـت. 
مـــن می توانـــم بـــه مراتب بهتر باشـــم و 
منتظر لحظه ای هســـتم که به بالاترین 
ســـطح خـــود برســـم. امیـــدوارم هر چه 

زودتر ایـــن کار را انجام دهـــم، اما بدون 
شـــک من توانایی های بیشـــتری دارم، 
خودم را می شناســـم و بـــه توانایی هایم 
آگاه هســـتم. بـــه نظر مـــن بهترین فرم 
خودم را در شـــارلروا داشـــتم، جایی که 
در یـــک فصـــل هشـــت گل زدم و تعداد 
پـــاس گل هایم نیز کـــم نبـــود، اینها آمار 

خوبـــی بودند.
به نظر تو چقدر تا رسیدن به آن 

فرم فاصله داری؟
بایـــد در نظـــر بگیریـــم کـــه از آن زمان 
دو مصدومیـــت جدی داشـــتم کـــه باید 
بهبود پیـــدا می کـــردم. حالا احســـاس 
می کنـــم کـــه خیلـــی بهتـــر شـــده ام و از 
این بابت بســـیار خوشـــحالم، برای این 
موضـــوع ســـخت کار کـــردم. هنـــوز هم 
انـــرژی زیـــادی دارم و همه تـــلاش خود 
را می کنـــم تـــا هـــر چـــه ســـریع تر ایـــن 

پتانســـیل را آزاد کنم.
با توجه به سؤال اول، فرم تو 
به تدریج بهتر شد و بهترین 

نشانه آن را در بازی با لژیل ورشو 
نشان دادی. آیا این همان علی 
قلی زاده ای است که به لهستان 

آمده تا ستاره لیگ شود؟
بایـــد از اینجا شـــروع کنیم کـــه با آمدن 
مـــن به لـــخ، همه مـــا انتظـــارات زیادی 
داشـــتیم. هواداران، باشـــگاه و خودم. 
بـــه  بـــرای مـــدت طولانـــی نتوانســـتم 
تیـــم کمـــک زیـــادی کنـــم اما همیشـــه 
به یـــاد داشـــتم که بایـــد صبور باشـــم. 
مـــن افـــرادی را کـــه می گفتند؛ هـــی، تا 
حالا چیزی نشـــان نـــداده ای و قرار بود 
عالـــی باشـــی درک می کردم. احســـاس 
می کـــردم زمـــان جبران نزدیک اســـت، 
البته بـــرای این کار هنـــوز کارهای زیادی 
باید انجـــام دهم. به هر حـــال، آن بازی 
بـــا لژیـــا بـــرای مـــن رؤیایی بـــود، جدی 
می گویـــم، همه چیـــز با هـــم هماهنگ 
شـــد. من خوب بـــازی کـــردم، تیم هم 
همین طور و در ســـکوها هواداران کاملاً 
حضـــور داشـــتند. بیاییـــد به رونـــد این 

۹0 دقیقـــه نـــگاه کنیـــم، من بعد از ســـه 
دقیقـــه گل زدم، تا نیمه اول نتیجه 2بر2 
بود و ســـپس اتفاقاتی رخ داد. صادقانه 
ایـــن یکـــی از محبوب تریـــن  بگویـــم، 

بازی هـــای زندگی ام اســـت.
تو بیش از یک سال ونیم است 

که در پوزنان زندگی می کنی، 
بنابراین احتمالاً جاهای محبوبی 
پیدا کرده ای یا روتین مثبتی پیدا 

کرده ای؟
واقعـــاً مـــن اغلب بـــه خانـــه برمی گردم 
و آنجـــا بودن را بیشـــتر از همه دوســـت 
دارم. البتـــه بـــا خانواده ام هـــم گاهی به 
جاهای مختلـــف می رویـــم و مهم ترین 
چیـــز این اســـت که بـــا هم باشـــیم. اما 
وقتـــی تنهـــا هســـتم، زیـــاد وقـــت خود 
را صـــرف بـــازی کال -او -دیوتـــی می کنم 
)می خنـــدد(. بـــا دوســـتانم از تیم ملی 
کشـــورم بـــازی می کنـــم، ایـــن لحظات 
خیلـــی خـــوب و آرامش بخش اســـت و 

واقعـــاً خـــوش می گذرد.

واکنش کوجو به حضور در استقلال
جوئل کوجو، مهاجم قرقیزســـتانی اســـتقلال، با بازنشر تیزر 
باشگاه استقلال در صفحه خود نوشـــت: »هواداران استقلال 

بزودی شـــما را خواهم دید.«

Kojo_ joel_10

Added to Esteghlal >

خاطره بازی فرهاد با قهرمانی بدون شکست
فرهاد مجیدی در لیگ بیســـت ویکم توانست تجربه  قهرمانی 
بدون شکســـت را به هواداران تیم محبوبـــش تقدیم و روند 
قهرمانی هـــای متوالی پرســـپولیس را متوقـــف کند. مجیدی 
کـــه همواره در فضای مجازی فعال بـــوده و واکنش هایش در 
صفحه  اینســـتاگرامش بازتاب بسیاری داشـــته است، یک بار 
دیگـــر با یـــاد کردن از قهرمانی با اســـتقلال، آن هم درســـت 
بعـــد از تغییرات هیأت مدیره، شـــایعات جدیدی را خلق کرد.

farhaddddddd

Added to Esteghlal >

هدیه لاکچری به بازیکنان بارسا
 شـــرکت IDG به هر یـــک از بازیکنان بارســـلونا یک آیفون ۱۶ 

پرومکس از جنس طـــلا هدیه داد.

fcbarcelona

Added to IDG >

کری خوانی اورونوف برای کنعانی زادگان 
اوستون اورونوف ستاره ازبک پرسپولیس در صفحه اینستاگرام 
در مسابقه درون تیمی  برنده  تیم  از  انتشار عکسی  با  خود 
پرسپولیس، برای حسین کنعانی زادگان که در تیم رقیب حضور 
داشت کری خواند. جالب اینکه اکثر بازیکنان حاضر در تیم 
بازیکنان  از  بازیکنان پرسپولیس،  برنده جدال درون گروهی 
نیمکت نشین تیم هستند و به نظر تیم نیمکت نشینان، توانسته 

ترکیب اصلی پرسپولیس را در این تمرین از پیش رو بردارد.

Oston _ urunov

Added to Perspolise >

ستاره لورکوزن، پاسوز ترافیک!

دستیار مورینیو: می دانم 
اورونوف کیفیت بالایی دارد

 ۱۰ مدال المپیک 
در آتش سوزی آب شد

قلی زاده: بهترین فرم خودم را در شارلوا داشتم

تنهایی ام را با call of duty می گذرانم

۲۰۱8، با سقوط هلیکوپتر شخصی مالک   در سال 
لسترسیتی، ویچای سریواداناپرابا و چهار نفر دیگر 

جان خودشان را از دست دادند.
لسترسیتی  تایلندی  مالکان  تلگراف،  گزارش  به 
شکایت ۲/۱5میلیارد پوندی علیه شرکت ایتالیایی 
ح  لئوناردو، سازنده هلیکوپتر حادثه سال ۲۰۱8، مطر
کرده اند. این حادثه جان ویچای سریواداناپرابا، مالک 
باشگاه و چند نفر دیگر را گرفت. در این شکایت، 
مسئول  لئوناردو  که  دارند  باور  تایلندی  خانواده 
این حادثه بوده و گزارش رسمی نیز تأیید می کند 

که نقص فنی در هلیکوپتر علت اصلی سقوط بوده 
است. آیاوات سریواداناپرابا، پسر ویچای و رئیس 
فعلی لسترسیتی، در بیانیه ای احساسی اعلام کرد 

که پدرش به این شرکت ایتالیایی اعتماد داشت.
خانواده تایلندی با طراحی بزرگترین پرونده حقوقی 
ست  ا رخو د کنار  ر  د  ، بریتانیا یی  ا هو ث  د ا حو ر  د
غرامت ۲/۱5میلیارد پوندی )براساس خسارت وارده 
و  عذرخواهی  خواستار  کینگ  پاور(،  مجموعه  به 
پاسخگویی لئوناردو هستند. مطابق گزارش تحقیقی 
که در سال ۲۰۲۳ منتشر شد، پس از خاموش شدن 

موتور، هلیکوپتر به پهلو روی زمین سقوط کرد و پس 
از مدتی به دلیل آسیب دیدگی مخزن سوخت، آتش 
گرفت. برآورد کمیته تحقیقات حوادث هوایی نشان 
می دهد در لحظه سقوط، چهار نفر از پنج سرنشین 
هلیکوپتر زنده بوده اند. ارزیابی کمیته ثابت می کند 
وجود  پتر  هلیکو نه  ا و پر ر  د حیاتی  قطعه  یک  که 
نداشته است. لئوناردو که این نقص را پذیرفته است، 
هشداری به آقای سریواداناپرابا و باشگاه انگلیسی 
خانواده  این  دلیل  همین  به  بود.  نکرده  ارسال 

تایلندی از آنها شکایت کرده اند.

شکایت بزرگ 
 مالکین لستر 

 علیه شرکت 
سازنده هلیکوپتر

مصاحبه


